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NOVI TEDNIK JE GLASILO OBČINSKIH ORGANIZACIJ SZDL CEUE, LAŠKO, MOZIRJE, SLOVENSKE KONJICE, ŠENTJUR, ŠMARJE PRI JELŠAH IN ŽALEC 

Ogenj miru 
Z olimpijskim ognjem, športnimi 

prireditvami in velikim prispev-
kom delovnih organizacij smo se 
tudi na celjskem območju vključili 
v XIV. zimske olimpijske igre, ki so 
se slovesno začele včeraj z uradno 
otvoritvijo na stadionu Koševo v 
Sarajevu. Poln stadion, dobro pri-
pravljen program, otvoritveni na-
govor predsednika predsedstva 
SFRJ Mike Špiljka, prižganje og-
nja miru Sande Dubravčič in sve-
čana zaobljuba Bojana Križaja - to 
so glavne značilnosti začetka iger, 
ki bodo brez dvoma za vedno ostale 
v zgodovini, kot nekaj posebnega. 
Igre okoli džamij in ostale oriental-
ske arhitekture in igre sredi moder-
nega izraza današnjih dni. 

Na posnetku Edija Masneca vidi-
mo dva celjska olimpijca, nosilca 
olimpijskega ognja, Amalijo Belaj-
Arbeiter, udeleženko ZOI v Cortini 
1956 ter Stanka Lorgerja, ki je bil 
kar na treh olimpiadah - v Helsin-
kih 1952, Melbournu 1956 in Rimu 
1960. 

Sicer pa bosta tudi Novi tednik 
ter Radio Celje imela na XIV. zim-
skih olimpijskih igrah dva svoja 
»poročevalska« predstavnika - no-
vinarja Toneta Vrabla in fotorepor-
terja Edija Masneca, ki bosta po-
skrbela, da boste že v prihodnjem 
tedniku našli delček olimpijskega 
utripa. 

Gordljskl vozel ogrevanja 
v Celju 
Kako bodo razrešili probleme v Ka-
juhovi ulici, kjer stanovalci za ogre-
vanje plačujejo največ in - zmrzuje-
jo. Stran 12. 

S čolnov na kadi 
V šentjurski občini so končno razrešili problem obrata 
PAP, ki ga bo zdaj prevzel velenjski Veplast. Stran 2. 

»Zastrupil me le vonj odrskih desk« 
Tednikov intervju z Jožetom Pristovom, enim od celjskih 
nagrajencev ob kulturnem prazniku. Stran 5. 

Celje potrebuje 
90.000 ton premoga 

V celjski občini so lani po-
rabili 77.143 ton premoga, 
kar je za polovico več kot v 
letu 1982, za letos pa predvi-
devajo, da bo potrebnih kar 
90.000 ton premoga. Da bi 
lahko občanom zagotovili 
čedalje več premoga, ki je še 
vedno najcenejši vir energi-
je, sta tako Kovinotehna, ki 
je glavna dobaviteljica pre-
moga v občini, kot tudi druž-
benopolitična skupnost ob-
čine usmerjena v dogovarja-
nje in sklepanje samouprav-
nih sporazumov o zagotav-
ljanju premoga na osnovi za-
gotavljanja sredstev za mo-
dernizacijo in širitev rudni-
kov. 

Na ta način si je občina po 
letu 1985 zagotovila 30.000 
ton premoga iz drugih repu-
blik, za to pa je vložila 44 
milijonov dinarjev. Predvi-
devajo, da bo potrebno za 
posamezne rudnike zagoto-
viti še dodatna sredstva, ker 
v tem srednjeročnem obdob-
ju niso uresničili naložbenih 
programov, podražitve, še 
zlasti opreme, pa so velike. Z 
Rudarsko energetskim kom-
binatom Edvard Kardelj Tr-
bovlje je bil že v letu 1982 
sklenjen samoupravni spo-

razum o sovlaganju 38 mili-
jonov dinarjev, s tem pa je 
celjskemu območju zagotov-
ljeno 60.000 ton premoga za 
obdobje od 1983 do 1987. 

Od letošnjih 90.000 ton 
premoga predvidevajo, da 
bo potrebnih 35.000 ton rja-
vega premoga in 55.000 ton 
lignita. Rjavi premog je že 
zagotovljen, lignit pa še ne v 
celoti. 

MBP 

Stotim talcem v spomin 
Tik pred koncem druge svetovne voj-

ne, ko je bil velik del Jugoslavije že 
osvobojen, se je v okupiranih krajih 
Štajerske znova pojavil okupatorjev 
razglas, oziroma plakat krvavordeče 
barve, datiran s 17. februarjem 1945. 

Objavljal je, da je bil 3. februarja 1945 
ob partizanskem napadu umorjen okrož-
ni vodja štajerske domovinske zveze za 
celjsko okrožje in deželni svetnik Toni 
Dorfmeister. Naglo sodišče je v povrači-
lo za njegovo smrt obsodilo sto aktivnih 
partizanov in zločin nad njimi je bil stor-
jen na najbolj brutalen način - z obeša-
njem na jablane ob cesti, 12. februarja na 
Stranicah. 

Občinski odbor Zveze združenj borcev 
NOV Slovenske Konjice pripravi vsako 

leto spominsko svečanost ob grobovih 
talcev na Stranicah. Letošnja bo v nede-
ljo, natanko ob 39. letnici žalostnega do-
godka, in sicer ob 10. uri. Zbranim bo 
spregovoril predsednik sveta z tradicije 
NOB pri OK SZDL Slovenske Konjice, 
Fran j o Marošek. V kulturnem delu žalne 
slovesnosti bodo nastopili mladi recita-
torji, pevski zbor društva upokojencev 
Slovenske Konjice in godba na pihala iz 
Slovenskih Konjic. 

Po slovesnosti na grobovih bo v 
osnovni šoli Veljko Vlahovič na Strani-
cah skupno srečanje svojcev talcev. 

Do grobov na Stranicah bosta iz avto-
busne postaje v Slovenskih Konjicah pe-
ljala dva avtobusa, in sicer ob 9.30. 

MATEJA PODJED 

Štirinajsta na poti 
Štirideset let je minilo od takrat, ko 

je legendarna Štirinajsta krenila na kr-
vavo pot osvobajanja našega človeka. 
Ta pot je terjala na tisoče žrtev in trp-
ljenje borcev, ki so vedeli za Hitlerjev 
ukaz: »Napravite mi to deželo zopet 
Nemško'« 

6. februarja leta 1944 je XIV. divizija 
prestopila Sotlo in v vasici Sedlarjevo 
s hrvaške stopili na slovensko stran, 
nato pa krenila na zmagovito pot po 
Štajerskem. 

Vsako leto je na ta dan v Sedlarje-
vem svečano. Zberejo se borci, mladi-
na, domačini, gostje iz mnogih sloven-
skih občin. Večina je pohodnikov, 
mladih ljudi, ki se tako na najbolj pri-
sten način seznanjajo s posameznimi 
deli naše slovite epopeje. Tako je bilo 
tudi letos. Zbranim je v Sedlarjevem 
govoril narodni heroj in komandant 
Štirinajste Tone Vidmar-Luka, ki je 
mladim predal pohodni prapor. Kolo-
na pohodnikov prve etape pohoda od 
Sedlarjevega do Gračnice je po kraj-
šem kulturnem programu in topli ma-
lici, ki so jo pripravili domačini, kreni-
la proti Bučam, Zečam in Šentvidu, 
kjer je bilo zvečer srečanje s krajani, 
naslednji dan, v torek pa vojaško in 
idejnopolitično usposabljanje mladih. 

M. AGREZ, foto EDI MASNEC 

Modernizacija 
bolnišnice 
v Celju 
upočasnjena 

Modernizacija bolnišnice v 
Celju ne poteka več tako hi-
tro, kot je v preteklih letih. 
Od načrtovanih del se sicer 
še niso bistveno oddaljili, 
vendar osrednji objekt mo-
dernizacije še vedno nima fa-
sade, ki bi jo naj imel že do 
konca leta 1983. Letos pa ne 
bo šlo Dočasneie le zaradi te-

ga. V skladu za modernizaci-
jo bolnišnice bodo namreč 
predvidoma zbrali 230 mili-
jonov dinarjev, torej le 15 od-
stotkov več kot lani, kar pa 
ob znatnem porastu mate-
rialnih stroškov pomeni v bi-
stvu zmanjšanje sredstev. 

Kljub slabim obetom za 
nadaljevanje modernizacije 
bolnišnice, smo lahko z do-
sedanjimi deli zadovoljni, saj 
je bilo poleg gradnje osred-
njega objekta veliko nareje-
nega pri modernizaciji že ob-
stoječega. Tudi ta dela še ni-
so zaključena. Pričakujejo, 
da bodo maja lahko odprli 
novo hemodializo, obnavlja-
jo pa tudi bolnišnično le-
karno. 

MBP 

Od skupnih 230 milijonov 
dinarjev bo potrebnih dve 
tretjini sredstev za zaprtje 
objekta, le tretjina pa bo 
ostala za usposobitev pred-
videnih štirinajstih specia-
lističnih ambulant. V 
Zdravstvenem centru se bo-
do morali odločiti ali se bo-
do lotili vseh ambulant so-
časno in jih dokončali šele 
do konca leta 1984 ali pa jih 
bodo vsaj nekaj usposobili 
že letos in tako rešili naj-
bolj pereče probleme. 



Imeniten izvoz 
štorskih železarjev 

Lani so štorski železarji 
povečali proizvodnjo v pri-
merjavi z letom 1982 za pet 
odstotkov, samo traktorsko 
pa za 40, medtem ko so svo-
ja specialna jekla, profile in 
vzmeti izvažali dobro na 
konvertibilni trg. 

Z izvozom v vrednosti 20,5 
milijona dolarjev so se povz-
peli med največje izvoznike 
med železarnami v Jugosla-
viji, primerjajoč velikost 
proizvodnje. Na ta način so 
.se tudi prvič uvozno-izvozno 
»pokrili«. 

V Železarni Store bi lani 
lahko proizvedli še več, v ko-
likor jih ne bi motile reduk-
cije električne energije, še 
posebno jeseni, spomladi pa 
se jim je pokvaril tudi trans-
formator na elektroplavžu. 
Zaradi dobrih izvoznih re-
zultatov so bili dobro oskrb-
ljeni z reprodukcijskimi ma-
teriali, kot so ferolegure, gra-
fitne elektrode, ognjevarni 

materiali in tudi staro železo* 
zato jim je izvoz jeklenih iz-
delkov poleg deviznih učin-
kov omogočal predvsem re-
dno obratovanje. 

Kadar domači železarji 
izvažajo, ponavadi ne plo-
skajo v kovinsko-predeloval-
ni industriji. V Storah izvozi-
jo količinsko kakšnih tride-
set odstotkov jekla, s poslov-
nimi partnerji iz kovinsko-
predelovalne industrije in tr-
govine pa so dobro zastavili 
načrte za povečanje jeklar-
ske proizvodnje, da bi kljub 
dobrim izvoznim možnostim 
preveč ne osiromašili oskrbe 
z jeklom za domače potrebe. 

Tudi za letos načrtujejo 
najmanj enako rast proiz-
vodnje kot lani in večjo sto-
rilnost. Ce ne bo nepredvide-
nih zastojev, lahko verjame-
mo, da bodo štorski železarji 
svoj gospodarski načrt, ki so 
ga sprejeli prejšnji teden, ob 
koncu leta tudi presegli. 

MITJA UMNIK 

40 letnica 
Delavske 
enotnosti 

Komisija za ohranjanje 
delavskega gibanja pri 
predsedstvu občinskega 
sindikata v Mozirju je edi-
na v republiki, ki je lani v 
okviru sindikata izdala 
publikacijo o delavskem 
gibanju. Tudi zaradi tega 
in tudi ob ostali aktivno-
sti so, kot so ocenili na 
zadnji seji, s svojim de-
lom zadovoljni. 

Sklenili pa so, da bodo 
tudi letos izdali novo bro-
šuro. Tokrat se bodo sicer 
skromneje, a le po obse-
gu, spomnili 40 letnice 
ustanovitve Delavske 
enotnosti, ki je bila ob 
koncu vojne na Ljubnem. 

Od gradiva, ki ga sicer 
še zbirajo, imajo ohranjen 
govor Franca Naraksa, 
domačega voditelja de-
lavskega gibanja, ter zapi-
snike z ustanovne seje. 

Ko gre dobro, je bolje biti sam 
Tako razmišljajo v Slgmi, toda Je odločitev o cepitvi res na 
mestu? 

Delavci Sigminega tozda 
na V ranskem so se na zboru 
delavcev odločili za to, da 
se bodo na referendumu od-
ločili o izločitvi iz Sigme. 
Referendum bo v ponede-
ljek. 

Ce se bodo izločili iz Sig-
me, potem to pomeni, da bo 
gospodarstvo žalske občine, 
bogatejše za eno delovno or-
ganizacijo. 84 delavcev tozda 
na Vranskem bo namreč po-
tem tvorilo novo delovno or-
ganizacijo. Nova delovna or-
ganizacija bo seveda tudi v 
Zabukovici. Pri tem ostane 
še 27 delavcev skupnih 
služb. Vendar se tudi njim ni 
treba bati za prihodnost. Ce 
bo referendum uspel, si jih 
bosta namreč sedanja dva 
tozda razdelila. Tu pa bodo 
morali biti še kako previdni, 
da ne bi en tozd dobil samo 
najboljše delavce, drugi tozd 
pa le dobre. 

Dejstvo je, da delavci na 
Vranskem že kakšnih dvaj-
set let životarijo pod takšno 
in drugačno streho, rezultat 
vsega pa je, da delovnih po-
gojev nimajo kdo ve kako 
dobrih. Imajo pa trenutno 

kar precej dela. Zakaj bi to-
rej podpirali delavce iz dru-
gega tozda, ki jim ne gre tako 
dobro?! To ugotovitev so ne-
kateri bistroumni v Vran-
skem tozdu posredovali de-
lavcem in delavci so nad tem 
bili navdušeni in se za rezul-
tat referenduma že v naprej 
ve. 

Nekateri se sicer sprašuje-
jo, kaj bo, če v bodočnosti 
odpove partner, ki sedaj nu-
di precej dela. Zanimivo pri 
tem pa je, da se zaradi tega, 
ker bi naj bil poslej tozd v 
Zabukovici tudi delovna or-
ganizacija, kaj preveč ne žre 
niti 84 delavcev v Zabukovi-

ci, ki tudi imajo svoje načrte 
za svetlo bodočnost. 

Kakor koli že - tisti, ki me-
nijo, da bosta poslej v občini 
dva siromaka namesto ene-
ga, imajo po svoje še najbolj 
prav. Tolažijo se s tem, da 
tako pač mora biti. Navse-
zadnje dve tako različni de-
javnosti v eni organizaciji 
združenega dela tako ali tako 
ne sodita skupaj. 

Lani so Sigmi izrekli 
ukrep družbenega varstva. 
Ta najbrž ne more uspeti, če 
so odnosi v Sigmi še vedno 
slabi in če nadaljnjo pot kro-

jijo ozki tozdovski interesi. 
JANEZ VEDENIK 

Drobno gospodarstvo - da, 
toda na zdravih osnovah 
Obrt pod lupo mozlrsklh komunistov 

Potem, ko so o razvoju 
drobnega' gospodarstva v 
občini Mozirje razpravljali 
že v tamkajšnjem izvršnem 
svetu in tudi v skupščini, so 
zaradi velikega števila od-
prtih vprašanj na tem po-
dročju, drobno gospodar-
stvo vzeli pod lupo tudi ko-
munisti mozirske občine. 
Na seji občinskega komite-
ja, ki sta se je udeležila tudi 
Josip Košuta iz CK ZKS in 
Ivan Kos, predsednik Sa-
vinjsko šaleške gospodar-
ske zbornice, so sprejeli 
vrsto usmeritev, ki bi mora-
le poleg že sprejetih skle-
pov pomeniti osnovo na-
daljnega razvoja drobnega 
gospodarstva. Možnosti bo-
do iskali predvsem v kme-
tijstvu in turizmu, ki naj bi 
predstavljala hrbtenico ob-
činskega gospodarskega 
razvoja. 

Drobnega gospodarstva v 

družbenem sektorju mozir-
ske občine ni, saj je bilo v 
preteklosti pri planiranju go-
spodarskega razvoja temu 
namenjeno premalo pozor-
nosti. Davek vsejugoslovan-
skega nespametnega mišlje-
nja, da le z velikimi ekonom-
skimi ustanovami lahko do-
segamo zadovoljive eko-
nomske učinke, bo tudi v 
Mozirju potrebno plačevati 
še nekaj časa, saj tudi obrt, 
edini predstavnik drobnega 
gospodarstva občine upada. 
Razkorak med združenim 
delom in obrtjo je še večji. K 
temu imajo dosti povedati 
tudi obrtniki, ki v marsičem 
še niso izenačeni z združe-
nim delom, posebno pri na-
bavah repromaterialov, pla-
čilih storitev, ter pri uvozno 
izvoznih zadevah. Ob tem da 
tudi s kreditno politiko ne 
morejo biti zadovoljni, se 
lahko tudi njim marsikaj oči-

ta, namreč, premalo je zani-
manja za sodelovanje z de-
lovnimi organizacijami, do-
sti je tudi utaj davkov. 

Razvoja drobnega gospo-
darstva v občini Mozirje ni-
kakor ne bodo mogli načrto-
vati kratkoročno, saj npr. ne-
zaposlenih v občini trenutno 
ni, tudi šolajoča mladina se 
ne izobražuje za poklice v 
drobnem gospodarstvu, tudi 
zaradi tega, ker takšnega 
programa izobraževanja še 
nimamo. 

Možnosti razvoja obrti bo-
do proučila posebna komisi-
ja pri Savinjsko šaleški go-
spodarski zbornici, a kljub 
temu da temeljite analize še 
ni, je, jasno, da bo najprej po-
trebno spodbuditi razvoj sto-
ritvene obrti, saj si brez te 
težko predstavljamo razvoj 
turizma in življenja v občini. 
Ker ta veja obrti težko pokri-
va stroške obratovanja z do-
hodkom, bo morala biti de-
ležna večje družbene pod-
pore. 

V komiteju so podprli tudi 
pobudo o razširitvi zasebne 
obrti na nekatere nove de-
javnosti, za nekatere, npr. 
avtoprevoznike pa so oceni-
li, da jih je dovolj, celo pre-
več. Kljub temu, da ustava 
omogoča vsakemu državlja-
nu, da se ukvarja z obrtjo, pa 
so obsodili tudi vse pogostej-
ši pojav, da je v združenem 
delu vse več takšnih, največ 
strokovnjakov, ki se ukvar-
jajo s popoldansko obrtjo. Te 
včasih bolj seveda zanima 
obstoj lastne obratovalnice, 
zato člani komiteja menijo, 
da takšni člani svoji delovni 
organizaciji ne dajo tistega, 
kar bi morali. O tem pa bodo 
morali kaj več spregovoriti 
še komunisti v osnovnih or-
ganizacijah tistih delovnih 
organizacij, kjer je takšnih 
pojavov največ. 

R. PANTELIC 

¥e6 za obnovo stanovanj 

Za stanovanjsko izgradnjo, vzdrževanje in obnav-
ljanje komunalnih objektov in naprav, urejanje 
voda, varstvo pred požari, ljudsko obrambo, potrebe 
krajevnih skupnosti in druge oblike porabe, ki ne 
sodijo niti v skupno niti v splošno porabo, je celjsko 
gospodarstvo lani združilo 904 milijone dinarjev. 

Letos bo za to predvidoma potrebnih več kot mili-
jarda dinarjev, obremenitve pa bodo sodeč po prispev-
nih stopnjah enake kot lani. 

Povečuje se le prispevek za vzdrževanje in obnavlja-
nje komunalnih naprav, spremenila pa se bo struktura 
stanovanjskega prispevka. Tako se bodo zmanjšala 
sredstva za solidarnost in vzajemnost pri stanovanjski 
izgradnji, precej več sredstev pa bo namenjenih za 
obnovo stanovanj. Skromen je plan sredstev za vzdrže-
vanje komunalnih objektov in naprav, še zlasti v pri-
merjavi s povečanjem prispevka za te namene. Več 
sredstev bo namenjenih še za intervencije v proizvod-
nji in porabi hrane. 

MBP 

Nad polovico je 
mlatiits 
komunistov 

Pred dnevi so se zbrali komu-
nisti osnovne šole Peter Sprajc 
Jut Žalec na programsko volil-
no konferenco. Udeležba je bila 
skoraj stoodstotna. Razveselji-
vo je to, da je več kot polovica 
mladih. In še si prizadevajo za 
pridobivanje novih članov, je 
dejala sekretarka Lidija Koceli. 

Dnevni red je bil dokaj obši-
ren, vendar so se kot komunisti 
držali načela: kratko in jedrnato. 
Poročilo o delu OO ZK v letu 
1983 je bilo tudi kritično: člani so 
bili aktivni, vendar se njih delo 
še premalo uveljavlja med neko-
munisti. Spregovorili so o druž-
benopolitičnih in ekonomskih 
razmerah na šoli in v občini. Ste-
kla je beseda o učno vzgojnem 
procesu in položaju učitelja v da-
našnjem dokaj kritičnem položa-
ju. V razpravi so kritično sprego-
vorili o medsebojnih odnosih in 
še o čem; kljub vsemu je bilo 
delo osnovne organizacije uspeš-
no, vse negativne pojave pa bodo 
v najkrajšem času odpravili. Vsi 
so bili mnenja, da je sekretariat 
pod vodstvom Lidije Koceli za-
dane naloge uspešno opravil, za-
to so mu poverili Se eno mandat-
no dobo. 

S čolnov na kadi 
Šentjurski obrat PAP bo prevzel Veplast 

Usoda delavcev šentjur-
skega obrata PAP je bila 
dalj časa negotova. Podjetje 
PAP iz Ljubljane je Šent jur-
čanom odgovorilo šele po 
dveh mesecih na vprašanje, 
kaj namerava s svojim 
obratom. Njihov odgovor se 
ne razlikuje bistveno od te-
ga, kar je že bilo znano. 
Obrat bodo ukinili do kon-
ca junija. Novost je le v tem, 
da so pripravljeni delav-
cem zagotoviti drugo zapo-
slitev, kar pa je tako ali ta-
ko njihova dolžnost. Če se 
ne bi Sentjurčani prizade-
vali kot so se, bi na tem tudi 
ostalo. 

Ker želijo Sentjurčani ob-
držati v občini proizvodnjo 
plastike, so se začeli povezo-
vati z VEPLAST-om iz Tito-

vega Velenja, prej kot so do-
bili dokončni odgovor iz 
Ljubljane. Ko je VEPLAST 
pristal na sodelovanje, so o 
tem obvestili podjetje PAP 
iz Ljubljane in dogovorih so 
se za skupni proizvodni pro-
gram. Tako bodo- delavci 
šentjurskega obrata izdelali 
še nekaj čolnov iz PAP-ove-
ga programa, nato pa jim bo 
vse do ukinitve proizvodni 
program zagotavljal VE-
PLAST. Za program so se že 
dogovorili. Izdelovali bodo 
laminirane in montažne fi-
zioterapevtske kadi. VE-
PLAST bo dokončno prev-
zel šentjurski obrat, ko se 
bodo Sentjurčani dogovorih 
s PAP-om o tem, kaj bo le-ta 
pustil v svojem obratu. Gre 
za razna orodja in stroje. 
PAP bo nekaj vsekakor mo-

ral pustiti, ker so tako v na-
ložbo kot v nedavno adapta-
cijo vlagali tudi Sentjurčani. 

Za delavce šentjurskega 
obrata je torej poskrbljeno, 
kar pa ne opravičuje podjet-
ja PAP iz Ljubljane, ker je 
vsa leta tako malo skrbel za 
svoj obrat in ker ga je hotel 
ukiniti, ne da bi poskrbel za 
delavce. Ves čas so delavci 
delali v neprimernih delov-
nih razmerah. Vsaka njihova 
pobuda za izboljšanje raz-
mer je naletela na gluha uše-
sa, kar lahko pomeni le to, da 
so v podjetju PAP že od sa-
mega začetka vedeli, da so se 
odločili za zgrešeno naložbo. 
Nesprejemljivo je tudi njiho-
vo odlašanje z odgovorom, 
kajti težko je delati, če ne 
veš, ali boš jutri še imel služ-
bo ah ne. Ker zaostrujemo 
odgovornost bolj na papirju 
kot v praksi, si lahko želimo 
le to, da takšnih primerov v 
prihodnosti ne bo veliko. 

VILI EINSPIELER 
FOTO: EDI MASNEC 

Več resnosti pri 
poslovnih poročilih 

V organizacijah združene-
ga dela mozirske občine so 
družbeno politične organi-
zacije na osnovi poslovnih 
poročil direktorjev že oce-
nile uspešnost poslovanja v 
preteklem letu. Razprava o 
tem trenutno poteka po sa-
moupravnih delovnih sku-
pinah, ko bodo gotova še fi-
nančno računovodska poro-
čila pa bodo o poslovanju v 
svojih organizacijah spre-
govorili še na zborih delav-
cev. 

Franc Boršnak, predsed-
nik občinskega sveta ZSS 
občine Mozirje ocenjuje le-
tošnjo akcijo zaključnih ra-
čunov takole: »Akcija sindi-
katov je v zadnjih letih le pri-
dobila na pomenu, naše kri-
tike in priporočila niso bila 
zaman. Predvsem zato, ker 
smo akcijo razdelili v dva de-
la in posebno prvemu delu, 
obravnavi poslovnih poročil, 
ki jih po ZZD pripravijo po-
slovodni organi, namenih 
največ pozornosti. Pred le-
tom dni nekateri direktorji 
poročil sploh niso pripravili, 
že ob polletnem obračunu in 
tudi danes pa je situacija po-
vsem drugačna.« 

Ali ste ob tem namenili 
dovolj pozornosti tudi kva-
liteti poročil, saj izkušnje 
kažejo, da lahko pod krinko 
strokovnosti v teh poročilih 
marsikdaj prikrijemo kakš-
ne slabosti? 

•>Prav temu namenjamo 
vse več pozornosti. V vse or-
ganizacije smo poslali pro-
grame dela z jasnimi navodi-
li, kako naj bodo poročila se-
stavljena. S tem smo začeli 
že lani in dosegli boljše re-
zultate. Mislim, da so delavci 
vse bolje seznanjeni s celot-
no sliko poslovanja v njiho-
vih delovnih organizacijah. 
Še vedno se sicer nekateri 
direktorji ne zavedajo pome-
na te akcije in poročila se-
stavljajo površno. Takšna 
poročila delavci zavračajo, 
saj se jim ne zdijo pomemb-
na, v takšnih primerih pa se-
veda celotna akcija izgublja 
na pomenu. Upamo, da bo 
ob analizi, ki jo bomo opravi-
li po zaključnih računih, 
takšnih izjem manj.« 

R. PANTELIC 



Usoda bolnišnice Topolšica 
je še vedno velika neznanka 
Komisije problema ukinitve Internega oddelka niso rešile 

Tudi zadnja strokovna 
komisija, ki bi morala ra-
zrešiti sporna vprašanja ob 
predvideni ukinitvi inter-
nega oddelka v bolnišnici 
Topolšica, ni našla končne-
ga odgovora. Ni odgovorila 
na vprašanje, ali je možno 
zagotoviti kakovostno spe-
cialistično in bolnišnično 
internistično zdravstveno 
varstvo za prebivalce Vele-
nja in Mozirja brez inter-
nega oddelka v Topolšici. 
Vprašanja brez odgovora so 
še, če bi bilo tako organizi-
rano zdravstveno varstvo 
cenejše, kako zagotoviti so-
cialno varnost zaposlenih 
ob morebitni ukinitvi od-
delka, in kakšno delo bi v 
tem primeru organizirali v 
izpraznjenih prostorih. 

Interni oddelek bolnišnice 
v Topolšici in njegov obstoj 
ali ukinitev je problem dveh 
medobčinskih zdravstvenih 
skupnosti - celjske in koro-
ške. Na tem območju skrbi 
za internistično zdravstveno 
varstvo interni oddelek v Ce-
lju s 175 posteljami, interni 

oddelek v Slovenj Gradcu s 
103 posteljami ter interni od-
delek v Topolšici s 46 poste-
ljami. Skupščina zdravstve-
ne skupnosti Slovenije je ju-
lija lani sprejela program 
možnih ukrepov za uskladi-
tev zdravstvenega varstva z 
materialnimi možnostmi in v 
njem predvidela tudi zmanj-
ševanje posteljnega fonda 
ter ukinitev nekaterih bolni-
ških oddelkov, med njimi tu-
di internega v Topolšici. Ko-
misija, ki bi naj opravila 
predlog delitve dela na po-
dročju specialističnega in 
bolnišničnega internistične-
ga zdiavstvenega varstva na 
območju .obeh medobčin-
skih zdravstvenih skupnosti 
se sploh ni sestala, skupšči-
na občinske zdravstvene 
skupnosti Titovo Velenje pa 
je sprejela sklep, da se inter-
ni oddelek v Topolšici ne 
ukine. Republiški komite za 
zdravstveno in socialno var-
stvo je oktobra ponovno za-
hteval, da strokovna komisi-
ja prične z delom in pripravi 
podroben program ukrepov 

za preoblikovanje internega 
oddelka v Topolšici. Komisi-
ja je delo končala, rešitve pa 
ni prinesla. 

Kaj bo torej s spornim od-
delkom? Spet se bodo dogo-
varjali predstavniki obeh 
medobčinskih zdravstvenih 
regij, velenjske in mozirske 
obč.mske zdravstvene skup-
nosti, svoje bi naj še dodal 
strokovni medicinski svet 
medobčinske zdravstvene 
skupnosti. Za celjskega so se 
že odločili, verjetno se bodo 
še za koroškega. V tem času, 
ko to na dolgo in široko 
proučujejo, pa Topolšica še 
sprejema internistične bolni-
ke, interni oddelek v Celju 
pa je često preveč zaseden in 
prisiljeni so pošiljati bolnike 
drugam - običajno v Slovenj 
Gradec, lahko bi jih tudi v 
Brežice. Zaradi odločitve 
skupščine zdravstvene 
skupnosti Slovenije jih v To-
polšico ne bi smeli, ne more-
mo pa reči, da jih ne. 

MILENA B. POKLIC 

Graditev nove Jugoslavije 1941-1945 
Pod tem naslovom so v po-

nedeljek v Domu Jugoslo-
vanske ljudske armade v Ce-
lju odprli zanimivo razstavo, 
ki je v Sloveniji prvič na 
ogled. Muzeju revolucije Ce-
lje jo je posredoval Muzej re-
volucije narodov in narodno-
sti iz Beograda, med kateri-
ma je že nekaj let utrjeno so-
delovanje. 

Bogato razstavljeno foto-
grafsko in dokumentarno 
gradivo medvojne graditve 
Jugoslavije je izbrano iz 

vseh republik in obeh pokra-
jin in je vredno pozornosti 
tako mlade kot starejše ge-

neracije. Razstava bo odprta 
do 27. februarja. 

(Foto: E. MASNEC) 

ocena kolektivnega 
dela organov ZK 

Ali je bilo delo članov 
predsedstva in občinskega 
komiteja Zveze komunistov 
v celjski občini ustrezno ali 
ne, je brez enotnih meril in 
kriterijev težko ocenjevati, 
so ugotavljali člani občin-
skega komiteja na torkovi 
seji. Večina ocen posamezni-
kov je namreč podobna - do-
bra, pri ocenjevanju prizade-
vanj posameznikov pa tudi 
ni bilo upoštevano njihovo 
siceršnje delo in izpolnjeva-
nje nalog v delovnih in živ-
ljenjskih okoljih. Zato so se 
tudi opredelili, da bodo v po-
ročilu o delu komunistov, or-
ganizacij in organov ZKS za 
obdobje marec 1983-februar 
1984, o katerem bodo obšir-

neje spregovorili na občinski 
programsko volilni konfe-
renci ZKS 14. marca, ocenili 
kolektivno delo komiteja in 
predsedstva. 

Občinski komite je sprejel 
tudi predloge kadrovske ko-
misije o dopolnitvah in spre-
membah v občinskem komi-
teju in predsedstvu. Za člane 
občinskega komiteja so evi-
dentirani kandidati: Vlado 
Bukvič, Andrej Cvetko, Jo-
žica Farčnik, Avgust Kova-
čič, Zvone Mratinkovič, 
Vinko Martinčič in Ivan Ša-
lej. Izvolili bi naj šest članov 
- dva namesto dosedanjih in 
štiri zaradi povečanja števila 
članov občinskega komiteja, 
če bo predlog povečanja 
konferenca osvojila. 

Za predsednika občinske-
ga komiteja so evidentirani 
Jožica Farčnik, Jožica Ko-
vačič in Zlatko Leskovšek, 
za izvršna sekretarja Vlado 
Bukvič in Andrej Cvetko, za 
člane predsedstva (izvolili bi 
naj tri) pa Dušan Burnik, Va-
lentin Peško, Alojz Prese-
kar, Srečko Pratnemer in 
Jože Zupančič. 

MBP 

Kulturo posameznika vzgajamo od mladega 
mmmmmmmmmmmmmamtmammmtmmmmmammm^mmmmmmmmmmmmmmmmmmmm^^ 
Sola Ima svoje programe, naloga vseh Je, da vzgajamo 

Prejšnji petek je bil v Ce-
lju »Dan prosvetnih delav-
cev.« Organizator - prosvet-
no društvo Celje - je letoš-
nje 4. srečanje namenilo 
vprašanjem kulture v vzgo-
ji in izobraževanju. 

V pozdravnem govoru je 
Drago Medved, predsednik 
OK SZDL Celje, opredelil 
pomen kulturne vzgoje v 
tem času. V uvodni razpravi 
pa je doktor Matjaž Kmecl, 
predsednik republiškega 
komiteja za kulturo, opre-
delil pomen kulture pri 
oblikovanju zavesti posa-
meznika o narodni pripa-
dnosti ter njeni vlogi pri 
oblikovanju ustvarjalne in 
samostojne osebnosti. V na-
daljevanju so svoja opaža-
nja iz prakse povedali Bet-
ka Vrbovšek, vzgojiteljica 

iz W O Tončke Čečeve, Er-
na Kremenšek, namestnica 
ravnatelja hudinjske 
osnovne šole ter Štefan 
Volf, predsednik sveta za 
kulturo. V kulturnem pro-
gramu je nekaj pesmi zapel 
moški komorni zbor iz Ce-
lja. 

V vseh vzgojno-izobraže-
valnih programih od vrtca 
do šol na vseh stopnjah je 
kulturna in umetnostna 
vzgoja sestavni del vzgojno-
izobraževalnih programov. 
Na tem področju smo storili 
veliko. To nam pričajo števil-
ne raznolike kulturne dejav-
nosti v vrtcih in šolah ter do-
sežki naših otrok v umetni-
škem ustvarjanju. 

Kljub temu pa ostajajo 
vzgojno-izobraževalne orga-
nizacije osamljene pri izpol-

njevanju nalog. Premalo po-
moči in podpore dobijo od 
okolja, iz kraja, delovnih or-
ganizacij in nenazadnje inšti-
tucij in društev, ki so kakor-
koli povezane s kulturno de-
javnostjo. Toda brez tesnej-
šega sodelovanja, brez skup-
nih načrtov in s tem tudi 
brez ciljev za enotno delo na 
področju prenašanja in ra-
zvijanja kulturne dediščine, 
je težko pričakovati, da bo-
mo vzgojili takega človeka, 
ki bo znal tudi sprejemati in 
ceniti to dediščino. 

Mnogo dela čaka tudi sa-
me učitelje in vzgojitelje. V 
preteklosti smo zanemarjali 
širše kulturno izobraževanje 
in tudi vzgojo teh kadrov. 
Premalo selektivni smo bili, 
ker smo se sprijaznili z vsa-

kim, ki se je odločil, da bo 
delal v prosveti. Z dodatnim 
in nenehnim izobraževa-
njem pedagoških delavcev 
lahko zapolnimo to vrzel, za 

• kar pa je potrebno najti čas 
in vse druge možnosti. 

VIOLETA V. EINSPIELER 

Pustni karneval v Celju bo 
Nekaj let nazaj v Celju ni bilo pravega pustnega vzdušja, saj ni 

bilo pustnih karnevalov, če izvzamemo gostovanje nekaterih 
skupin iz regije. Za letos pa so se trdno odločili, da takšen 
karneval bo in so tudi že izbrali naslov prireditve, ki je celjska 
pustijada. Ob sodelovanju delovnih organizacij, društev in dru-
gih skupin pričakujejo dober odziv, saj so nekateri že ponudili 
pomoč pri organizaciji prireditve. Za najboljše skupine so pri-
pravili tudi nagrade, ki jih bodo podelili najboljšim skupinam, 
vozovom in šolskim skupinam. Nosilec celotne organizacije 
pustnega karnevala je letos Zavod za kulturne prireditve. 

F. P. 

Bo zdaj zdravje za 
bogatejše dražje? 
V zdravstvu v regiji znaj odprto 
vprašanje dvojnih cen 

Občinske zdravstvene 
skupnosti bodo letos za 
skupno dogovorjene naloge 
v Medobčinski zdravstveni 
skupnosti združile 95 mili-
jonov dinarjev. Delovni in 
finančni načrt skupnosti so 
podprli delegati obeh zbo-
rov skupščine skupnosti, 
vendar se v njem kot tudi v 
izhodiščih za finančno ovre-
dnotenje programov bolniš-
nične in specialistične de-
javnosti, skriva vrsta vpra-
šanj. 

Temeljno vprašanje težav 
Pri dogovarjanju na med-
občinski ravni ostaja delež 
obremenitev posameznih 
občin. Pri sredstvih za skup-
ne naloge je na primer delež 
Celja skoraj 56 milijonov di-
narjev. Razmerja ostajajo že 
vrsto let enaka, čeprav je v 
tem času dohodek v različ-
nih občinah porastel različ-
no. Pri združevanju za regij-
sko solidarnost je še poseb-
no veliko vprašanj, a jih pred 
Uskladitvijo republiške soli-
darnosti ne bo mogoče rešiti. 

Tudi strukturen delež obvez-
nosti po občinah bo ostal še 
nespremenjen. 

Podoben je tudi problem 
pri zagotavljanju sredstev za 
bolnišnično in specialistično 
dejavnost. V občinah na-
mreč še vedno he obravna-
vajo celovitega zdravstvene-
ga varstva in ostajajo bolj pri 
osnovni zdravstveni službi, 
ki jo imajo pri roki in običaj-
no zanjo namenjajo večji de-
lež sredstev kot za bolnišnič-
no zdravljenje. Ce pa bi te 
občine, ki lahko, dale več 
sredstev tudi za bolnišnično 
dejavnost, bi to pomenilo 
dvojne cene - za bogatejše 
občine bi bile storitve v bol-
nišnici dražje. Pri tem tudi 
Zdravstveni center ni izpe-
ljal osnov za skupni priho-
dek. Zaplet je dovolj velik in 
težak, da ga bo treba dogovo-
riti na medobčinski ravni -
tudi med družbenopolitični-
mi organizacijami in skup-
nostmi. 

MBP 

POGLED v SVET s kovinotehno 
Po ameriškem umiku iz Libanona 

V noči od torka na sredo je ameri-
ški predsednik Reagan oznanil pre-
senetljivo novico, da enostransko 
umika 1500 vojakov mornariške 
pehote iz Libanona - potem ko so še 
dan poprej visoki ameriški pred-
stavniki zagotavljali, da bodo ma-
rinci ostali. Kaj se bo zgodilo z dru-
gimi vojaki zahodnih mirovnih sil 
v Libanonu - Francozi, Italijani, 
Britanci - še ni znano. 

Znano pa je, da je demokratska 
stranka v ZDA dokaj dolgo in do-
kaj vztrajno zahtevala od republi-
kanskega predsednika, naj umakne 
marince iz Libanona. Te zahteve pa 
v letu predsedniških volitev vsee-
no niso prenapenjali, ker se niso 
hoteli izpostaviti očitkom Reaga-
na, da sos tem pripomogli k zlomu 
v Libanonu. Zdaj je ameriški pred-
sednik umaknil marince na ameri-
ške bojne ladje ob libanonski obali 
in v ZDA politiki obeh strank, re-
publikanske in demokratske, s tem 
soglašajo. 

Bržkone tiči za vsem tem boja-
zen, da bi supersila ZDA vnovič do-
živela pretres, ki je nastal novem-
bra 1979, ko so po islamski revolu-
ciji v Iranu zasedli ameriško vele-
poslaništvo v Teheranu in zajeli 55 
ameriških državljanov ter jih dol-
go držali v ujetništvu. ZDA so že 
doslej izgubile v Libanonu okoli 

200 ljudi, najprej v siloviti eksplo-
ziji, ki je 18. aprila lani razdejala 
dobršen del ameriškega veleposla-
ništvu v Bejrutu, še več pa v bomb-
nem napadu na sedež ameriških 
marince v (in hkrati na francoske 
vojake na drugem koncu mesta) 23. 
oktobra lani. Nevarnost, da bi se 
ponovila bodisi teheranska drama 
z ameriškimi talci ali da bi prišlo 
do nadaljnjega poboja Američanov 
se je zadnje dni nanagloma pove-
čala. 

Reagan je ob sporočilu o umiku 
ameriških vojakov, povedal, da bo-

do ti na ameriških ladjah in da bo-
do s teh ladij po potrebi še naprej 
bombardirali kraje v Libanonu. 
Obenem je res, da se je položaj v 
Libanonu, državi s komaj dobrih 
10.000 kv. kilometri in okoli tremi 
milijoni prebivalcev, zadnje dni 
skokovito zaostroval. Komaj kdaj 
v državljanski vojni v tej državi, ki 
traja že od 1975. leta, je bil kaos 
tolikšen, mirna rešitev pa tako od-
daljena. 

Krhki stebri oblasti libanonske-
ga krščanskega predsednika Ami-
na Džemajela so začeli padati kot 
domine, ko se je odločil, da uradno 

vojsko - sestoječo večinsko iz mož 
muslimanske vere - pošlje v musli-
manske dele Bejruta. Tedaj je 
vzklilo seme upora vojakov zoper 
Džemajela in njegove: na lastne 
ljudi niso hoteli streljati. Zamajala 
se je vlada, Džemajel je moral spre-
jeti odstop ministrskega predsed-
nika Vazana, potlej pa so levičar-
ske muslimanske milice za vzele za-
hodni, muslimanski del Bejruta. 
Džemajel panično išče pomoč pri 
izraelski vladi, ki ima okupran do-
bršen del Libanona. Vlada je v raz-
sul u, država je v razsul u. Kaj bodo 
storili Sirijci, ki zasedajo dobršen 
del Libanona? Kaj bo storila Sov-
jetska zveza, ki bržkone v ameri-
škem vojaškem umiku vidi tudi po-
litični poraz ZDA in možnost, da si 
pribori sedež za pogajalsko mizo 
pri razpravljanju o Libanonu in s 
tem o celotnem bližnje vzhodnem 
vprašanju? 

Kaj bo storil Izrael? Kaj bo v na-
slednjih dneh storila Sirija? Bodo 
ZDA uresničile grožnjo o bombar-
diranju tistih delov Libanona, kjer 
so zasidrane sile, ki nasprotujejo 
paktiranju z Izraelom, ki so bolj ali 
manj na strani Sirije, države, ki že-
li imeti veliko večjo besedo v liba-
nonskih zadevah? 

Položaj je vsekakor dramatičen. 

Piše JOŽE SIRCELJ 



S kakovostjo in novimi programi v svet 
Likvidacija Gorenje Kčrtlna Electronic naj bi bila zaključena do maja 

V SOZD Gorenje, še pose-
bej v velenjskem delu, se 
nadaljuje bitka s katero so 
začeli pred dobrimi šestimi 
meseci, ko je vajeti prevzel 
začasni kolegijski poslovo-
dni organ. 

Po lanskih rezultatih, ki so 
bili dobri zlasti v drugi polo-
vici leta, je tudi letošnji start 
bolj optimističen. Projekt 
»obnove Gorenja«, ki bo 
združeval znanje Slovencev, 
je sanacija za daljše obdobje. 

Na tiskovni konferenci, ki jo 
je vodil Herman Rigelnik, so 
obrazložili vzroke krize. Mo-
rala med zaposlenimi je v 
zadnjih letih močno padla in 
celoten kolektiv ni bil več 
vzor nekdanjega kolektiva, 
ki je bil znan po intenzivno-
sti in kvaliteti dela. Med de-
lavci ni bilo več motivacije 
in katerekoli akcije, ki so se 
je lotili, domala niso uspeli 
izpeljati. Osnovni motiv je 
bil v nesrečnem Kortingu, ki 

bo še nekaj časa Gorenjča-
nom si vil lase. V Gorenju so 
povedali, da naj bi bila likvi-
dacija Kortinga končana do 
letošnjega maja. Ker so se 
pojavili tudi problemi v Gr-
čiji in Italiji, so zamenjali 
vodstvi, v Grčiji pa bodo po-
leg tega še odpustili 40 od-
stotkov vseh zaposlenih. Ob 
vseh težavah pa je razveseljiv 
vo, da v Grčiji in Italiji tre-

nutno tekočih izgub ni, stare 
grehe pa naj bi odpravili tudi 
do maja. Gorenje obeh držav 
ne želi zapustiti, saj gre za 
pomembno tržišče. Oprema 
iz Kortinga je že v Jugoslavi-
ji, čaka na carinjenje, nekaj 
opreme pa so tudi prodali. 

Letos bodo v SOZD Gore-
nje povečali produktivnost 
za 24 odstotkov, izvoz pa za 
27 odstotkov. Ti podatki ka-
žejo, kolikšne rezerve se še 
skrivajo v Gorenju, bodo pa 
seveda izkoriščene samo ob 
izpolnjevanju prej zastavlje-
nih nalog, ki jih zahteva de-

lovni proces. Ohrabrujoči so 
rezultati v letošnjem januar-
ju, ko so fizično proizvedli za 
kar 40 odstotkov več kot v 
lanskem januarju, to pa je 
dokaz, da bodo kljub teža-
vam plan lahko dosegli. Le-
tošnje tekoče leto naj bi že 
predvidoma končali brez iz-
gub. 

TONE VRABL 

Strokovni in administra-
tivni delavci bodo tudi le-
taš delali v neposredni pro-
izvodnji 12 delovnikov, od 
tega en delovnik udarniško. 
V proizvodnji naj bi delali 
moški do 50 in ženske do 45 
let, pričakovati pa je, da se 
bodo proizvodnega dela 
udeležili tudi starejši člani 
kolektiva. Proizvodno delo 
bo usklajevala kadrovska 
služba Gorenje TGO, pri 
razporejanju pa bodo upo-
števali strokovno usposob-
ljenost posameznikov, da bi 
tako delavci poleg proiz-
vodnega dela prispevali še 
strokovne predloge. 

Herman Rigelnik: »Sanaci-
ja Gorenja bo uspešna, če 
bo v njej sodeloval sleherni 
član 17473-članskega kolek-
tiva. Res je, da je med nami 
še nekaj ljudi, ki se ne stri-
njajo s to sanacijo in nači-
nom, kako rešiti Gorenje. Z 
njimi se pogovarjamo, da bi 
uvideli svojo zmotno miš-
ljenje. Če se ne bodo uspeli 
vključiti v celotna prizade-
vanja, bodo lahko Gorenje 
tudi zapustili. 

Poudarki s tiskovne konference 
v Gorenju 

• Pripravljeni so trije sanacijski programi. Dva, Go-
renje TGO in Promet - Servis, so sprejeli, zaradi ne-
ustreznosti pa zavrnili sanacijski program DO Tiki 
Ljubljana. 

• V sanacijski program so na vseh ravneh vtkane 
kadrovske spremembe. Najtežje bo prva tri leta, zato 
pa je potrebno tudi nekaj poguma. 

• Kot proizvajalci bele tehnike se morajo v svetu in 
doma pojavljati čimbolj kompletni z izbranim kvalitet-
nim programom. 

• Oprema je stara tudi že po deset let in jo bo treba 
obnoviti, če hočejo doseči zastavljene delovne rezul-
tate, kjer pa bo 55 odstotkov izdelkov namenjenih 
izvozu. 

• Pritegniti je treba vse strokovnjake, da se bo Go-
renje pojavilo s kvalitetnimi novimi proizvodi ter ure-
diti stroškovnik, da bodo konkurenčni na tujih trži-
ščih. 

• Rdeča nit sanacijskega programa je dolgoročen 
izvoz na konvertibilno področje s pokrivanjem lastne 
cene, to pa bo možno doseči z večjo kvaliteto, razširje-
nimi programi, novo organiziranostjo (TGO naj bi reor-
ganizirali v štiri enote - belo, procesno in notranjo 
tehniko ter zabavno elektroniko) in nagrajevanjem de-
lavcev. 

• Potrebna so vlaganja v novo znanje, ki je trenutno 
najbolj ozko grlo v Gorenju. 

• V pripravi sta dve novi naložbi'- pomivalni stroj 
in pralni stroj s polnjenjem od zgoraj, vse do leta 1985. 

Dravinjski dom širi ponudbo 
V Dravinjskem domu Slovenske Konjice so se pred 

nekaj leti lotili preobrazbe in to pot uspešno prehodili. 
Na trgu v domači občini in izven nje so se uspeli 
uveljaviti kot dobri ponudniki ne samo z življenjskimi 
potrebščinami, ampak tudi z zaščitno delovno obleko 
in sredstvi in opremo za civilno zaščito. Odprte možno-
sti vidijo tako na domačem tržišču v Dravinjski dolini, 
kot tudi drugod. Povezani s proizvajalci iz cele Jugo-
slavije, ki jih pravočasno oskrbujejo z naročenimi iz-
delki, bodo svojo ponudbo še širili in razvijali. 

ljubljanska banka 
Splošna banka Celje 

Kako smo lani varčevali in 
gospodarili z denarjem? 

Ob koncu leta 1983 daje pregled vseh 
sredstev prebivalstva v LB, Splošni banki 
Celje naslednjo podobo: skupaj je bilo 
vseh sredstev 9 milijard 94 milijonov 949 
tisoč dinarjev, od tega dinarskih 4 milijar-
de 554 milijonov 472 tisoč, deviznih pa 4 
milijarde 540 milijonov 477 tisoč dinarjev. 

Delitev na kratkoročna in dolgoročna 
sredstva pove, da je bilo kratkoročnih 6 
milijard 296 milijonov 893 tisoč, dolgoroč-
nih pa 2 milijardi 798 milijonov 56 tisoč 
dinarjev. V primerjavi z letom poprej se je 
zelo spremenilo razmerje med obema, saj 
je bilo leta 1982 razmerje 74:26 v korist 
kratkoročnih sredstev, lani pa je bilo to 
razmerje 69:31, kar nakazuje večanje dol-
goročnih sredstev. To je dobro, razloge pa 
je mogoče najti v večji obrestni meri za 
vezana sredstva in v tečajnih razlikah. Tem 
razlikam gre pripisati tudi dejstvo, da so se 
devizna sredstva lani v primerjavi z letom 
1982 povečala skupno za 81 odstotkov, 
dinarska pa le za 22 odstotkov. 

V LB, Splošni banki Celje so lani odkupi-
li dosti več deviz - skupaj za 958 milijonov 
900 tisoč dinarjev, leto prej pa le 523 mili-
jonov 100 tisoč. 

Lani so se kratkoročna dinarska sred-
stva manj povečala, kot smo bili temu 
priče v prejinjlh letih, kar gre pripisati 
zlasti večjim življenjskim stroškom in pa-
danju realnih osebnih dohodkov; to pa Je 
spet povezano s padanjem kupne moči 
prebivalstva. 

Ugodno podobo pa daje pregled rasti 
dolgoročnih dinarskih sredstev, ki so se v 

primerjavi z letom 1982 povečala kar za 
112 odstotkov, razloge pa smo že omenili. 

Glede na vrste sredstev pa nam pregled 
ob koncu leta 1983 ponuja takšno stanje: 
hranilne vloge, na vpogled in vezane so 
narastle na 3 milijarde 441 milijonov 424 
tisoč dinarjev, na tekočih računih se je 
nabralo za 255 milijonov 322 tisoč in na 
žiro-računih za 95 milijonov 538 tisoč di-
narjev. Lani je banka uveljavila še novost 
kratkoročnih depozitov, vezava nad tri in 
nad šest mesecev do enega leta, teh depo-
zitov pa je bilo 50 milijonov 751 tisoč dinar-
jev. Cilj tako vezanega denarja je bil v po-
speševanju varčevanja s posebnimi oblika-
mi in višjimi obrestmi zaradi vezave, če k 
omenjenim depozitom prištejemo še vse 
ostale, sredstva vezana nad leto dni, potem 
moramo k vsem zneskom dodati še 711 
milijonov 437 tisoč dinarjev. 

Morda še nekaj zanimivih 
podatkov! 

Vseh hranilnih vlog je bilo ob koncu leta 
1983 evidentiranih 244.551, ob tem pa še 
13.058 tekočih računov, 19.240 žiro raču-
nov in 84.380 deviznih računov. V primer-
javi z letom prej je bilo hranilnih vlog lani 
za 10.941 več, od tega za vezana sredstva 
samo za tisoč več, tekočih računov je bilo 
920 več, žiro računov pa 1605 več. Deviz-
nih računov je bilo več za 13.000, kar pa 
sploh ne pomeni, da je bilo toliko več var-
čevalcev ali hranilnih deviznih knjižic ozi-
roma računov, ampak je v tej evidenci zaje-
to splošno povečanje števila različnih tujih 
valut. 

Denar še nima prave cene 
M i H • • mmmmaammm^m^i^tKmmmmmmmm 
Doslej smo premalo naredili za resnično preobrazbo 
gospodarjenja z denarjem 

Naslov razodeva značilno 
ugotovitev z območnega po-
sveta o gospodarjenju z de-
narjem, ki sta ga na pobudo 
zbora združenega dela repu-
bliške skupščine pripravila 
medobčinska sveta sindika-
tov in socialistične zveze 
Celje, hkrati pa so razprav-
ljalci ugotovili, da je med 
ugodnejše dosežke na tem 
področju šteti vendarle de-
lovanje internih bank in po-
sebnih finančnih služb v 
večjih gospodarskih organi-
zacijah. 

Po mnenju predstavnika 
interne banke sozda Mene 
imajo največje težave pri za-
gotavljanju denarja in poso-
jil za so vlaganj a pri oskrbi s 
prehrambenimi izdelki v 
drugih republikah. Samo 
sozd Mene je doslej sklenil 
13 sovlagatelj skih samou-
pravnih sporazumov, vsebi-
na večine njih pa so le kupo-
prodajni odnosi. Za združe-
vanje finančnih sredstev ni 
dovolj dohodkovnih moti-
vov, ob tem, da imamo v Ju-
goslaviji opraviti še s poseb-
nim fenomenom, dohodkom 
z rdečimi številkami. 

Razpravljalci iz gospodar-
stva in trgovine so opozorili, 
da bi bila potrebna večja so-
lidarnost znotraj združenih 
bank, čeprav je po njihovem 
mnenju večina bank v Slove-
niji prešibkih za spremljanje 
večjih gospodarskih siste-
mov. 

V gradivu, o katerem bo 
20. februarja razpravljala re-
publiška skupščina - tema je 
tudi gospodarjenje z denar-
jem - je nakazanih premalo 
rešitev za odpravljanje veli-
kih izgub zaradi tečajnih ra-
zlik, za medsebojno krediti-
ranje gospodarstva pa bi mo-
rah doreči kriterije, saj je to v 

sedanjih razmerah edina 
možnost za dodatno pridobi-
vanje denarja za tekoče po-
slovanje. Menice, ki jih pri 
tem uporabljajo v gospodar-
stvu niso nujno povezane z 
ekscesi. 

Glede finančne discipline 
so si bili razpravljalci enot-
ni, da je še premalo pozna-
mo in predvsem uporablja-
mo. Povsem jasna pa je bila 
guvernerka Narodne banke 
Slovenije Milica Ozbič, ki je 
opozorila na veliko odgo-
vornost finančnih služb, saj 
bomo kaznovalno politiko 
vendarle že začeli uporab-
ljati kot sestavni del kredit-
no-monetarne politike. To 
pa pomeni tudi odvzemanje 
kreditov delovnim organi-
zacijam in bankam, če ne 
bodo spoštovale te politike 
in predpisov. Poleg odvze-
manja kreditov bo mogoče 
blokirati tudi devizne raču-
ne in vse manj bo možnosti, 
da bi s pomočjo bogate »do-
mišljije« iskali luknje v 
predpisih že na skoraj pri-
slovičen jugoslovanski na-
čin. 

Tudi v LB, Splošni banki 
Celje ugotavljajo, da v zad-
njih šestih letih ni uspelo 
oblikovati dovolj višjih oblik 
združevanja dela in sredstev, 
da je ob divji inflaciji kljub 
nekaj višjim obrestnim me-
ram težko načrtovati doho-
dek, njegovo delitev, rizike, 
hkrati pa imamo opraviti s 
preveč hitro menjaj očimi se 
pogoji gospodarjenja, ki sko-
raj praviloma niso znani vsaj 
za pametno obdobje v na-
prej. Celjski bančniki tudi 
menijo, da so bančna sred-
stva prepičla in predraga za 
sanacije izgubarjev. Zaveda-

jo se prednostnih značilnosti 
pri hrani in izvozu, vendar 
zaradi premalo denarja ne 
morejo pokrivati potreb v tr-
govini, gostinstvu in drob-
nem gospodarstvu, ki ga na 
novo odkrivamo in si od nje-
ga obetamo skoraj »gospo-
darski čudež.« 

Čeprav v gospodarstvu do-
sti tarnajo nad zvišanimi 
obrestnimi merami, pa v 
celjski banki LB na osnovi 
spremljanja največjih delov-
nih organizacij ugotavljajo, 
da so le-te po lanskih zaklju-
čnih računih le 40 odstotkov 
plačale za obresti poslovnim 
bankam, vse ostalo je šlo za 
medsebojne poravnave in 
drugo. 

Ce danes presojamo sa-
moupravno delegatsko težo 
odločanja v poslovnih ban-
kah, se ne moremo izogniti 
očitkom, da je samoupravno 
odločanje članic poslovne 
banke dušeno, njihov vpliv 
na poslovno politiko banke 
omejen, saj denar usmerjajo 
vse preveč razni administra-
tivni tokovi, namesto da bi 
denar sledi] blagovnim toko-
vom. To ugotavljajo tudi v 
LB, Splošni banki Celje in 
dodajajo, da bi morali imeti 
zbori temeljnih bank odločil-
no vlogo pri poslovni politi-
ki, delegati pa bi morali pri-
našati več mnenj svoje baze, 
ne pa le osebna stališča. 

MITJA UMNIK 

Radio Celje, vsak de-
lavnik od 8.-10. ure in 
od 15. do 18. ure. Ob 
nedeljah od 10. do 14. 

ure 



V Celju ]e že izdelana študija razvoja 
družbenih dejavnosti do leta 2000 

Kakšno družbo, kakšne družbene dejavnosti želimo v 
Celju? Želimo izobraženega, kulturnega in socialno zava-
rovanega delovnega človeka in občana. Takšno je te-
meljno vprašanje in takšen je cilj, ki ga z razvojem družbe-
nih dejavnosti želijo doseči v Celju do leta 2000. Takšen je 
tudi cilj, ki ga je v študiji perspektiv razvoja družbenih 
dejavnosti opredelila skupina petih avtorjev: Karmen Go-
rišek, Marija Hudej, Hilda Novak, Slavko Pezdir (vsi štirje 
so sodelovali v oddaji v živo na Radiu Celje, po kateri smo 
pripravili ta zapis) in prim. dr. Ivan Kopač. 

Resda je načrtovanje druž-
benih dejavnosti do leta 2000 v 
času, ko smo spreminjali sred-
njeročne plane, ko ne vemo, če 
bomo uresničili letne, smelo 
dejanje, a nadvse potrebno. 
Nobena družba se ne more ra-
zvijati stihijsko. Ko so v Celju 
v letu 1981 pričeli pripravljati 
osnove razvoja občine, so ob 
projektu prestrukturiranja 
celjskega gospodarstva spoz-
nali, da ob načrtovanju tega 
pomembnega dela razvoja ne 
morejo prepustiti družbenih 
dejavnosti še naprej nekontro-
lirarfemu razvoju. 

Delo ni bilo lahko, saj so prvi 
v Sloveniji pristopili k celovi-
temu oblikovanju razvoja 
družbenih dejavnosti. Edino 
republiška raziskovalna skup-
nost je že imela dolgoročni 
plan, na območju pa občina 
Žalec posplošene smernice 
razvoja. Resda niso oblikovali 
receptov, temveč so le odpirali 
probleme in nakazovali njiho-
vo reševanje, a vseeno se je bi-
lo treba spopasti s težavami 
planiranja na občinski ravni, 
še zlasti v občini, kjer je veliko 
regijskih ustanov in kamor se 
vozi veliko delavcev na delo iz 
drugih občin. Premagati je bi-
lo treba zgolj ekonomske vidi-
ke razvoja, dosedanji razdrob-
ljeni razvoj družbenih dejav-
nosti in razpršene podatke. 

Le znanje o dosedanjem raz-
voju omogoča načrtovanje bo-
dočega. Družbene dejavnosti 
so se v celjski občini doslej ra-
zvijale spontano, ukrepi go-
spodarske politike pa so v zad-
njih letih delovali nanje proti-
stabilizacijsko. Skušali so 
ohranjati raven družbenih de-
javnosti na enaki ravni na ra-
čun kakovosti storitev in izva-
jalcev. Ob tem pa so zahteve 
uporabnikov naraščale. K te-
mu je doprinesel tudi izreden 
razmah števila objektov. V ča-
su treh samoprispevkov so v 
občini zgradili 12 enot otroških 

vrtcev, dve novi šoli, številne 
prizidke, zdravstveni postaji v 
Vojniku in Storah, uredili so 
glasbeno šolo... 

Za družbene dejavnosti so se 
namenjala velika sredstva, 
kljub temu pa so izvajalci v vse 
slabšem položaju, sami pa tudi 
niso izkoristili vseh možnosti 
za boljše gospodarjenje z druž-
benimi sredstvi. 

Da je treba želje in potrebe 
uskladiti z materialnimi mož-
nostmi, venomer ponavljamo. 
S smotrnim načrtovanjem je 
to mogoče. Pri prestrukturi-
ranju družbenih dejavnosti so 
to upoštevali, tako kot tudi 
predvidevanja, da bo leta 
2000 v Celju 72.540 prebival-
cev, da se bo vsako leto na 
novo zaposlilo 350 delavcev, 
da se bo spreminjal prostor-
ski razvoj. Pri tem pa družbe-
ne dejavnosti vrednotijo kot 
glavni dejavnik družbenega 
razvoja in ne porabe, zato tu-
di v svoji porabi ne morejo 
biti več omejene. Ker pa sred-
stev zanje le ne bo na pretek, 
je nujen prednostni razvoj. 

Celje - kulturno 
središče 

Celje je in mora ostati po-
membno kulturno središče, če 
hoče biti gospodarsko, politič-
no in družbeno središče regije. 
Ohraniti mora bogato poklicno 
in amatersko tradicijo in kako-
vost. Prednostna naloga je 
usposobitev in izkoriščanje se-
danjih zmogljivosti: izobraže-
vanje kadrov, tehnološke po-
sodobitve, prostorske ureditve 
Zgodovinskega arhiva, Slo-
venskega ljudskega gledališča, 
razvoj knjižnice kot centra izo-
braževanja in sodobne infor-
matike. Varstvo kulturne in 
naravne dediščine ostaja ali 

pravilneje postaja ena temelj-
nih nalog, prav tako kot ohra-
nitev odprtosti Celja. O novih 
naložbah vsaj do leta 1990 ni 
moč razmišljati, potem pa jih 
bodo pereče potrebe tako po-
klicne kot amaterske kulture 
že kar zahtevale. 

Vrtcev je dovolj 
V družbeno urejeno otroško 

varstvo je v celjski občini zaje-
tih 52 odstotkov predšolslch 
otrok, z zmogljivostmi pa so na 
3. mestu v Sloveniji. Ker pred 
letom 2000 ne pričakujejo po-
rasta števila otrok, bo število 
obstoječih vrtcev zadostovalo, 
razen v Medlogu, kjer predvi-
devajo naselje s 4000 prebival-
ci. Otroški vrtci naj bi v bodo-
če našli svoje prostore v izpraz-
njenih stanovanjih v krajevnih 
skupnostih ali v okviru delov-
nih organizacij. 

Ze sedaj zelo dobro kako-
vost dela s predšolskimi otroki 
bi naj v prihodnjih letih še 
izboljšali in zajeli vse otroke v 
predšolsko izobraževanje. 

Odpraviti Izmenski 
pouk 

Kljub številnim novim učil-
nicam se v občini zaostruje 
problematika razporeditve šol. 
Starši se bodo morali sprijazni-
ti s prestavljanjem otrok s šole 
na šolo, torej z dosledno fleksi-
bilnostjo šolskih okolišev. 
Brez realnega načrtovanja ka-
drov v organizacijah združene-
ga dela tudi ne bo konec na-
pačnih odločitev o mreži šol in 
vzgojno izobraževalnih progra-
mih šol usmerjenega izobraže-
vanja, na katerih pa je le 30 
odstotkov dijakov iz celjske 
občine. 

Med cilji, ki jih žele doseči 
na področju izobraževanja, so 
bogatejši programi osnovnih 
šol ob rednem izobraževanju, 
podružbljanje osnovnih šol in 
odprava izmenskega pouka. 

Manj prioritetnih 
športov 

V tradicionalnem športnem 
središču je danes šest prioritet-
nih športnih panog, preveč, da 

bi za vse lahko zagotavljali 
ustrezen razvoj. Katere bodo 
kot take ohranili, se bo treba še 
odločiti. Brez dvoma pa je po-
trebno pridobivanje in uspo-* 
sabljanje športnih delavcev za 
razvoj vrhunskega športa in 
množičnosti. 

Od možnosti je odvisna iz-
gradnja novih objektov - re-
kreacijskih površin ob Šmar-
tinskem jezeru in v okolici Go-
lovca, izgradnja doma Parti-
zan, novega hipodroma ter 
preplastitev in razširitev atlet-
skega štadiona, če bo atletika 
ostala za Celje prioritetna pa-
noga. 

Računalniška 
obdelava 
zdravstvenih 
podatkov 

Načrtovanje zdravstvenega 
varstva mora temeljiti na poz-
navanju obolevnosti prebival-
stva, zato je nujno razviti raču-
nalniško obdelavo zdravstve-
nih podatkov. Preprečevanje, 
pravočasno odkrivanje in 
uspešno zdravljenje ter ponov-
na usposobitev za delo in živ-
ljenje so enakovredne naloge 
zdravstva. Poleg modernizaci-
je bolnišnice, pa so nove grad-
nje bolj želje. Po letu 1990 bi 
naj zgradili zdravstveno posta-
jo v industrijski coni za delov-
ni organizaciji Emo in Cinkar-
na ter zdravstveno postajo za 
krajevne skupnosti Nova vas, 
Ostrožno, Dolgo polje in del 
Šmartnega v Rožni dolini v 
Novi vasi. 

Socialna varnost 
odvisna od vseh 

Ukrepi, ki odpravljajo posle-
dice slabega delovanja drugih 
dejavnosti in izjemoma objek-
tivne probleme posameznika 
(duševna ali telesna prizade-
tost), se bodo predvidoma 
zmanjševali. Ob razvoju gospo-
darstva in povečanem zaposlo-
vanju bo več sredstev za posa-
meznika in njegovo aktivno za-
gotavljanje socialne varnosti z 
lastnim delom ter bo zato po-
trebnih manj družbenih denar-
nih pomoči, oprostitev plačil 
in drugih oblik pomoči. 

MILENA B. POKLIC 

Bo Grobelno šentjursko ali šmarsko? 
Problem Grobe I nega Je potreben temeljite ocene - tudi politične 

Vaščani novega naselja Grobelno, 
ki je del krajevne skupnosti Šentvid 
v občini Šmarje, hočejo spremeniti 
občinsko mejo, ker se želijo prikHuči-
ti sosednji krajevni skupnosti Sent-
jur-okolica. Ta pa sodi v šentjursko 
občino. Šmarčani so proti odcepitvi, 
ker menijo, da Grobelčani na ta na-
čin ne bodo rešili svojih problemov. 
Sentjurčani se zavzemajo za dobre 
sosedske odnose z občino Šmarje. 
Krajani krajevne skupnosti Šentvid 
so za dogovarjanje in očitajo Grobel-
čanom, da so med vsemi krajevnimi 
skupnostmi najbolj razviti. Krajani 
krajevne skupnosti Šentjur-okolica 
so za združitev, ker se srečujejo z ne-
katerimi podobnimi težavami kot 
njihovi sosedje na drugi strani občin-
ske meje. 

In zakaj se hočejo vaščani novega 
naselja Grobelno odcepiti od Šmarja? 
Kraj Grobelno naravno gravitira k ob-
čini Šentjur. Večina delavcev je zapo-
slena v Celju, Štorah in Šentjurju. 
Šentjur jim je dvakrat bližji od Šmarja, 
zato iščejo vaščani storitve v Šentjur-
ju, kjer pa jih v glavnem zavračajo, ker 
plačujejo prispevke občini Šmarje. 
Otroci v glavnem hodijo v šentjurske 
šole. Ker so ločeni z mejo, so družbe-
nopolitično neaktivni. Nimajo prepo-
trebnih prostorov za kakršnokoli ak-
tivnost, zaradi pregoste naseljenosti 
pa lahko gradijo le na šentjurski stra-
ni. Sestajajo se v gostilni in domov 
hodijo le spat, zato mnogi imenujejo 
njihovo naselje - spalno. 

Za združitev se zavzemajo tudi kra-

jani na šentjurski strani Grobelnega. 
Krajevna skupnost Šentjur-okolica ni-
ma pravega središča in je izredno raz-
pršena. Ker se nimajo kje sestajati, so 
prav tako manj aktivni kot bi lahko 
bili. Graditi nameravajo večnamenski 
objekt in nesmiselno se jim zdi, da bi 
ga gradili samo zase. Poleg tega želijo s 
krajani na šmarski strani oblikovati 
samostojno krajevno skupnost, kar je 
skoraj neizvedljivo, če jih ločuje ob-
činska meja. 

Šmarčani, krajevna skupnost Šen-
tvid in vodilni občinski možje, so proti 
odcepitvi, ker menijo, da Grobelčani 
ne bodo zaradi odcepitve nič bolj ak-
tivni kot so bih zdaj. Vaščanom zame-
rijo tudi to, da se ne ozirajo na družbe-
nopolitično skupnost kot celoto in da 
so se lotih reševanja problema na last-
no pest. Zagotavljajo, da so že pristopi-
li k reševanju krajevnih problemov v 
Grobelnem. Poleg tega prepričujejo 
vaščane, da je za spremembo občinske 
meje potreben dolgotrajen postopek. 

Sentjurčani, vodilni občinski možje, 
več ah manj molčijo in opazujejo, kaj 
se bo iz vsega izcimilo. Povedali so 
samo to, da se bodo zavzemali za do-
bre sosedske odnose z občino Šmarje 
in potrdili so, da so se začeli dogovar-
jati s Šmarjem o skupnem urbanistič-
nem in razvojnem načrtovanju kraja 
Grobelno. 

Trditev Šmarčanov o dolgotrajnem 
postopku za spremembo občinske me-
je ne drži povsem, kajti po zakonu o 
zemljiškem katastru se da vse skupaj 
zelo hitro urediti, kot so nam povedali 

na republiškem sekretariatu za pravo-
sodje in upravo. Ni potrebno iti v dol-
ge skupščinske razprave in referen-
dum, ki jih zahteva sprememba meje 
med dvema družbenopolitičnima 
skupnostima, ampak se naredi le po-
pravek meje med katastrskimi občina-
mi. Zmanjša se ena katastrska občina 
in poveča druga, ki je tej najbližja. Za 
takšno spremembo je dovolj, da se za-
njo*opredelijo prizadeti občani, ki mo-
rajo sprožiti postopek prek Socialistič-
ne zveze na zboru občanov. Občini 
morata pokazati le dobro voljo in spre-
jeti ustrezne odloke o spremembi meja 
med katastrskimi občinami. Ko da so-
glasje tudi republiška geodetska upra-
va, se avtomatično spremeni meja. 

Tudi glede reševanja problemov v 
kraju Grobelno ni vse tako kot skušajo 
prikazati Šmarčani in kot so potrdili 
Sentjurčani. O skupnem načrtovanju 
so se pogovarjali vodilni možje obeh 
občin šele dva dni pred razpravo. 
Sprejeli niso še nobenega konkretne-
ga sklepa, ničesar niso zapisali in niso 
se dogovorih niti to, kdaj se bodo po-
novno sestali. 

Vaščani Grobelnega so sklenili, da 
bodo zaenkrat pustili odprti obe mož-
nosti, tako odcepitev kot dogovarja-
nje. O vsem bodo obvestili prizadete in 
se nato skupno odločili za eno ali dru-
go možnost. Ker gre le za nekaj več kot 
150 občanov in za hektar in pol zemlje. 
Šmarčani ne bi smeh pokazati toliko 
nerazumevanja kot so ga do zdaj. 

VILI EINSPIELER 

TEDNIKOV INTERVJU 

»Zastrupil me je 
vonj odrskih desk« 

Jože Pristov, igralec Slo-
venskega ljudskega gledali-
šča Celje je član tega kolek-
tiva že 26 let. Voni odrskih 
desk ga je bil zastrupil že 
kot mladeniča, še posebej 
potem, ko so ga po uspešno 
opravljeni avdiciji povabili 
k sodelovanju v Prešernovo 
gledališče v Kranju. Še do-
bro se spominja svoje prve 
večje vloge v tem gledali-
šču: Sedmerica v kleti, pa 
dramatiziranega romana li-
ke Vaštetove o življenju 
Prešerna, s katerim so med 
Gorenjci poželi veliko 
uspeha. 

Tudi Jože Pristov je Pre-
šernov rojak, doma iz Hraš 
med Lescami in Bledom. 
Rad obudi spomine, ko si je 
s pomočjo očeta napravil le-
sene smuči in se skupaj z 
vrstniki podil po bližnjih gri-
čih Prešernove domačije. 
Oče, čeprav trden kmet, ka-
sneje ni nikoli nasprotoval, 
da je »dilce«, narejene iz so-
dovih desk, zamenjal za 
oderske deske Tudi Jožetu 
vse do danes, dve leti pred 
upokojitvijo, ni bilo nikoli 
žal, da se je zapisal igralstvu. 
Po »kranjskem« obdobju 
igranja je bil kratek čas, v 
koperskem gledališču, ki pa 
ga je doletela enaka usoda 
kot domačega, kranjskega. 
Na povabilo pokojnega Her-
berta Gruna je prišel v Ce-
lje. . . 

NT: Več kot tri deset-
letja že igrate. V tem ča-
su ste upodobili veliko 
likov, odigrali veliko 
vlog - velikih in manj-
ših. Se vam zdi, da ste 
uresničili in potešili svo-
je želje? 

J. PRISTOV: Človek ne 
more biti nikoli do popolno-
sti zadovoljen sam s seboj. 
Ce se že oziram nazaj, se mi 
zdi, da je vse silno hitro mi-
nilo. Ze v Kranju sem igral v 
dobrih predstavah in imel 
nekaj dobrih vlog, s katerimi 
sem lahko zadovoljen še da-
nes. Tudi za »celjsko obdob-
je« lahko rečem, da je bilo 
tako. V 32. letih igranja sem 
imel okoli 100 vlog. Nikoli 
nisem strmel za zvezdniš-
tvom, ker mislim, da mora 
igralec odigrati še tako majh-
no vlogo z enakim zanosom 
kot največjo. V delo vložiš, 
kar največ znaš in zmoreš. 

NT: Kaj vam pri tem 
najbolj pomaga? 

J. PRISTOV: Razmišlja-
nje, vrtanje po samem sebi, 
največ pa ansambel s kate-
rim soustvarjaš, režiser, 
umetniško vodstvo gledali-
šča. Po svoje tudi občinstvo. 
Zanj igramo in ne za kritike, 
čeprav nanje še zdaleč nismo 
imuni. 

NT: Verjetno pride ob-
dobje, ko kljub vsem na-
porom ne gre in ne gre. 
Tako je pri vsakem delu, 
v vsakem poklicu, samo 
da ste igralci »bolj na 
očeh«. Kaj potem? 

J. PRISTOV: Kriza je vča-
sih čisto zdrava stvar. Na sre-
čo te drži kratek čas, potem 
se spet ujameš, dvigneš in 
vonj oderskih desk postane 
še bolj privlačen. 

NT: Kaj vas navdaja z 
zadovoljstvom? 

J. PRISTOV: To, da nisem 
nikoli z nezadovoljstvom 
sprejemal nalog, ki mi jih na-
laga gledališče, katerega 
član sem. 

NT: Imate danes, dve 
leti pred upokojitvijo, 
kakšno skrito poklicno 
željo, ki se vam v teh le-
tih igranja ni uresničila? 

J. PRISTOV: Zelje se roje-
vajo in umirajo. Pravzaprav 
se mi je največja, igrati Ot-
hella, izpolnila že v kranj-
skem gledališču. V našem 
gledališču sem posebno ve-
sel ansambelske igre, ki nas 
povezuje. 

NT: Ali to pomeni, da 
med igralci ni ljubo-
sumja? 

J. PRISTOV: Najbrž bi bi-
lo narobe, če ga ne bi bilo. 
Vsakdo rad malo pogleda v 
tujo skledo, pa tu ni nič zlo-
namernega. Ce je konkuren-
ca zdrava, je to kot vzgon. 

NT: Starejši igralci ste 
začeli delati v gledali-
ščih v drugačnih pogojih 
kot so danes dani mlaj-
šim. 

J. PRISTOV: Včasih se mi 
zdi, da gledališki entuziazem 
popušča. A za to v glavnem 
še malo niso krivi mladi. 
Spreminjajo se časi, z njimi 
ljudje, družba kot celota. 
Mladim je treba dati prilož-
nost, da se dokažejo in jim 
tudi pomagati. Konec kon-
cev šmo vsi samo ljudje. Ko 
zastor pade, si nekako pra-
zen, spet sam s seboj. Moraš 
se ujeti. Ampak mislim, da 
smo gledališčniki še vedno 
tiste vrste ljudje, ki znamo 
biti vztrajni in vleči voz v 
pravo smer. 

NT: In če se zatakne? 
J. PRISTOV: Je najbolje 

vse skupaj obrniti na dobro 
voljo. 

NT: Ob napornem in 
resnem delu je v gledali-
šču, na odru, najbrž veli-
ko prigod, ki ostanejo 
občinstvu neznane. Po-
vejte kakšno od teh. 

J. PRISTOV: Takih utrin-
kov je veliko. Praviloma jih 
občinstvo ne bi smelo opazi-
ti in navadno jih tudi ne. Ze-
lo »nevaren« je izzvan smeh 
na odru. Ce ni zrežiran, se 
moraš izvleči, kakor veš in 
znaš. Pa to ni tako lahko. 
Znana je tudi anekdota, ka-
ko smo po gostovanjih poto-
vali s starim avtobusom in 
ker se nam je sredi poti usta-
vil kot trmasti osel, smo ga 
začeli kar sami ogrevati z og-
njem, pa se nam je, kajpak, 
vžgal. 

NT: Vrniva se še malo 
pod odrske luči. Od ko-
medije do tragedije, kla-
sičnih in sodobnih del -
v vsem ste se preizkusili. 
Kako ste v teh letih do-
življali občinstvo? 

J. PRISTOV: Prijeten ob 
čutek imam, da se občinstvo 
vse bolj vrača v gledališče in 
da zna biti kritično in hvalež-
no. Zlasti prijetno je igrati za 
mlado publiko, za najmlajše 
gledalce. Njim bi se morali 
še bolj obračati in drug dru-
gemu bomo hvaležni za doži-
vetja na tej in na oni strani 
odra. 

MATEJA POD JED 



Jože 
Derča 

Popoldne bi moral na 
eno izmed sej preboldske 
kiajevne skupnosti. Jože 
Derča je pred tem z vnu-
kinjo odšel na obvezni 
vsakodnevni popoldan-
ski sprehod, še prej pa je 
urejal nekatere zadeve na 
pošti. Ko sta se z vnuki-
njo vrnila domov, je bila 
to tudi njegova zadnja vr-
nitev. Krčevito je k sebi 
stisnil malo radovednico, 
ki ji je stari ata razkrival 
skrivnosti sveta. Jože 
Derča je umrl. 

Dolga leta je bil pred-
sednik sveta krajevne 
skupnosti v Preboldu. 
Ves čas pff vojni je bil pri-
zadeven v svojem kraju 
in je tudi eden izmed ti-
stih, ki ima največ zaslug 
za to, da so v Preboldu 
med prvimi v Sloveniji 
dobili otroški vrtec. Z 
vsem srcem si je prizade-
val za delovanje krajevne 
samouprave. Bil je človek 
jasnih misli in človek de-
janj. Kot tak je v Prebol-
du užival precejšen 
ugled. Njegova značilnost 
je bila tudi ta, da seje znal 
pogovarjati z ljudmi, jim 
prisluhniti in jim prisko-
čiti na pomoč v težavah. 

Jože Derča je bil vrsto 
let tudi direktor Avtopre-
voza Šempeter. Bilje prvi 
direktor te delovne orga-
nizacije, ki jo je uspešno 
vodil vse do upokojitve, 
potem pa se je posvetil 
delu na kmetiji, kajti brez 
dela ni mogel. Jože Derča 
je bil tudi častni član 
Združenja šoferjev in av-
tomehanikov v Žalcu. 
Preboldčani in mnogi Sa-
vinjčani se ga bodo še 
dolgo spominjali. 

JANEZ VEDENIK 

Za kaj se je borila AFŽ? 
Vloga ženskih organizacij, 

posebej še protifašistične 
ženske zveze (AF2), pri mo-
bilizaciji žena za vključitev v 
narodnoosvobodilni boj in v 
socialistično izgradnjo na 
celjskem področju, ni po-
vsem raziskana. To je spod-
budilo Svet za spremljanje 
družbenoekonomskega po-
ložaja žensk pri OK SZDL 
Celje, da je imenoval poseb-
no delovno skupino, ki bo 
letos zbirala in urejala zgo-
dovinsko gradivo, ki se na-
naša na vlogo te organizaci-
je. V sodelovanju z Muzejem 
revolucije Celje, še posebej 
pa ob strokovni pomoči so-
delavcev njegovega oddelka 
za povojno zgodovino, bodo 

pripravili posebno razstavo, 
najverjetneje v mesecu okto-
bru. Glede na to, da je fond 
zbranega gradiva, ki bi 
obravnaval ta del novejše 
zgodovine, relativno skro-
men, se bo delovna skupina 
že v prihodnjih dneh obrnila 
na nekatere nekdanje akti-
vistke, borke in članice te 
ženske organizacije, s proš-
njo za sodelovanje in pomoč. 
Zbirali bodo vso gradivo, ki 
se nanaša na vlogo - AFZ-ja 
od ustanovitve 1943 do for-
malnega prenehanja delova-
nja v letu 1953 na celotnem 
celjskem področju. Posebej 
dobrodošle bodo fotografije, 
pa zapiski in drugo doku-
mentarno gradivo, ki ga nek-

danje »afežejevke« še hrani-
jo doma. V precejšnjo po-
moč bo tudi zapuščina moj-
stra Pelikana. Iz tega fonda, 
smo že izločili del fotografij, 
ki obeležujejo dogajanja iz 
prvih povojnih let, žal pa še 
vseh niso razpoznali. Vse, ki 
bi kakorkoli lahko pomagali 
pri pripravi razstave, prosi-
mo, da se oglasijo v Muzeju 
revolucije ali na OK SZDL 
Celje. 

Na sliki: Zene pri odpravi 
ruševin v Celju 1945. Morda 
se bo katera prepoznala? 
Sporočite nam to in tudi si-
cer sodelujte pri pripravi raz-
stave o zgodovini ženskega 
revolucionarnega gibanja na 
Celjskem. 

Srebrni jubilej Konjiške ZSANi 
Nove delovne naloge so si 

zadali udeleženci letne skup-
ščine združenja šoferjev in 
avtomehanikov Slovenske 
Konjice, ki je bila preteklo 
soboto. Udeleženci skupšči-
ne so v dvorani doma upoko-
jencev ob 25-letnici delova-
nja združenja ugotovili, da je 
bilo njihovo delo v minulem 
letu uspešno. 

335-članski kolektiv Zdru-
ženja šoferjev in avtomeha-
nikov sodi med večje v regiji 
in tudi republiki. Zanj velja 
izredna odprtost in prizadev-

nost slehernega člana. Skup-
ščine so se udeležili tudi 
predstavniki drugih društev 
iz celjske in ptujske regije 
ter družbenopolitičnih orga-
nizacij v občini. 

V minulem letu je društvo 
svojo aktivnost dokazovalo z 
udeležbo na domala vseh 
družbenih manifestacijah, 
uspešno je delala tudi avto 
šola, ki je skozi tečaje za vse 
kategorije pripravila za izpi-
te za voznike motornih vozil 
195 kandidatov. Izpit je 

uspešno opravilo 134 kandi-
datov, kar je izjemen uspeh. 

Velika želja vseh članov 
združenja je, da bi dobili no-
ve prostore in tovorno vozi-
lo, saj bi tako lahko še razši-
rili svojo dejavnost. Veliko 
pozornosti namenjajo tudi 
preventivi in vzgoji v cest-
nem prometu, se udeležujejo 
preventivnih akcij in sodelu-
jejo z občinskim svetom za 
preventivno in vzgojo v cest-
nem prometu. 

Na letni skupščini pa niso 
pozabili na tiste, ki so s svo-
jim delom v združenju pri-
sotni že dlje časa, zato so jim 
podelili priznanja. 26 članov 
je prejelo srebrne značke. Za 
20-letno delo je priznanje 
prejela Pavla Štuklek, za 25-
letno delo Jože Golob, Rudi 
Gorenjak, Mirko Košir in 
Rudi Hlačer, ki so ga progla-
sili za častnega člana združe-
nja. 

Rihard Kos 
Vsak dan pride v zdra-

vilišče. Odloži klobuk, 
dežni plašč in velik čm 
dežnik ter se udobno na-
mesti v tapecirani sedež, 
da pretegne utrujene no-
ge in ugotovi, ali je morda 
kakšen znanec zašel v 
zdravilišče. Nato naroči 
kavico. Pije jo počasi in 
opazuje vrvež zdravili-
ških gostov. Iz žepa po-
tegne že nekoliko ogulje-
no škatlico in jo kar ne-
kam pobožno odloži na 
mizo. Odpre jo in si črno 
majhno napravo prisloni 

k ušesu. Ta tranzistor je 
dobil že pred petimi leti 
in še vedno dobro lovi 
dve postaji. Včasih pa 
kdo prisede k njemu in 
potem se zvrstijo razmiš-
ljanja, spomini... 

Ti segajo daleč nazaj. V 
leta, ko je še kot kratko-
hlačnik tekal po tržaških 
ulicah, pa v deška leta, ko 
ga je stric dal v uk za tr-
govskega vajenca tam 
med prelepimi belokranj-
skimi griči. Takrat je še 

upal, da bo postal pevec, 
s šolanim glasom. Toda to 
so bile za vedno izgublje-
ne sanje delavskega otro-
ka. Viharni časi so ga 
odnesli v Ljubljano, na-
zadnje pa je s svojo živ-
ljenjsko družico pristal v 
Laškem, kjer je v rudniku 
tudi dočakal upokojitev. 

Vse prehitro so mineva-
la leta. Le teh šestnajst 
zadnjih se vleče počasi. 
Ostal je sam, brez žene, 
brez potomcev. Edina 
prijateljica in ljubezen pa 
mu je še vedno petje: 

» Včasih se' tu ali pa doli v 
bazenu srečamo upoko-
jenci, pa zapojemo kakš-
no lepo domačo. V upo-
kojenskem zboru sem od 
leta 1965.« Za svoje glas-
beno udejstvovanje je do-
bil lani ob dvajsetletnici 
zbora, zlato Gallusovo 
značko. 

Tako Rihard Kos pre-
ganja svojo osamljenost. 
Tiho, nevsiljivo sedi med 
ostalimi gosti in samo pri-
jazna beseda je dovolj, da 
se veselo razgovori o 
vsem. Ne pritožuje se nad 
ničemer. Ima pokojnino 
od katere si lahko privo-
šči jutranjo kavico in ci-
garete ter dobro dijetno 
kosilo v zdravilišču, kjer 
je že več let abonent. Vča-
sih se malo razgiba v ba-
zenu. Včasih s prijatelji 
zapoje in čas mine. 

Ko pa se znajde ponov-
no sam v tišini svojih šti-
rih sten, se morda spo-
mni, kako sta nekoč z že-
no prepevala ob dolgih 
zimskih večerih: »Tako 
lepo sva pela, da so sose-
dje mislili, da imamo ra-
dio«, se še danes rad poh-
vali. WE 

Mlade gasilke iz Šoštanja 
Čeprav je gasilsko društvo v Šoštanju med najstarejšimi v 

Sloveniji (105 let so proslavili letos) pa je pohvalno zlasti to, 
da se veliko ukvarjajo z mladimi, ki tudi na republiških tek-
movanjih dosegajo lepe uspehe. 

To je posledica tega, da redno pripravljajo predavanja po obeh 
osnovnih šolah ter tudi druge akcije, s katerimi želijo že v 
mladosti zainteresirati najmlajše za varstvo pred požari. 

Desetina pionirk je pod vodstvom Alojza Dobnika in Branka 
Uranjeka dosegla na republiškem tekmovanju 1. mesto in zlato 
plaketo, pionirji pa so prejeli srebrno plaketo, kar je v republi-
škem merilu vsekakor lep uspeh. 

Na občinskem prvenstvu so člani osvojili 2. mesto, takšno 
uvrstitev pa so dosegle tudi njihove enote civilne zaščite. Član-
ska desetina je na republiškem tekmovanju v Gornji Radgoni 
osvojila 6. mesto. Posebno »neprijetnost« so doživeli mladinci, 
ki so bili na občinskem tekmovanju prvi, na republiško pa jih 
niso poslali, češ, da je že preveč prijavljenih ekip. 

Na občnem zboru je predstavnik občinske zveze Avgust 
Oblak podelil tudi priznanja, ki so jih prejeli: Vili Bolha ml., 
Srečko Bolha, Mirko Zaje, Alojz in Anton Ocvirk, Ivan Jegov-
nik, Franc Gorčan, Ivan Stvarnik, Franc Srebotnik in Jože 
Škrbot. Društvo pa je nagradilo zmagovite pionirke in gasilke 
veterane Miloša Vovka, Martina Turka, Franca Srebotnika in 
Rudija Imperla. Novi predsednik gasilskega društva Šoštanj je 
po dosedanjem Ivanu Stvarniku postal Ivan Ojsteršek. 

V. KOJC 
DELAVNI GASILCI IZ Andraža 

Na rednem občnem zboru so se v nedeljo zbrali člani gasil-
skega društva Andraž. Iz številnih poročil je bilo razvidno, da je 
bilo delo društva uspešno. Požarov v krajevni skupnosti niso 
imeli, skrb pa so posvečali izobraževanju in tekmovanjem pio-
nirjev in članic. Zaradi pomanjkanje vode so lani kar 23 krat 
črpali vodo, ob tednu požarne varnosti pripravili na šoli preda-
vanje in prikaz gašenja z vodo in s kemičnimi sredstvi. Za letos 
imajo v načrtu zgraditi vodno zajetje, saj jim ob suši primanjkuje 
vode, najbolj pa si želijo nov gasilski dom. Najbolj zaslužnim so 
podelili priznanja in značke za deset let delovanja v gasilskih 
vrstah. Za predsednika so izbrali Slavka Tratnika za poveljnika 
pa Zdravka Zabukovnika. 

T. TAVČAR 

Novo vodstvo v Uubečni 
Člani gasilskega društva v Ljubečni so na svojem rednem 

zboru ocenili preteklo delo in izvolili novo vodstvo. Z doseže-
nimi rezultati so bili zadovoljni. Pravijo, da bi bili lahko še večji, 
vendar so se z doseženimi tudi uvrstili med najdelavnejša druš-
tva v okviru celjske gasilske zveze. 

V prihodnjem obdobju nameravajo več pozornosti posvetiti 
vzgoji in preventivnem izobraževanju, obnovi doma in sodelova-
nju z vsemi organizacijami in društvi v krajevni skupnosti. Za 
novega predsednika so izbrali Mihaela Grobelnika. 

M. BRECL 

Na Lopati obnovljen gasilski dom 
Gasilsko društvo na Lopati, ki šteje 70 aktivnih članov, si že 

dalj časa prizadeva, da bi prišlo do obnovljenega in povečanega 
gasilskega doma z dvorano. Doslej so opravili že preko 2000 
udarniških ur, veliko pa pomagajo tudi obrtniki, člani društva, 
zlasti pri tehničnih delih. Na zadnjem občnem zboru so ugodno 
ocenili svoje delo v lanskem letu, ko so tudi izpopolnili tehnično 
opremo, letos pa želijo vsaj do konca leta urediti tudi dvorano. 
Ta bo namenjena ne samo potrebam gasilcev, temveč celotnega 
kraja. Predsednik Gasilskega društva Lopata bo tudi v prihod-
nje Mirko Lešer, medtem ko je novi poveljnik Fran j o Mirnik. 

TV 

Poceni smučarija v Imenem 
Da znajo v Imenem, vasi v šmarski krajevni skupnosti Podče-

trtek, marsikateremu problemu stopiti na rep, so dokazali, ko je 
sneg pobelil zasnežene bregove. Drag je bencin, bonov je vedno 
premalo, organizirana smuka na »priznanih« smučiščih prav 
tako ni poceni. In če k temu prištevamo še čas, ki je v teh 
kmetijskih krajih še dražji kot zlato, je njihova akcija prav 
posnemanja vredna. 

Krajani so namreč stopili skupaj in se odločili, da bodo za 
potrebe rekreacije, zlasti v času zimskih počitnic, kupili Tomo-
sovo vlečnico. Skoraj vsaka hiša v vasi je nekaj prispevala in 
koristna pridobitev je to. Smučarska proga je lepo urejena, 
vlečnica deluje, počitnice in rekreacija pa so poceni, za staro in 
za mlado. V Imenem pravijo, da se jim bo ta naložba že prihod-
nje leto lepo obrestovala. jyj a. 

Krajani Lave so 
praznovali 

Krajevna skupnost Lava 
spada med mlajše krajevne 
skupnosti na območju mesta 
Celja. Šele pred dobrimi dese-
timi leti so tamkaj začeli z iz-
gradnjo stanovanjskega nase-
lja. 
Petega februarja pa je minilo 
šest let, odkar so se krajani z 
referendumom odločili za 
ustanovitev lastne krajevne 
skupnosti. V spomin na ta dan 
praznuje krajevna skupnost 
Lava svoj praznik. 

V začetku je bilo delo krajev-
nih samoupravnih odborov 
težko. Trud pa ni bil zaman, saj 
so se iz kletnih kmalu preselili 
v nove prostore, kjer so odprli 
tudi poštni urad in javno tele-
fonsko govorilnico. Nujna je 
izgradnja še nekaterih objek-
tov, med katere bi lahko uvr-
stili lekarno in razne obrtne 
delavnice, pa tudi restavracija 
ne bi bila odveč. 

LM 



Vlečnica se ie zavrtela 
Na smučišču Gozdnik v žalski občini se je v soboto tudi uradno zavrtela nova vlečnica, ki 

je dolga 400 m in lahko na uro prepelje okoli 600 smučarjev. S tem se je zaenkrat končala 
skoraj triletna akcija v kateri so občani s prostovoljnim delom in prispevki uspeli urediti to 
smučišče in razen tega tudi zgraditi cestno ter telefonsko povezavo z Žalcem. 

Celotno investicijo ocenjujejo na okoli 16 milijonov din, več kot polovico te vsote pa so 
prispevali občani s prostovoljnim delom ali pa v materialu in tudi denarju. Smučišče 
Gozdnik, ki ga bo upravljal Smučarski Gozdnik Žalec, se razteza na površini okoli 6 ha in 
sicer pretežno na zemljišču kmetij Sedminekovih iz Podloga in Petrovčevih, ki bodo v 
bodoče nudili smučarjem tudi gostinske usluge. S preureditvijo traktorja so dobili tudi 
teptalni stroj, tako da bo letos ob ugodnih snežnih razmerah smuka možna do konca marca 

F. P. in L. K. 

Priznanje za dolgoletno delo 
Planinsko društvo v Laškem Je najbolj množična društvena 
organizacija v občini 

Predsedstvo Jugoslavije je 
podelilo planinskemu druš-
tvu Laško Red zaslug za na-
rod s srebrno zvezdo, ki ga je 
na petkovem letnem občnem 
zboru planincem predal pred-
sednik občinske skupščine 
Franc Lipoglavšek. 

Nedvomno si je društvo to 
priznanje zaslužilo, saj že kra-
tek prgled delovanja društva, 
ki je bilo ustanovljeno 1922. le-
ta, kaže na izreden pomen, ki 
ga ta ima pri vzgoji mladih lju-
biteljev narave in pri ohranja-
nju ter prenašanju tradicij na-
rodnoosvobodilne vojne. 

Društvo šteje 500 članov 
med katerimi je veliko število 
mladih. Mladinski odsek druš-
tva so ustanovili 1957, njegov 
prvi načelnik pa je bil Tone 
Sterban. Do danes je mladin-
ski odsek razvil številne dejav-
nosti od vzgojnih akcij, varova-
nja narave, izletov, orientacij-
ske dejavnosti do pohodov po 
poteh NOB. Planinci so bili tu-
di pobudniki pohoda Po poteh 

štirinajste divizije. Svoje naj-
mlajše člane odsek dobiva že iz 
vrtcev, kjer okoli 80 malčkov 
sodeluje v akciji »ciciban pla-
ninec«, v planinski krožek na 
osnovni šoli Primož Trubar pa 
je vključenih preko sto osnov-
nošolcev. 

S preteklostjo društva je po-
vezan tudi njihov dom na 
Šmohorju, ki so ga planinci 
uspeli urediti za svojo glavno 
postojanko, kjer organizirajo 
pionirske tabore, sem prihaja-
jo na zimske počitnice otroci iz 
pobratenega Vrbovca, ponov-
no so oživela tradicionalna pr-
vomajska srečanja občanov na 
Šmohorju. 

Sekcijo planincev ima tudi 
Društvo invalidov Laško, v 
vseh večjih delovnih organiza-
cijah pa delujejo skupine pla-
nincev. Ti se bodo s sklepom 
občnega zbora letos organizi-
rali v sekcije, marca lani so 
ustanovili tudi odsek gorskih 
stražarjev in varstvenikov na-
rave, ki šteje skoraj 50 članov. 

Na občnem zboru se je pla-
ninsko društvo Laško organi-
zacijsko vključilo v Zasavski 
meddruštveni odbor, planin-
ski dom na Šmohorju pa je 
vključen v planinsko transver-
zalo. 

Razgibano in 
delovno v 
Ljubečni 

V krajevni skupnosti Lju-
bečna so leto 1983 ocenili za 
zelo uspešno. Probleme vo-
dne oskrbe so rešili v nase-
ljih Leskovec, Ljubečna in 
Žepina, modernizirali cesti v 
Leskovec in med Ljubečno 
ter Teharji, obnovili 14 avto-
busnih postajališč, uredili 
prostore za upokojence in 
športnike ter prvič skupaj z 
delovno organizacijo Lju-
bečna pripravili praznova-
nje. 

Uspešni pa niso bili samo 
na komunalnem področju. 
Poživeli so delo družbenopo-
litičnih organizacij. Zveza 
komunistov je postala udar-
na moč v krajevni samoupra-
vi, pa tudi mladi so začeli po-
spešeno delati, čeprav jim 
manjkajo ustrezni prostori. 
Socialistična zveza dobiva 
vse več pobud iz območnih 
odborov. 

V Ljubečni pa so najbolj 
ponosni na uspešno delova-
nje svojih številnih društev. 
Težko je med njimi izdvojiti 
najboljše, saj so delavni prav 
vsi, od gasilcev, rdečekriž-
karjev, upokojencev do 
športnikov in pevcev. 

Kaže, da bo živahno in de-
lovno v krajevni skupnosti 
Ljubečna tudi letos. Za zače-
tek so na strminah Lipovca 
namestili vlečnico, ko bo 
skdpnel sneg, pa bodo name-
stili prvo javno telefonsko 
govorilnico. Tudi na komu-
nalnem področju načrtujejo 
marsikaj, omenimo naj samo 
ureditev peš poti proti šoli, 
obnavljanje vodovoda na Ze-
pini, Lipovcu in Glinskem 
ter asfaltno prevleko na cesti 
za Proseniško. 

M.BRECL 

Gneča na Golteh 
Pretekli ponedeljek je bila na Golteh gneča, kakršne ne 

pomnijo. Ze pri spodnji postaji v Zekovcu, so smučarji 
čakali na prevoz z gondolo tudi po dve uri in več, prav tako 
pa je bilo tudi na smučiščih. Največ je bilo šolarjev, ki 
hočejo zadnji teden zimskih počitnic kar najbolje izkoristiti. 

T. TAVČAR 

Najboljše gasilske enote 
Junija letos bo v Mariboru X. kongres slovenskih gasilcev, 

na katerem bodo ocenili preteklo delo in si zastavili nove 
naloge. Slovenski gasilci so svoj jubilejni kongres pravza-
prav začeli s kongresnim tekmovanjem v jeseni 1983. Mno-
žična udeležba in doseženi rezultati so dokaz, da je usposob-
ljenost in znanje pionirjev, mladine, članov in članic na 
visoki ravni. 

Tekmovalnim enotam so bile podeljene zlate, srebrne in 
bronaste plakete. Iz naše občinske gasilske zveze Celje so 
prejeli: zlate plakete: GD Železarna Štore (članice nad 25 
let), Zavod za požarno varnost Celje; srebrne plakete: GD 
Teharje (člani nad 30 let), IGD Emo Celje (starejši člani) ter 
bronaste plakete: GD Škofja vas (Mladinci) in Vojnik (ci-
vilna zaščita, člani). 

F. M. 

Krajani Dobrne 
bodo praznovali 

Z otvoritvijo likovne raz-
stave v avli hotela Dobrna v 
petek dopoldan, se pričenja 
vrsta prireditev, ki so jih kra-
jani Dobrne pripravili ob 
svojem krajevnem prazniku 
16. februarju in 40-letnici pri-
hoda XIV. divizije. V petek 
bodo še sprejeli mladinsko 
pohodno enoto pri spomeni-
ku na Dobrni, zvečer pa bo 
prireditev ob kulturnem 
prazniku. 

V soboto se bodo zvrstila 
športna tekmovanja v stre-
ljanju z zračno puško in v 
kegljanju, odprli pa bodo as-
faltno cesto v Vrbi. V nedeljo 
bo letna konferenca ZB 
NOV, tekmovanje šahistov 
in gasilska vaja, v ponede-
ljek tekmovanje v pletenju 
in turistično predavanje, v 
torek pa kviz »Štajerska v 
borbi«. Za sredo predvide-
vajo ogled filma, prihodnji 
četrtek pa bo slovesna seja 
skupščine krajevne skupno-
sti, po njej pa akademija s 
kulturnim programom. 

Prireditve, ki jih krajani 
Dobrne pripravljajo ob svo-
jem prazniku, so odraz pe-
strega dela in življenja kra-
jevne skupnosti. MBP 

Bolšji sejem odslej tudi v Celju 
Med Celjani je zavladalo veliko zanimanje za bolšji sejem, ki so ga sicer dvakrat organizi-

rali v okviru programa šolskih počitnic. Prav zato se je zavod Golovec odločil, da postane 
sejem, kjer občani prodajajo razno staro šaro, stalen. V avli bazena ga bodo organizirali 
vsako soboto med 9. in 13. uro, medtem pa bo vzporedno še naprej tekel avtomobilski 
sejem. Na sliki: Na prvem bolšjem sejmu so prodajali značke, knjige, žoge itd. 

(Foto: Edi Masnec) 

Komisija za podelitev priznanj 
»Priznanje samoupravljalcu« 
pri občinski skupščini Celje 

RAZPISUJE 
v skladu s 14. členom odloka o priznanjih in nagra-
dah občine Celje (Ur. list SRS 20/83) podelitev priz-
nanj »Priznanje samoupravljalcu« za leto 1984. 

Priznanje samoupravljalcu se podeli zaslužnim dele-
gatom (članom) v organih samoupravljanja in dru-
gim delavcem, organom samoupravljanja in samo-
upravnim delovnim skupinam v organizacijah zdru-
ženega dela in v drugih samoupravnih organizacijah 
in skupnostih za izredne dosežke na področju raz-
voja samoupravljanja in delegatskih odnosov ter za 
družbenopolitično delo, ki prispeva k napredku so-
cialističnih samoupravnih odnosov. 

Možno je obnoviti predloge tudi za tiste, ki so bili 
predlagani že prejšnja leta, pa so zaradi omejenega 
števila nagrad izpadli, pogoje za dodelitev priznanja 
pa še vedno izpolnjujejo: Predlogi naj bodo poleg 
osnovnih podatkov utemeljeni: 

- za skupine 
- z razlogi za podelitev priznanja s podrobnejšim 
prikazom uresničevanja zakona o združenem delu 
zlasti v pogledu razvijanja dohodkovnih odnosov, 
razporejanja čistega dohodka in delitve sredstev za 
OD, urejanje odnosov med delavci TOZD in delavci 
delovnih skupnosti za opravljanje zadev skupnega 
pomena, samoupravnega planiranja in uresničeva-
nja planskih ciljev, uresničevanja kadrovske, stano-
vanjsKe in socialne politike itd. 
- s politično oceno obstoječih samoupravnih odno-
sov glede na položaj delavcev, njihovo vlogo, vklju-
čenost in aktivnost pri oblikovanju pogojev in razpo-
laganju s sredstvi in rezultati dela. 

- za posameznika 
- z opredelitvijo dosedanjih funkcij in aktivnosti de-
la na področju kdaj, kje in kako je naloge opravljal in 
izvrševal 
- z razlogi za podelitev priznanja, opisom kandida-
tovih prizadevanj in stvarnih dosežkov zlasti z vidika 
uresničevanja Zakona o združenem delu. 

Komisija vabi vse OZD in druge samoupravne orga-
nizacije, skupnosti družbenopolitične organizacije, 
društva in občane, da pošljejo predloge do 15. 4. 
1984 na naslov. 
Skupščina občine Celje, Komisija za podelitev priz-
nanj »Priznanje samoupravljalcu«, Trg svobode 9, 
63000 Celje. 

Po tem roku komisija vlog ne bo več sprejemala. 

Komisija 
za podelitev priznanj 

»Priznanje samoupravljalcu« 



Množičnost in pestrost v 
pozdrav kulturnemu prazniku 
V vseh občinah območja so dostojno proslavili kulturni praznik In podelili 
občinske nagrade In priznanja najzaslužnejšim 

V občinah celjskega območja je v slehernem kraju, krajevni skupnosti, čutiti kulturni 
utrip. Letošnje prireditve ob slovenskem kulturnem prazniku so se prelile v pravo 
kulturno manifestacijo in zdi se, da še nobeno leto doslej praznovanje ni bilo tako 
množično, tako zavzeto. 

Na osrednjih proslavah ob prazniku so podelili tudi občinska priznanja najzaslužnej-
šim kulturnim delavcem. 

V Celju je bilo praznično v 
ponedeljek zvečer, ko je bila 
osrednja proslava v Naro-
dnem domu. V kulturnem 
delu programa je občinstvo 
navdušeno pozdravilo Kvin-
tet trobil Slovenske harmo-
nije in recitatorja iz SLG Ce-
lje Petra Boštjančiča, nato 
pa so zaploskali še letošnjim 
nagrajencem Kulturne skup-
nosti občine Celje. Priznanja 
so prejeli: Folklorna skupi-
na ZPD France Prešeren Ce-
lje ob 10-letnici uspešnega in 
aktivnega dela, Celjski zbor-
nik ob 30-letni izhajanja, ar-
hitekt Friderik Polutnik iz 
Razvojnega centra za projekt 
glasbene šole, Štefan Žvižej 
za ustvarjalnost in organiza-
cijske sposobnosti na po-
dročju ljubiteljske kulture, 
Marica Frece za življenjsko 
delo na področju kulturno-
prosvetnega dela, igralka 
SLG Celje Anica Kumrova 
za vidne dosežke zadnjih 
dveh let v gledališkem 
ustvarjanju in Jože Pristov, 
prav tako igralec SLG Celje 
za življenjsko delo v gledali-
šču. 

V torek zvečer je bila ob-
činska proslava tudi v kul-
turnem domu v Šentjurju, 
kjer je nastopil moški pevski 
zbor Skladateljev Ipavcev iz 
Šentjurja, učenci osnovne 
šole, igralec iz Ljubljane Bo-
ris Kralj in harmonikar Sil-
vester Mihelčič. Tudi v Šent-
jurju so podelili priznanja 
najbolj aktivnim delavcem s 
področja kulture, ki so jih 
prejeli: Beno Pečar za pev-
sko udejstvovanje v zboru, 
Janez Šmid za pevsko vzgo-
jo in ureditev muzeja NOB 
na Planini, Janko Gračner 
za gledališko delo pri Kul-
turnem društvu Šentvid pri 
Planini, Stanka Štukelj iz 
Kulturnega društva Prevorje 
za gledališko aktivnost in 
Zofka Žličar iz Kulturnega 
društva Ponikva za dolgo-
trajno delo na gledališkem 
področju. Republiško Tru 
barjevo priznanje pa je preje-
la Alenka Kovačič iz osnov-
ne šole Planina za delo z mla-
dino na bralnem področju. 

V občini Šmarje pri Jel-
šah so se zbrali na osrednji 
občinski proslavi, v torek 
zvečer v dvorani Doma kul-
ture v Šmarju. V kulturnem 
programu večera so sodelo-
vali člani gledališke skupine 
KUD Anton Aškerc Šmarje, 
pel pa je moški pevski zbor 
Zdravilišča Rogaška Slatina. 

Ob tej priložnosti je občin-
ska kulturna skupnost 
Šmarje pri Jelšah podelila 
letošnja Aškerčeva priznanja 
oziroma plakete najzasluž-
nejšim kulturnim delavcem 
v občini. Prejeli so jih: Av-
gust Anderluh iz Šmarja za 

dolgoletno delo na področju 
amaterske gledališke dejav-
nosti in vodenje kulturnega 
društva v Šmarju, Franc 
Plohi iz Rogaške Slatine za 
zborovodsko delo z moškim 
pevskim zborom Zdravilišča 
Rogaška Slatina, ter za vode-
nje zdraviliškega ženskega 
pevskega zbora, Vida But iz 
Kostrivnice za požrtvovalno 
delo na kulturnoprosvetnem 
področju, Jože Novak iz Ro-
gatca za dolgoletno delo v 
kulturnem društvu in za 
uspešno vodenje tambura-
ške skupine iz Rogatca, 
Amalija Anderluh iz Šmarja 
za dolgoletno delo v gledali-
ški skupini KD Anton 
Aškerc iz Šmarja, Franc Biz-
jak iz Kozjega za vztrajno de-
lo v sekcijah kulturnega 
društva Bohor _ v Kozjem, 
Ivan Ulaga iz Rogaške Slati-
ne za dolgoletno vodenje 
moškega pevskega zbora iz 
Rogaške Slatine in za men-
torsko delo na glasbenem 
področju, Rozalija Cepin iz 
Pilštanja za dolgoletno 
skrbno delo na področju 
knjižničarstva v Pilštanju in 
Lesičnem ter delovna orga-
nizacija Zdravilišče Roga-
ška Slatina, ki se uspešno 
vključuje v razvoj amaterske 
kulture v občini in kraju ter 
za organizacijo večjih kultur-
nih prireditev. 

Osrednja proslava v poča-
stitev kulturnega praznika je 
biia v Titovem Velenju v po-
nedeljek, 6. februarja. Slav-
nostni govor je imel pred-
sednik kulturne skupnosti 
Emil Hartner, ki je podelil 
Napotnikovo diplomo in Na-
potnikova priznanja. V kul-
turnem programu so nasto-
pili mladinski pihalni orke 
ster iz glasbene šole, izrazni 
ples je zaplesala Nina Mavec, 
nastopila je še pionirska 
glasbena skupina iz Šmart-
nega ob Paki. 

Napotnikovo diplomo je 
prejela Danica Pirečnik za 
uspešno vodenje mladinskih 
in odraslih pevskih zborov, 
zlasti za dekliški pevski zbor 
iz Centra srednjih šol. 

Napotnikova priznanja so 
prejeli: Janko Dolenc za 
svoj prispevek k temu, da je 
postalo 'oblikovanje v lesu 
redna zvrst likovnega izraža-
nja v šolah in občini. KUD 
Anton Aškerc - osnovna šo-
la A.Aškerc za udejstvova-
nje v sekcijah, posebej obeh 
zborov, recitatorjev, likovne-
ga krožka, lutkovnega, novi-
narskega na šoli in izven nje. 
Alenka Janič za razvijanje 
kulture med mladimi in 
ustvarjalen prispevek za de-
lo v šoli in glasbeni šoli. An-

ton Lukner za večletno delo 
v folklorni skupini Oljka. 
Franc Lesjak za večletno ak-
tivno delo in vodenje folklor-
ne skupine Oljka. Jože Robi-
da za uspešno aktivno delo 
gledališča Pod kozolcem in 
režijo v mladinski gledališki 
skupini. Adi Hofer za večlet-
no uspešno in aktivno delo v 
gledališču Pod kozolcem. 
Lia Modrinjan za uspešno in 
aktivno dolgoletno delo v 
gledališču Pod kozolcem. 
Pionirska gledališka skupi-
na iz Šmartnega ob Paki za 
uspešno delo v KUD. 

Osrednja proslava je bila v 
žalski občini v soboto zve-
čer v Gotovljah. O pomenu 
praznovanja je govoril pred-
sednik skupščine kulturne 
skupnosti Žalec, Franc Len-
ko, nato pa so podelili letoš-
nja Savinovaodličja. Savino-
vo nagrado s plaketo so pre-
jeli: Kulturno društvo Bra-
slovče, ki je med najbolj de-
lavnimi v občini in je letos 
praznovalo 95 letnico obsto-
ja; Marija Goršek iz Griž, ki 
se s kulturo v tem kraju uk-
varja od leta 1935, Franc 
Trater iz Griž pa za dolgolet-
no delo na področju glasbe. 
Savinove plakete pa so pre-
jeli: Anica Brišnik iz Bra-
slovč, Tilčka Ferlež iz Žalca, 
Jurij Goršek iz Gotovelj, Jo-
že Jančič iz Griž, Amalija 
Javoršek iz Šempetra, Milan 
Lesjak iz Žalca, Ivan Mikek 
iz Vrbja, Stanko Satler iz 
Polzele ter Albin Štorman iz 
Žalca. Priznanja so prejeli: 

Zdenka Došler iz Polzele, 
Stanko Eineršič iz Polzele, 
Julijana Golob iz Vranske-
ga, Ferdo Hrovat iz Polzele, 
Milica Hrovatič iz Galicije, 
Štefan Kolar iz Celja, Darin-
ka Kruleč iz Galicije, Alojz 
Punter iz Gotovelj, Ivan Za-
gode iz Žalca, Drago Vasle iz 
Gotovelj in Tilka Zupane iz 
Griž. 

V kulturnem programu je 
nastopil ženski pevski zbor 
Gotovlje, Savinjski oktet 
Svobode Žalec in član Pri-
morskega dramskega gleda-
lišča iz Nove Gorice Janez 
Starina. 

Osrednja proslava ob Slo-
venskem kulturnem prazni-
ku v občini Laško je bila v 
ponedeljek zvečer v kultur-
nem domu v Marija Gradcu. 
V kulturnem programu je 
nastopil ženski pevski zbor 
društva upokojencev ter go-
jenci glasbene šole Radeče, 
podružnice Laško. 

Ob tej priložnosti so pode-
lili tudi dve priznanji;in na-
gradi za izjemne dosežke na 
področju kulture. Za*55-let-
no petje v zborih je dobil 
priznanje Ivan Degen, Jože 
Rus pa za dosežke na po-
dročju instrumentalne 
glasbe. 

Slovesno je bilo tudi v to-
rek zvečer v kulturnem do-
mu v Slovenskih Konjicah. 
Večer je obogatil moški pev-
ski zbor iz Zreč, recitatorska 
skupina srednješolk, pianist-
ka Mihela Škrlj in kot gostje 
člani pevskega zbora Srce iz 
Doberle vasi na avstrijskem 
Koroškem. Kot poseben do-
godek velja omeniti, da je 
konjiška godba na pihala 
prevzela nove instrumente v 
vrednosti 173 milijonov di-
narjev, za katere je pretežni 
del sredstev prispevalo ko-
njiško združeno delo. 

Podelili so tudi denarne 
nagrade in priznanja kultur-

ne skupnosti. Letošnja 
prejeli: mladinski pev 
zbor osnovne šole Duša 
Jereba za uspešno in aktiv 
delo, bratje Skaza iz Zreč 
vestno delo pri godbi na 
hala in gledališko dejavn 
in Jurij Hohler iz Tepanja 
kulturno delo v domač« 
prosvetnem društvu. 

Pečat prireditvi v obč 
Mozirje sta s svojim prog 
mom dajala pevski zbor Et 
kost PD Mozirje in občins 
delavska godba. 

S programom priredit 
so 9. kulturni teden otvoi 
že v soobto, zaključili pa 
bodo to nedeljo v Nazarja 
kjer se bodo člani PD Moz 
je predstavili s komedi 
M. Archarda, Odkritosrči 
lažnivka. V programu prii 
ditev sodelujejo vsa prosv« 
na društva, ki so za kultur 
praznik Slovencev priprav 
la dramske predstave, recit 
le in otroško lutkovno pre 
stavo. 

V -literarnem večei 
so predstavili poezijo dom 
činke Anke But, otvorili < 
tudi likovno razstavo del R 
mana Makaroviča. Najml? 
ši, člani ŠKUD COŠ Go . 
grad so pripravili otro 
dramsko predstavo, mlaa 
pa se bo jutri srečala na > 
činski »Naši besedi 84«. M 
najbolj odmevnimi in gled 
nimi pa bo verjetno tudi rt 
stava ob 40. letnici denarn-
ga zavoda Slovenije, ki jo 
pomočjo Aleksandra Vic 
nika pripravilo društvo 
nančno računovodskih cu 
lavcev iz Mozirja. 

Občinske zlate plakete 
priznanji so v občini Mozi 
je letos prejeli: Jože Oreš 
nik in Stanko Potimeninšel 
iz Ljubnega, Elizabeta ii 
Martin Mikek iz Šmihela 
Ivan Slatinšek in Frani 
Reč nik iz Mozirja in Jož« 
Petek iz Nove Štifte. 

Razstava navdušila obiskovalce 
V okviru prireditev ob Slovenskem kulturnem prazniku 

so odprli v Laškem prejšnji petek zanimivo fotografsko 
razstavo »Laško, ki ga ni več«. 

Avtorja razstave, Jože Benedek in Igor Knez sta bogat 
fotografski material zbrala iz arhivov laških fotografov (Va-
lentina Starka in Antona Uršiča), iz osebne zbirke fotodoku-
mentacije Edija Jelovška, pa šolskega foto kino krožka in 
arhiva muzejske zbirke Laško ter lastnih fotografij. Nastala 
je edinstvena zbirka podob, zaokrožena v celoto z zgodovin-
sko vrednostjo. Za Laščane, ki so s številno udeležbo na 
otvoritvi izpričali svoje zanimanje za to razstavo, pa pomeni 
zbirka kratek povratek v preteklost in ravno njim je dano v 
presojo, kako so tudi sami posegali v staro podobo mesta in 
ali so njihove odločitve bile zmeraj pravilne. 

Razstavo v Weichslbergerjevem dvorcu bo odprta do 17. 
februarja. 

W E 

fterov koledar med najboljšimi 
V torek so predstavniki Aera iz Celja v zagrebškem 

Grafoimexu na krajši slovesnosti dobili laskavo priznanje 
za svoj letošnji koledar. Grafično združenje Grafoimpex že 
šesto leto zapored pripravlja natečaj za najboljše koledarje 
in letos se je Aerov v družbi 166 koledarjev iz vse Jugoslavije 
znašel na prvem mestu med petimi najboljšimi. Oblikoval 
ga je akademski slikar in grafični specialist, stalni sodelavec 
Aera, Peter Vernik iz Maribora. Sama grafična izvedba je 
bila tudi posebno visoko ocenjena, za kar ima zaslugo Ae-
rova tiskarna oziroma Aerov tozd grafike. 

UM 

Srečanje s pesnikom 
Krajani Medloga so letos praznovali skupaj s krajani so-

sednje krajevne skupnosti Slavko Šlander. V torek popol-
dne je bila v prostorih osnovne šole Slavko Šlander priredi-
tev, ki jo je tudi letos zasnovala Darinka Joštova v sodelova-
nju z mladinci obeh krajevnih skupnosti in dijakov Srednje 
kmetijske šole. Povabilu k sodelovanju sta se odzvala tudi 
igralca SLG Celje Nada Božičeva in Miro Podjed. Gledalci 
še niso pozabili mlade pevke Damjane Premrl, ki je ob 
spremljavi kitare tudi letos pela Prešernove pesmi. Bil je lep 
dogodek. 

Razstava amaterjev 
V domu družbenopolitičnih organizacij v Gotovljah so za 

slovenski kulturni praznik pripravili razstavi del dveh ama-
terjev-likovnikov. Svoja dela razstavljata Aco Markovič in 
Edvard Amon. Razstava je bila dobro obiskana, na sliki pa 
ena od Markovičevih slik. 

T. TAVČAR 

Pevski zbor v 
Konovem 

Osem amaterskih pev-
skih zborov je nastopilo v 
dvorani krajevne skupno-
sti Konovo v velenjski 
občini: Konovo, Lokavi-
ca, Gaberke, Šmartno ob 
Paki, Ravne nad Šošta-
njem, Rudarski oktet in 
pevski zbor upokojencev 
iz Titovega Velenja. 

To je bilo drugo sreča-
nje takšnih zborov, ki sta 
ga pripravila v počastitev 
kulturnega praznika 
ZKO Velenje in KUD Li-
pa Konovo. 

LOJZE OJSTERŠEK 

Knjige za praznik 
Pred šestimi leti ustanovljen klub sveta knjige pri Mladin 

ski knjigi v Celju ima danes že 22.260 članov. Samo v Celji 
jih je 4713, ostali so iz širše okolice. Rekordno število kup 
cev so v klubu zabeležili v zadnjem četrtletju minulega leta 
ko je bilo 8079 obiskovalcev, ali za 4 odstotke več kot let< 
poprej. 

Člane privablja v klub predvsem pestra izbira knjižnih de 
in seveda tudi 25 odstotni popust za kupljena dela in š< 
druge ugodnosti. Izredno iskana je zlasti mladinska litera 
tura in prav mladim namenjajo pri svetu knjige veliko po 
zornosti. Na Tehniški šoli v Celju je bila v torek p r e d s t a v i 
lanske in letošnje Kondorjeve zbirke, danes pa je na šol 
prodajna razstava del slovenskih avtorjev, ki jih bodo dijak 
lahko kupili za 10 odstotkov ceneje. 10. in 13. februarja p£ 
bodo takšno razstavo organizirali še za delovni kolektiv 
Libele. Sicer pa lahko ljubitelji knjig do 15. februarja kupijc 
knjige z 10 odstotnim popustom tudi v knjigarni Mladinske 
knjige, kar je prispevek te založbe k praznovanju sloven 
skega kulturnega praznika. MF 

Se vam pripeti, da ho-
čete kupiti Novi tednik, 
pa je ta na prodajnih 
mestih že razprodan? 
Postanite naročnik in 
imeli boste zagotovljen 
izvod, ki vam ga bo na 

dom dostavil poštar! 

Za jubilej Namišljeni bolnik 
V soboto in nedeljo so v Braslovčah praznovali 95 letnico kulturnega društva. Tako je bila 

v soboto premiera Molierove komedije Namišljeni bolnik v režiji Karla Brišnika, v nedeljo 
pa so se od treh popoldne pa tja do večera zvrstile vse skupine prosvetnega društva 
Braslovče ter ansambel Korenika iz Šmihela na Avstrijskem Koroškem. Po pozdravnih 
besedah in kroniki društva, ki jo je prebral predsednik Franci Kumer, so podelili društvu 
Savinovo nagrado s plaketo. Anica Brišnik, ki uspešno vodi dramsko sekcijo že nekaj let pa 
je prejela plaketo Rista Savina. Dvanajstim kulturnim delavcem so podelili priznanja za 
uspešno delo v društvu. Nato je nastopil šolski zbor, moški in mešani pevski zbor. Na sliki: 
Utrinek z Moherove komedije Namišljeni bolnik. TONE TAVČAR 



[je notranjost kmečkega muzeja na Vranskem. Zbirka je že zelo bogata, jo pa vsako 
p dopolnjujejo z novimi eksponati 

la Vranskem karneval, kmečka 
iuhinja, evergreeni in še kaj 
lado Rančigaj Je najbolj prizadevni turistični delavec na 
ašem območju 

mec lanskega leta je 
io Rančigaj, predsednik 
ističnega društva z 
rnskega prejel priznanje 

ljske turistične zveze kot 
jboljši turistični delavec 
celjski regiji. 

Kaj vam pomeni to 
znanje? 

•V. Rančigaj: »Vsakdo, ki 
rejme kakšno priznanje, je 
'iko vesel. Meni pa pomeni 
^trditev tega, da moje delo 
tobravajo in mu izrekajo 

riznanje tudi drugi, ne sa-
ta ljudje na Vranskem. Ši-
fer pa moram reči, da je to 
•riznanje vsem neutrudnim 
turističnim delavcem na 
iranskem, ki jim ni žal časa 
a prostovoljnega dela.« 

- Člani vranskega turi-
tičnega društva slove kot 
eredno delavni. Cemu pri-
pisujete njihovo zavzetost 
\o dela? 
j V. Rančigaj: »Tisti, ki so 
iktivni, imajo radi svoj kraj. 
Vransko je tudi na posrečeni 
2gi, ki jo skušamo izkorišča-

li, kolikor se le da. Doslej 
nam je to uspevalo. Pred-
" 'sem pa, kot že rečeno, zato, 
':er imamo radi svoj kraj.« 

- Kakšne prireditve na-
črtujete letos? 

V. Rančigaj : »V nedeljo, 
četrtega marca, bomo imeli 
pustni karneval. Ze junija fe-
stival evergreenov, julija ve-
čer kmečke kuhinje in 
kmečke igre, potem cvetlič-
no noč, pa morda še kmečko 
tombolo in več manjših pri-
reditev, ki na Vransko pri-
vabljajo številne goste.« 

- Kako je s kmečkim mu-
zejem v gradu Podgrad? 

V. Rančigaj: »V njem ima-
mo precej eksponatov, ki so 
izredno zanimivi in jih le še 
redkokje srečamo. Tudi le-
tos ga nameravamo še izpo-
polnjevati. Grad Podgrad pa 
urejamo v objekt, ki bo lah-
ko v ponos vsem, ki delajo 
na področju turizma v na-
šem kraju. Pri tem pa smo 
seveda odvisni le od izkupič-
kov s posameznih priredi-
tev.« 

JANEZ VEDENIK 
Foto: EDI MASNEC 

Od Dramelj do Žlčke kartuzije 
Planinsko društvo Dramlje organizira to soboto, 11. fe-

bruarja, pohod po poti XIV. divizije od Dramelj do Zičke 
kartuzije (Špitalič). Udeleženci se bomo zbrali v Dramljah 
ob 7. uri, kjer si bomo najprej'v osnovni šoli ogledali raz-
stavo Miloša Zidanška, nato pa šli proti njegovi rojstni hiši v 
Straži na gori. Pot bomo nadaljevali naprej čez Slemene do 
Zičke kartuzije, do spomenika Milenka Kneževiča. 

Avtobusi v Dramlje vozijo iz Celja ob 6.10, iz Štor ob 6.20 
in iz Šentjurja ob 6.25. Odhod avtobusa iz Dremelj je ob 
15.20. 

• CEDE J. 

PLANINSKI KOTIČEK 

Občna zbora v 
Žalcu in Kozjem 

V januarju so ocenili svo-
je delo v preteklem letu 
amaterski turistični delav-
ci iz Zaica in Kozjega. Oba 
občna zbora sta bila dobro 
obiskana, sprejeli so tudi 
programe dela za to leto. 

Predsednik žalskega druš-
tva Srečo Meh je ocenil, da 
so dobro delali, vendar pa bi 
lahko storili še več, če ne bi 
imeli težav s finančnimi 
sredstvi. Lani so že drugič 
pripravili nadvse uspešno 
Žalsko noč, ki jo bodo obdr-
žali tudi letos in v bodočih 
delovnih programih. Marsi-

kaj so postorili za lepši videz 
kraja in podelili 27 priznanj 
občanom za najlepše urejena 
okolja. Sodelovali so pri pri-
pravah za novi načrt mesta 
Žalec in pri pripravi zabav-
nega prostora za prireditve 
dedka Mraza. Letos, ko praz-
nujejo 90 letnico ustanovi-
tve, pa pripravljajo še obšir-
nejši program. Izdali bodo 
publikacijo o Žalcu in bližnji 
okolici, pripravili štiri turi-

Na obeh občnih zborih sta 
Zoran Vudler in Stane Cu-
jež podelila priznanja Turi-
stične zveze Slovenije. V 
Žalcu je Srečo Meh prejel 
srebrni znak, bronastega pa 
sta dobila Majda Piki in To-
nika Martinšek. Na Kozjem 
pa je srebrno odličje prejel 
Franc Valenčak, bronastega 
pa Dušan Preskar in Franc 
Cernelč. 

stična predavanja, nekaj izle-
tov, prireditve ob žalski noči 
pa bodo raztegnili na cel te-
den. Ob 90 letnici bodo razvi-
li društveni prapor. 

Dušan Preskar, predsed-
nik TD Kozje pa je povedal, 
da so lani veliko storili za le-
po ureditev kraja, priredili 
so pustno prireditev in priče-
li skrbeti za razvoj kmečkega 
turizma. V bližnjih krajih so 
ustanovili pododbore, saj že-
lijo dejavnost razširiti, pred-
vsem v Podsredi in Lesič-
nem. Za predsednika so po-
novno izvolili Dušana Pre-
skarja, delegat CTZ Stane 
Cujež pa je ugodno ocenil 
delo v minulem letu in de-
lovni program za letošnje 
leto. Z. V. 

Snežne razmere 
Rogla: 170 cm suhega snega, 

obratujejo vse naprave od 9. do 
16. ure, urejene 5 in 10 km dol-
ge tekaške proge, cesta prevoz-
na z zimsko opremo, nekaj 
prostora do 11. 2., potrebne re-
zervacije. 

Kope: 90 do 100 cm suhega 
snega, obratujejo vse naprave 
od 9. do 17. ure, ob sredah, pet-
kih in sobotah od 16. do 20. ure 
nočna smuka, prenočišča zase-
dena, cesta prevozna z zimsko 
opremo. 

Golte: 110 do 130 cm snega, 
obratujejo vse naprave od 9. do 
16. ure, nihalka od 8. do 18.30, 
od 17. do 20. ure nočna smuka. 

Gozdnik: 50 cm snega, obra-
tuje vlečnica od 9. do 16. ure, 
cesta prevozna. T. C. 

Mozirski alpinisti na Grttnlandu 
V začetku maja bo krenila na Gronland prva gornjesavinj-

ska alpinistična odprava. S to opdravo se želijo gornjesavinj-
ski alpinisti spomniti domačih gornikov in alpinistov, z 
raziskavo še neraziskanih področij pa želijo še bolj afirmirati 
naš alpinizem. 

Na pot bo krenilo 9 alpinistov, ki se sedaj prizadevajo 
dobiti potrebna finančna sredstva. Polovico teh si bodo 
zaslužili sami. Čistili in redčili so že gozdove, podirali bodo 
stari dimnik Cinkarne v Ljubiji, prodajali plakate in značke, 
drugo polovico sredstev pa bodo skušali dobiti od delovnih 
organizacij. 

Kljub temu, da so alpinistični odsek v Mozirju ustanovili 
šele prejšnji teden, imajo alpinisti v tem koncu že dosti 
izkušenj, saj so bili povezani v odseke iz Titovega Velenja, 
Celja in celo Kamnika. RP 

V Kozjem 
gradijo 
gostišče 

Temeljna organizacija 
celjskega TTG Atomske 
toplice v Podčetrtku gra-
di v Kozjem nov gostin-
skoturistični objekt. 

Za gostišče s keglji-
ščem je izdelan načrt 
gradnje, ki je nekoliko 
drugačen kot je bil prvot-
no zamišljen, predvsem 
pa bo objekt manjši, kar 
so narekovala razpoložlji-
va finančna sredstva. 

Za izvajalca gradnje so 
v zdravilišču Atomske to-
plice izbrali temeljno or-
ganizacijo celjskega In-
grada v Rogaški Slatini, 
kjer so zagotovili, da bo 
objekt zgrajen najkasneje 
do konca letošnjega av-
gusta. Gostišče bo imelo 
restavracijo s sto sedeži, 
kuhinjo in dvostezno av-
tomatsko kegljišče. Ob-
jekt bo mogoče graditi po 
fazah. Naslednja predvi-
deva izgradnjo gornjih 
prostorov gostišča s soba-
mi, v katerih bo osem-
najst postelj. Z drugo fazo 
gradnje gostišča bodo v 
Kozjem pričeli v primeru 
da bodo prenočitvene po-
trebe dovolj velike. 

Novo gostišče v Koz-
jem bo namenjeno zlasti 
potrebam domačinov, ki 
še danes nimajo primer-
nega tovrstnega objekta, 
ter potrebam tranzitnega 
in izletniškega turizma. 
To je toliko bolj pomemb-
no, ker območje Kozjega 
sodi v Spominski park 
Trebče. Te kraje obišče 
letno okrog sedemdeset 
tisoč izletnikov, ki jim da-
nes še ni mogoče ponudi-
ti ustreznih gostinsko tu-
rističnih uslug. 

Tudi razvijajoč se 
kmečki turizem govori v 
prid izgradnji gostišča v 
Kozjem. Predračunska 
vrednost gradbenih in 
ostalih del ter opreme v 
prvi fazi izgradnje znaša 
33 milijonov dinarjev. 

M. A. 

Po poteh XIV. divizije 
piše Božo Jordan 

Dd Svetine do Opoke 
Ta del poti lahko opravimo tako, da se 

pripeljemo na Svetino ali pa jo mahnemo 
iz Celja na Celjsko kočo, morda še na 
Tovst, pa po severni poti do Doma železni-
čarjev. Pot čez Hudičev greben na Tovst je 
kar zahtevna, lažja je čez apnenik. 

Z avtobusne postaje na Svetini jo kar po 
rebri mahnemo proti Domu železničarjev. 
Ce smo pazljivi, najdemo na električnem 
irogu pri postaji še staro smerno desko z 
napisom: Pot XIV. divizije. Javornik-Kom-
Pole-Proseniško-Dramlje. PD Celje. Sedaj 
skrbi za ta del poti do Opoke PD »Zelezar« 
Store in je trasa v zgornjem delu malo spre-
menjena. Prej je šla po cesti. 

Ko jo mahnemo po rebri navzgor, si vze-
mimo čas za razgled! Kaj vse se vidi proti 
Posavju. V dobrih 10 minutah pridemo do 
doma, ki je odprt od 13. do 20. ure (v torek je 
zaprt!), sobota, nedelja in praznik od 7. do 
21. ure. 

Od doma gremo na sleme in hodimo po 
njem. V domu hranijo žig Savinjske planin-
ske poti. S slemena je lep razgled na Celje in 
okolico. Prav zato so malo s poti na pravem 
kraju tudi klopi! Na sedlu je levo odcep za 
Store. Najdeš tudi črki: C C, kar pomeni, da 
Poteka tukaj tudi pot Celjske čete. Gremo 
mimo vikendov in v četrt ure smo pri Vrun-
čevem domu (766 m), v planinskem naselju 
Javornik. Po vozni poti nadaljujemo ob 
smrekovi živi meji navzdol do kapele, zavi-
jemo levo v pas gozda. V njem je razpotje. 
Uesno navzdol drži S in CC." Mi gremo na-

ravnost naprej po travniku med vikendi in 
domačijo na levi dalje v gozd. Ob kraju ne-
koč obdelanega sveta se spuščamo navzdol 
po gozdnih poteh. Ta del poti do ceste je na 

novo označen. Ob poti je tudi nekaj tis (tudi 
ta je zaščitena, poleg tega pa še strupena!). 
Mimo malega laza s kozolčkom in kočico se 
za zavojem spustimo na cesto (odcepi se v 
Šentjanžu in drži navzgor v Zaroviše in da-
lje pod Srebotnik). Navzdol po nji. Zelo raz-
gledna je! V zavoju gremo z nje, ob gozdu na 
asfaltno cesto. Hodili smo okoli pol ure. Na 
cesti nas napis na tabli opozarja, da lahko 
100 m više dobimo domač kruh in klobase. 

Smo v Šentjanžu nad Štorami, ki je razlože-
no naselje nad Kompolami na pobočju Ma-
lega in Velikega Bojanskega in Babnega 
vrha. Na kraju ozke terase, ki se na vzhodni 
strani spušča proti Zekovskemu potoku, je 
stal grad Prežin (Presing), ki je bil krški 
fevd in zgrajen po letu 1131. Na njem so 
bivali prežinski gospodje, od 1340 rifniški. 
štiri leta za njimi pa je postal celjski. Kmalu 
po letu 1456 je grad propadel. Na njegovem 
mestu je bila zgrajena okoli 1500 cerkev sv. 
Janeza Krstnika, ki se prvič omenja 1525. 
leta. Šele leta 1794 so ji postavili sedanji 
zvonik, ki ga vidimo, zvon pa je že prej ulil 
zvonar Nikolaj Boset (1689). 

Pot nadaljujemo le par korakov po asfalt-
ni cesti in pred hišo (Šentjanž nad Štorami 
11) krenemo desno po kolovozu, mimo so-
sednje hiše, dalje navzdol čez kraj gozda 
(breze) in zadnje hiše v Šentjanžu. Prestopi-
mo povirje potočka in pridemo v Kompole. 
To je razloženo naselje jugovzhodno od Štor 
v zavetni kotlinici in na sosednjem gričevju. 
Gremo mimo šole (od 1. 1875) in cerkve sv. 
Lovrenca, ki se prvič omenja leta 1525. 
(Kompole so se prej imenovale Sv. Lovrenc 
pri Prožinu). Po starem zapisku so jo gradili 
Safnerji, solastniki prežinskega gradu v 14. 
stoletju. Sedanja cerkev je iz 1739 in je bila 
zadnjič prezidana 1868. Rokodelske freske 
so iz druge polovice 19. stoletja. V Kompo-
lah, v Joščevi hiši (Kompole 69) se je rodil 
teharski nadučitelj Vrečar, oče žalskega 
krajevnega zgodovinarja Rajka Vrečarja. Na 
sosednji Ocvirkovi hiši pa je spominska plo-
šča. Naša pot pa mimo teh hiš ne drži. Mimo 
gostilne Gajšek gremo namreč v gozd in po 
dobrem kolovozu mimo rokometnega igri-
šča v dolino Voglajne. Cez most in železni-
ško progo do spomenika. Za to pot smo 
porabili slabi dve uri hoje. Pri spomeniku je 
tudi avtobusna postaja. 



»Šverc« bi se lahko razbohotil 
V občini Mozlrjo zavračajo legalizacijo žaganja lesa na 
vseh žagah 

V vsej republiki potekajo 
v tem času razprave o tem, 
ali bi tudi lastnikom zaseb-
nih žag dovolili žaganje le-
sa za družbeni sektor. V gor-
njesavinjskih in šaleških 
gozdovih, na področju goz-
dnega gospodarstva Nazar-
je, je kar 880 zasebnih žag, 
ki bi bile lahko po tehnični 
plati bolje izkoriščene. Ven-
dar, dejstev, ki govore v 

prid temu, da zasebnikom 
ne bi smeli dovoliti žaganja 
za družbeni sektor je več 
kakor tistih, ki temu na-
sprotujejo. 

Franc Miklavc, predsed-
nik izvršnega sveta skupšči-
ne občine Mozirje jih je tako-
le strnil: »Res je, da te žage, 
ki jih ni malo, predstavljajo 
neizkoriščen potencial, res 

pa je tudi, da imamo v naši 
občini dovolj žag, katerih 
zmogljivost je prav tako 
neizkoriščena. V tozdu Zaga 
delovne organizacije Glin je 
zaposlenih 300 delavcev, po-
leg žage v delovni organiza-
ciji Smreka iz Gornjega gra-
da imamo še nekaj obrtnih 
žag po krajevnih skupnostih. 
Prvi problem bi torej bil, 
kam ob spremembi alokacije 
primarne predelave lesa z 
vsemi temi delavci. Ob tem 
je tudi vprašljivo, kako bi na 
teh raztresenih žagah zagoto-
vili zahtevano kvaliteto ra-
zreza lesa, ki je na modernih 
žagah družbenega sektorja 
neprimerno boljša. Ob pro-
blemu sortiranja lesa za na-
daljno predelavo pa tudi ni 
jasno, kako bi v prihodnje 
kontrolirali in obvladovali 
promet z lesom, saj tega že 
sedaj ne obvladujemo v ce-
loti.« 

Preprosto povedano, 
»šverc« bi se lahko še bolj 
razbohotil, ob vseh ostalih 
vzrokih je zato stališče mo-
zirskega izvršnega sveta od-
klonilno. Svoje mnenje temu 
so pristavili tudi komunisti, 
ki so na zadnji seji občinske-
ga komiteja pravtako zavrni-
li predlog Obrtnega združe-
nja Slovenije. 

R. PANTELIC 

Melioracije v Zadobravi 
Spomladi ali jeseni bodo na območju naselja Zado-

brava v celjski občini pričeli z melioracijskimi deli. 
Melioracija bo zajela vsa zemljišča severno od ceste, 
ki povezuje stare Trnovlje in Leskovec oziroma do 
ceste, ki vodi severno do naselja Zadobrava. Na za-
hodni strani poteka meja s cesto Stare Trnovi je-Arc-
lin, na severu pa s cesto Arclin-Ljubečna. 

Predračunska vrednost naložbe je nekaj čez 15 mili-
jonov dinarjev. Od tega bo 66 odstotkov nepovratnih 
sredstev, ki jih bo dala Zveza vodnih skupnosti, 24 
odstotkov bo bančnih sredstev, ki jih bodo lastniki 
odplačevali na dobo 5 let, preostalih 10 odstotkov pa 
bosta zagotovili Kmetijska zemljiška skupnost in 
Kmetijska zadruga Celje. 

Melioracija je bila predvidena že v dolgoročnem na-
črtu Vodne skupnosti Nivo Celje iz leta 1975, v letu 
1980 pa so dali pobudo tudi področni kmetje in posa-
mezni lastniki kmetijskih zemljišč. Na zadnji seji zbo-
rov občinske skupščine so že obravnavali osnutek od-
loka o uvedbi melioracijskega postopka. 

MBP 

Gospodarno kmetovanje 
Piše Franc Potočnik, dipl. kmet. Inž. 

Svinjereja ali prašičereja? 
Celjska regija je glede samooskrbe s 

prašičjim mesom med najslabšimi v 
Sloveniji. Eden od razlogov za takšno 
stanje je prav gotovo sorazmerno sla-
bo razvita organizirana kooperacijska 
reja prašičev. 

V nekaj sestavkih želim opisati, kakš-
ne so možnosti za prirejo prašičjega me-
sa v naši regiji. Poglobil se bom pred-
vsem v prehrano prašičev, ki naj bi v 
kooperacijski reji temeljila na kvalitetni 
doma pridelani krmi. Ostale tehnološke 
in organizacijske probleme v reji praši-
čev bom osvetlil le na kratko. 

Ce pa kdo od bralcev želi širši odgo-
vor na posamezna vprašanja s tega, ali s 
področja, ki smo ga do sedaj že obravna-
vali, lahko pošlje vprašanje na naše ure-
dništvo. Skušali bomo odgovoriti na 
tem mestu ali pa po pošti, glede na to, 
koliko bi vprašanje utegnilo biti zanimi-
vo tudi za ostale bralce. 

Morda se bo komu zdelo, da cepidlači-
mo, ko postavljamo vprašanje: prašiče-
reja ali svinjereja? Vendar ni tako. Kaj-
ti svinja je prašič, prašič pa ni svinja, 
čeprav je včasih tudi lahko. Zakaj? 

Z besedo prašič imenujemo vse udo-
mačene pripadnike vrste prašiči. Do-
mače prašiče pa delimo v posamezne 
kategorije, katerim je prilagojena tehno-
logija reje. Te kategorije prašičev so: 
Plemenska svinja ali svinjka - prašič 

ženskega spola po prvi prasitvi, name-

njen za nadaljnjo reprodukcijo. Glede 
na reprodukcijsko fazo ločimo dojne, 
odstavljene in breje ali čakajoče svi-
nje. 

Plemenski merjasec - prašič moške-
ga spola, namenjen za nadaljnjo repro-
dukcijo. 

Pujsek - prašič od rojstva do odstavi-
tve. 

Pitanec - prašič ženskega ali moškega 
spola v fazi pitanja, kar je pri nas običaj-
no obdobje od 20 do 100 kilogramov. 
Pitanci moškega spola so običajno ka-
strirani (kastrati). 

Tekač - prašič od odstavitve do teže 
20-25 kilogramov. 

Svinjka - prašič ženskega spola, na-
menjen za plemensko rejo od teže 20 do 
25 kilogramov do prve prasitve. 

Prvesnica - svinja ob prvi prasitvi. 
Bekon - po posebni tehnologiji spitan 

prašič. 
Primerjave kategorij v prašičereji in 

govedoreji so naslednje: Svinja - krava; 
plemenski merjasec - plemenski bik; 
pujsek - tele; svinjka - plemenska teli-
ca; prašiči pitanci - mlado pitano gove-
do (biki, telice, voliči). 

Iz navedenega je razvidno, da je pra-
vilen slovenski izraz prašičereja, v sr-
bohrvatskem jeziku pa za prašiče upo-
rabljajo izraz svinja, za prašičerejo pa 
svinjegojstvo. 

Umetna gnojila iz Romunije 
SOZD Hmezad iz Žalca bo letos iz Romunije uvozil za 

svoje proizvodne obrate in kooperante okrog dva tisoč ton 
umetnih gnojil KAN (Kalkamon). Prva pošiljka, sedemsto 
ton, je prišla prejšnji teden. Na sliki pa vidimo delavce pri 
raztovarjanju na železniški postaji Polzela. 

T. TAVČAR 

Edini izgubarji v občini Šentjur 
Pomanjkljiva notranja organizacija In neurejen! medtozdovskl odnos! 

TOZD Transport, kmetij-
skega kombinata iz Šent-
jurja, že tretje leto posluje z 
izgubo. Tako kot lani so tu-
di letos delavci zaprosili 
izvršni svet in posamezne 
samoupravne interesne 
skupnosti, da jih oprostijo 
plačevanja prispevkov. 
Izvršni svet jim je dal še 
zadnjo možnost, skupnosti 
pa se bodo odločile, glede 
na svoje denarne možnosti. 

Izguba bo na nek način po-
krita, toda kje so vzroki. Ob-
jektivni vzroki so: zaostrova-
nje razmerja med cenami in 
zmanjševanju povpraševa-
nja po kovinarskih in meha-
ničnih storitvah. Subjektivni 
vzroki pa so v pomankljivo-
stih v notranji organizaciji 
dela in v neurejenih medtoz-
dovskih odnosih. 

Ko je bilo večje povpraše-
vanje po kovinarskih dejav-
nostih, so v tozdu zaposlili 
večje število nekvalificiranih 
delavcev, ne da bi imeli ga-
rancijo za njihovo stalno za-
poslitev. Do viška delavcev 
je prišlo tudi zato, ker ni 
uspelo sodelovanje z AL-
POS-om. Ker je ALPOS-u 
večkrat zmanjkalo reproma-
teriala, so v tozdu Transport 
nenehno beležili izpad do-
hodka. Poleg tega v pogodbi 
ni bilo zajeto kritje izgube in 
na koncu so jo morah kriti 
delavci tozda. Višek delovne 
sile so zaenkrat zaposlili na 
druga delovna mesta. Ce sa-
nacijski program ne bo 
uspel, jim bodo morah poi-
skati službo kje drugje. 

Nekoliko drugače je s pre-
vozništvom. Ni problem 

povpraševanje po prevozih, 
temveč plačevanje prevoz-
nih storitev. Gre za neureje-
ne medtozdovske odnose. V 
kombinatu skušajo posa-
mezni tozdi zbijati ceno, ker 
menijo, da imajo prednost 
pred zunanjimi naročniki. 

Stane Lesnika, direktor 
kmetijskega kombinata: Te 
trditve ne držijo. Tozdu 
Transport priznavamo cene, 
ki so potrjene na skupnosti 
za cene in so enake cenam, 
ki jih tozd dosega zunaj. Ne-
smiselno bi bilo, da bi z 
umetno višjimi cenami za-
megljevali dejanske proble-
me. Možno je, da je v prete-
klosti bil kakšen prevoz 
takšne narave. Zdaj tega ni 
več, vsaj jaz ne poznam po-

dobnega primera.« 
Ivan Fajs, nabavni referent 

tozda Transport: »To drži. 
Cene, ki jih je naš tozd posta-
vil za posamezne prevoze, so 
skušali drugi tozdi zbijati. 
Ceno so na koncu uskladili, s 
tem, da je naš tozd ceno ne-
koliko znižal, ostali pa so 
plačah nekoliko več. S tem 
ko smo dosegli nižjo ceno, 
kot je bila naša planirana ce-
na, smo logično izgubili na 
dohodku. Največkrat so ba-
rantali okoli cene v tozdu 
Klavnica in v tozdu Lastna 
proizvodnja.« 

Ce se bodo v kombinatu 
uspeh dogovoriti kaj je res in 
kaj ni, bodo naredili pomem-
ben korak k boljšemu gospo-
darjenju. In kaj predvideva 

sanacijski program? V kom-
binatu si prizadevajo racio-
nalno izkoristiti obstoječi 
vozni park in dogovarjajo s (j 
za prevzem nekaterih specia-
liziranih servisov kmetijske 
mehanizacije. S Štorami so 
se dogovorili za proizvodnjo 
traktorskih varnostnih ka-
bin. Težave so še samo s for-
malno registracijo cene. Ta 
program bo omogočil polno 
izkoriščenost obstoječih ka-
drov in prostorov. 

Lahko glede na vse to, v 
kombinatu zagotovijo, da 
tozd Transport letos ne bo 
imel izgube? Stane Lesnika: 
»Ce se pogoji gospodarjenja 
ne bodo bistveno spremeni-
li, letos izgube ne bo,« 

VILI EINSPIELER 



Prošnja 
cestarjem 

Občani nujno prosimo 
Cestno podjetje Celje, da od-
pravi pereče težave na ce-
stah v mestu in na mestni 
periferiji, ko so nastale zara-
di snežnih žametov. Pri plu-
ženju se je nakopičil sneg tu-
di na krajih, kjer so prehodi 
na cesto. Prehod je tako teža-
ven in nevaren, saj nakopiče-
ni sneg otežkoča vstop na ze-
bro. Isto velja za avtobusna 
postajališča, kjer snežne 
gmote ovirajo izstopanje in 
vstopanje v vozilo. 

dr. ERVIN MEJAK, 
Celje 

40 let pozneje 
Bilo je mrzlo februarsko ju-

tro. V Loki pri Zusmu se je v 
občinskem poslopju zbralo ve-
liko ljudi. Delili smo živilske 
nakaznice. Čudila sem se, da ni 
prišla na delo sodelavka Marija 
iz Zamerka. Na tihem sem se 
jezila, saj je vendar vedela, 
kakšna gneča bo. Komaj sem 
začela z delom, so se nenado-
ma hrupno odprla vrata in v 
sobo je planil moški v nemški 
uniformi. Ves zadihan je izbru-
hnil en sam stavek: »Tri tisoč 
banditov je v Zamerku!« 

Na vse navzoče je novica na-
pravila silen vtis. Obrazi so 
otrpnili, nihče ni črhnil, le po-
gledi so zatavali naokoli in v 
nekaterih očeh so se zasvetile 
iskre. Nemškemu uradniku se 
je obraz podaljšal v prestraše-
no masko. Hotel je še nekaj 
vprašati, a mož v uniformi je že 
oddirjal k županu. Pogled mi 
je ušel k našima uslužbencema 
v sosednji sobi, ki sta se nemo 
spogledala in se zatopila v de-
lo, kot da se ni nič zgodilo. 

Hotela sem nadaljevati delo, 
a je že pritekel župan in ves 
bled ter prepaden ukazal, naj 
takoj pospravimo in zapremo 
pisarno. Dogaja da se nekaj 
strašnega. Vsi moški morajo 
takoj obleči vojaške uniforme 
in se zbrati pred žandarmerijo. 
Uslužbenca v sosednji sobi sta 
si zopet izmenjala pogled in za-
čela počasi pospravljati. 

Zdaj sem vedela, zakaj Mari-
je ni bilo v službo. Ugotovila 
sem, tudi, da nihče iz Zamerka 
in višje ležečih zaselkov ni pri-
šel po živilske nakaznice. Med-
tem je prispela nova vest, da je 
cesta v Zamerk povsem zaprta, 
da so križem čez cesto podrta 
drevesa. 

Nervozno sem pospravljala. 
Navdajala me je mešanica ob-
čutkov, radovednosti, strahu 
in veselja. Nemir mi je napol-
nil srce, da sem se s težavo pre-
magovala, da nisem glasno izra-
žala svoja čustva, ki so kar sili-
la na dan: »Začelo se je tudi pri 
nas.« 

Uredila sem papirje, zakleni-
la omare, potolažila ljudi, da 
bodo že drugič dobili živilske 
karte. 

Pred občinskim poslopjem 
so se na dva velika voza nala-
gali otroci in žene, vsi, ki so bili 
ženskega spola in nemškega 
rodu. Odpeljali so se proti Pri-
stavi. Popoldne je bila Loka že 
polna vojakov, ki so prišli iz 
Celja in iz Šentjurja. S seboj so 
imeli tudi težko orožje. S to-
pom so nekajkrat ustrelili med 
miroljubne hišice razkropljene 
po strmem pobočju žusemske-
ga hriba. V ozračju je viselo 
nekaj težkega in grozečega. 

Nastopila je noč, polna te-
snobnega pričakovanja. Prebi-
valci smo bili prepričani, da 
bodo partizani ponoči napadli 
Loko. Se po polnoči sem skozi 
okno gledala v svetlo mesečno 
noč. Večkrat se mi je zdelo, da 
se ob robu gozda premikajo te-
mne postave, ki bodo zdaj zdaj 
planile proti vasi. Bile so le 
sence dreves. Kar nekam razo-
čarana sem bila, ker je bilo vse 
tako tiho, mirno, preveč vsak-
danje. 

Drugi dan so trumoma pri-
hajali ljudje po živilske karte iz 
Zamerka, Drenovca, Dobrine 
in Hrastja. Prišli so nasmejani, 
zgovorni, ponosni, da je pri 
njih počivala partizanska voj-
ska. »Blokleiterje« je župan 
sprejel v svoji pisarni, drugi so 
se zbrali v prvi sobi in križem 
pripovedovali: -Prišli so zgo-

daj zjutraj, še v trdi temi. Nič 
ne vemo, koliko jih je bilo, le to 
vemo, da zelo veliko. Prav voj-
ska je to! Imajo mnogo orožja, 
municije, konje, mule. Obleče-
ni so v različne uniforme. Na 
več krajih so postavili straže. 
Posekali so precej drevja čez 
cesto, da so bili proti Loki za-
varovani. Od nas so zahtevali 
le, da ostanemo doma in da jim 
damo hrano. Kuhali smo jim 
dobro, so bili zelo zadovoljni. 
Saj še ni dolgo, kar smo pov-
sod imeli koline. Skoraj pri 
vsaki hiši so pekli kruh, da 
smo jim ga dali na pot. Cez dan 
so zaspali kot ubiti. Ležali so v 
sobah na tleh, na peči, v hle-
vih, le da so bili na toplem. Ko 
so začeli iz Loke streljati, so se 
šalili in smejali. Proti večeru 
so se postrojili in pred odho-
dom zapeli nekaj lepih naro-
dnih. Ej, kako lepo jih je bilo 
poslušati! Presneto fejst fantje 
so! Pa kaj vse so nam pravi-
li...« Se bi bili govorili, pa smo 
zaslišali, da prihaja župan. Za-
čeli so se suvati s komolci in 
pomenjljivo zavijati z očmi. 
Tudi jaz sem se zdrznila, si na-
dela izraz popolne zatopljeno-
sti v delo. Zupan nas je prebo-
del z ledenim sumničavim po-
gledom. Na obrazu so se mu 
poznali sledovi strahu in ne-
prespane noči. Okoli sebe pa je 
videl vesele in brezskrbne 
obraze. 

Od takrat sem mnogo mislila 
na vojsko, ki se je na svojem 
dolgem pohodu ustavila blizu 
Loke in spet odšla v temno 
noč, da uresniči svoje velike 
cilje. Sele dosti pozneje sem 
izvedela, da je šla takrat mimo 
nas slavna XIV. divizija. 

ANICA KOS, Šoštanj 

Nepozaben dan 
Ne morem si kaj, da ne bi 

pohvalila ljubkih in pridnih 
cicibanov iz Vzgojnega zavo-
da Anice Cernejeve, ki so 
nam 25. januarja popestrili 
praznovanje vseh upokojen-
cev, ki smo rojeni v mesecu 
januarju. Ce sem prav štela, 
nas je bilo z direktorico, ki je 
tudi praznovala, skupaj 13. 
Najprej nam je direktorica 
čestitala, zaželela zdravja, ki 
smo ga najbolj potrebni. V 
spomin smo prejeli lepo iz-
delane srčke s posvetilom. 
Zatem so nastopili cicibani, 
ki so pod vodstvom neumor-
ne vzgojiteljice zapeli štiri 
pesmi, nazadnje še vsakemu 
posebej. Ob koncu so vsake-
mu ljubko podarili lepo na-
slikane spominske plakete s 
posvetilom, v katerem nam 
želijo cicibani zdravja in sre-
če. Vsa čast vzgojiteljici, ki 
jih je tako lepo naučila. Ob 
slovesu so nam še prijazno 
pomahali z ročicami. 

PAVLINA KLANCNIK, 
Dom upokojencev Celje 

Cene 
avtobusnih 
storitev 

Bojan Sešelj iz Višnje vasi je 
29. 12. v tej rubriki postavil 
vprašanje glede povišanja cen 
avtobusnih storitev na nekate-
rih progah, češ, da je povišanje 
cen večje od 16 odstotkov, kot 
je bilo objavljeno. V DO Izlet-
nik Celje, tozd potniški promet 
sem opravil pregled cen in 
ugotovil naslednje: Republi-
ška skupnost za cene je potrdi-
la cene prevoznih storitev v 
javnem cestnem potniškem 
prometu vsem delovnim orga-
nizacijam v SR Sloveniji, ki 
opravljajo prevoz potnikov. 
Nove cene - tarifa za primestni 
in medkrajevni cestni promet 
- so se po tej potrditvi zvišale 
V POVPREČJU za 16 odstot-
kov, in so stopile v veljavo 14. 
novembra 1983. To pomeni, da 
se cene, ki so določene za ra-
zlične razdalje v primestnem 
in medkrajevnem prometu 
glede na km, niso zvišale sora-
zmerno za 16 odstotkov. V pri-
mestnem prometu je glede na 
razdalje od enega do štirdeset 
kilometrov določenih enajst 
cen, v medkrajevnem prometu 
pa glede na razdalje od enega 
do tristo kilometrov triinšest-
deset cen. Z oziroma na razda-
lje v primestnim in medkrajev-

nih Unijah je odstotek poveča-
nja cen različen. V primestnem 
prometu je najnižji odstotek 
povečanja cene pri 24 do 
27 km - 23,1%, največji pa od 
14-16 km - 36,8%. V medkra-
jevnem prometu pa je najvišji 
odstotek povečanje cene pri 
razdalji od 11 do 13 km -
57,9%, odstotek povečanja ce-
ne pa se manjša z večjo razda-
ljo in je najmanjši pri 266 do 
300 km, kjer znaša 1 odstotek. 
Cene so v celotni tarifi v pov-
prečju zvišane za 16 odstotkov. 

Na relacijah Celje-Strmec, 
Celje-Višnja vas in Celje-Iven-
ca opravlja Izletnik prevoze 
potnikov po registriranih lini-
jah v medkrajevnem in pri-
mestnem prometu. Nova cena 
na relaciji Celje-Strmec je po 
veljavni tarifi v medkrajevnem 
prometu 30 din (57,9% poveča-
nja na staro ceno), v primest-
nem prometu pa 23 din (27,8% 
povečanja na staro ceno). Na 
relaciji Celje-Višnja vas je no-
va cena po veljavni tarifi v 
medkrajevnem prometu 27 din 
(50% povečanja na staro ceno), 
v primestnem prometu pa 22 
din (29,4% povečanja na staro 
ceno). Na relaciji Celje-Ivenca 
je cena v medkrajevnem pro-
metu enaka kot na relaciji Ce-
lje-Višnja vas. 

VINCENC DOLŽAN, 
Trzni inšpektor, Celje 

Poštenost - lepa 
čednost 

NT je dne 13. oktobra 1983 
objavil članek Marte KADIV-
NIK iz Žalca z naslovom »Je 
poštenost lepa čednost?« pod 
rubriko PISMA BRALCEV. 

V njenem pismu prav nič ne 
manjka. Svoje ogorčenje in je-
zo, ki jo je zlila na »POLZE-
LA« tovarno nogavic, je zaradi 
prepričljivosti še podkrepila z 
namigovanji, dvomi, lastnimi 
tolmačenji zakona in nenazad-
nje z veliko skrbjo za mlade 
brezposelne, vse skupaj pa za-
vila v že nekoliko obrabljeno 
parolo »poštenost - lepa če-
dnost«. Da bi njeno pisanje 
lahko kako drugače poimeno-
vali, manjka morda le še izrek. 

Ker nas je uredništvo NT že 
večkrat opomnilo na odgovor, 
smo se zanj le odločili, čeprav 
je bil tovarišici že posredovan. 
Približno v istem času oziroma 
pred njenim pismom uredniš-
tvu NT je namreč vložila zahte-
vo za varstvo pravic na delav-
ski svet naše temeljne organi-
zacije, zato se nam ji ni zdelo 
potrebno dvakrat odgovarjati. 
Sklep komisije namreč v času 
objave njenega pisma še ni bil 
dokončen, kar med drugim po-
raja vprašanje, kakšen namen 
je tovarišica zasledovala z jav-
no objavo (morda vplivati na 
odločitev delavskega sveta?). 
Prenekateri bralec njenega pi-

sma je morda dobil vtis o do-
brem poznavanju predpisov s 
področja delovnih razmerij, za-
gotovo pa o njenem trdnem 
prepričanju o nezakonitosti 
odločitve komisije za delovna 
razmerja. Zakaj tovarišica upo-
rablja takšen način uveljavlja-
nja pravic, ko pa je bilo njeno 
očitno prepričanje v nezakoni-
tost dela samoupravnih orga-
nov dovolj trdna opora tudi za 
vložitev zahteve za sodno var-
stvo? 

Komisija ni objavila prostih 
del in nalog pripravnika, kar bi 
ustrezalo njenemu razmišlja-
nju o izobrazbi brez delovnih 
izkušenj. Ker je vodji prodajal-
ne v temeljni organizaciji pre-
nehalo delovno razmerje, je 
nastala potreba po novem de-
lavcu, ki bi naj imel končano 
poslovodsko šolo in tri leta de-
lovnih izkušenj. Na oglas se je 
prijavilo pet kandidatov, od 
teh pa je pogoj strokovne izo-
brazbe izpolnjevala le tov. KA-
DIVNIK. Ker pa samo stro-
kovna izobrazba ne zadostuje 
za samostojno opravljanje ob-
javljenih del in nalog, ampak 
so potrebne tudi triletne delov-
ne izkušnje (pridobljene po 
končani zahtevani izobrazbi), 
se je komisija odločila, da ne 
izbere nikogar izmed kandida-
tov, zaradi neogibnosti zaposli-
tve - nemoteno opravljanje del 
in nalog - pa sklene delovno 
razmerje za dobo enega leta z 
enim od prijavljenih kandida-
tov. Določilo 27. člena zakona 
o delovnih razmerjih, ki je bilo 
podlaga za takšno odločitev, 
ne dela nobene razlike med 
kandidati (zunanji ali notranji), 
s katerimi se lahko sklene de-
lovno razmerje za določen čas. 
Komisija tudi ni dolžna izbrati 
nikogar, ima pa možnost, da 
sklene delovno razmerje z 
enim izmed prijavljenih kandi-
datov, ne glede na to, ali izpol-
njuje ah ne vse objavljene po-
goje. Pri tem pa komisija ne 
sme biti povsem brez »okusa«. 
Preveriti in presoditi mora, in 
prav to včasih ni vsem po oku-
su, kateri kandidat je najspo-
sobnejši za opravljanje prostih 
del in nalog. To je v konkret-
nem primeru tudi storila. De-
lavski svet temeljne organiza-
cije, ko je obravnaval zahtevo 
za varstvo pravic, pa je bil 
mnenja, da je bila takšna odlo-
čitev komisije ne le zakonita, 
temveč tudi najbolj primerna. 

Dvomim, da bo tale odgovor 
zadovoljil tov. KADIVNIK 
Veliko je namreč vprašanj, na 
katera si mora včasih vsak sam 
odgovoriti. Največkrat je to 
edini način, da si lahko tudi 
pošteno odgovori. Kajti pošte-
nost ne potrebuje publicitete, 
ni ji potrebna javnost. Obrat-
no, javnost potrebuje poštene 
in objektivne informacije! 

FRANC OGRIS, za 
pravno službo tovarne 

Polzela 

PRIREDITVE ( 
Slovensko ljudsko gledališče Celje 

Četrtek, 9, febr. ob 9.30 in 12.30: Raymond Queneau: VAJE V 
SLOGU. Zaključeni predstavi za Tehniško šolo. 

Ob 19.30: Borivoj Wudler: POMOTA in NOE, NOE! Izven. 
Gostovanje mariborske drame. 

Petek, 10. febr. Ob 9. in 11.30: Raymond Queneau: VAJE V 
SLOGU. Zaključeni predstavi za Ekonomsko šolo. 

Sobota, 11. febr. ob 10.: Peter Shaffer: AMADEUS. Zaklju-
čena predstava za Ekonomsko šolo iz Ljubljane. 

Ob 19.30: VEČER S PLESNIM ANSAMBLOM »IGEN-. 
Ponedeljek, 13. febr. ob 11.: Norman Hunter: PROFESOR 

MODRIN JAK. Zaključena predstava za osnovno šolo iz Griž. • * 

Kulturni dom Titovo Velenje 
Jutri zvečer ob 19.30 uri bo v dvorani kulturnega doma 

predstava amaterskega gledališča iz Velenja. Uprizorili bodo 
komedijo Reneja de Obaldia: Veter v vejah Sasafrasa. 

V soboto, 11. februarja bo ob 10. uri dopoldan v kulturnem 
domu otroška matineja. Ogledali si bodo lahko glasbeno prav-
ljico Gradič in lutkovno predstavo Medvedek Pu. 

Zvečer ob 19. uri pa bo koncert Janija Kovačiča. 
V ponedeljek, 13. februarja bo v Velenju gostovalo Sloven-

sko mladinsko gledališče iz Ljubljane. Ob 12. in 14. uri se bodo 
v kulturnem domu predstavili z delom Migela VVilliamsa Raz-
redni sovražnik. 

V sredo, 15. februarja pa bo ob 19.30 uri v domu kulture 
violinski recital Jovana Kolundžije na violini in Riccarda Cara-
mella na klavirju. Prisluhnili boste delom Tartinija, Beetho-
vena in Brahmsa. 

Kulturni dom Trnovlle 
V kulturnem domu bo v soboto, 11. februarja ob 18. uri v 

okviru kulturnega praznika koncert pihalnega orkestra Stor-
stoh železarjev s sodelovanjem pevskega zbora KUD Ljubeč na 
in recitatorji KUD Zarja. 

Kulturni dom štore 
V kulturnem domu bo jutri ob 18. uri revija pevskih zborov, 

ki delujejo v organizacijah združenega dela celjske občine 

IX. kulturni teden občine Mozirje 
V okviru prireditve ob IX. kulturnem tednu, ki seje pričel že 

v soboto, 4. februarja, se bo v prihodnjih dneh zvrstila vrsta 
prireditev. 

Danes ob II. uri bo v Mozirju predstava lutkovne skupine 
Prosvetnega društva Mozirje. Uprizorili bodo igrico Jana Wil-
kovskega Medvedek Trdoglavček. 

V Rečici bo ob 11. uri gostovalo šolsko kulturno društvo iz 
Gornjega grada z Malim strahom bav bav. Zvečer ob 19. uri pa 
bo v Rečici gostovalo Prosvetno društvo iz Gornjega grada s 
komedijo Zadrečke zdrahe. 

Kulturni dom Konovo Titovo Velenje 
V kulturnem domu v Konovem bo v nedeljo gostovala gleda-

lišča skupina DPD Svoboda iz Griž. Ob 16. uri bodo izvedli 
opereto Ivana Mikeka Vaška komedija. 

Kulturni dom Griže 
V nedeljo, 12. februarja bo ob 17. uri v kulturnem domu 

predstavam amterskega gledališča Vrba. Predstavili-se bodo s 
komedijo Ervina Fritza Mirakelj o Sveti Neži. 

Narodni dom Celje 
V veliki dvorani Narodnega doma bo v torek, 14. februarja 

ob 19.30 uri IV. abonmajski koncert pianista Igorja Dekleve. 

Likovni salon Celje 
V likovnem salonu je odprta razstava slikarskih del Jane 

Vizjakove, ogledate pa si jo lahko do 21. februarja. 

Razstavni salon Rogaška Slatina 
V Razstavnem salonu je odprta razstava likovnih del aka-

demskega slikarja, grafika in restavratorja Leona Sliwinskega. 
Odprta bo do 20. februarja. 

Razstavni prostor knjižnice Titovo 
Velenje 

V Razstavnem prostoru knjižnice je odprta razstava plastik 
in grafike akademskega kiparja Antona Hermana. Razstavo si 
lahko ogledate do 29. februarja. 

Weicltelsbergerjev dvorec Laško 
V razstavnem prostoru Weichelsbergerjevega dvorca je od-

prta razstava Jožeta Benedeka in Igorja Kneza z naslovom 
Laško, ki ga ni več, sestavlja pa jo izbor fotografskega gradiva 
o Laškem. Razstava bo odprta do 17. februarja. 

Avla Razvojnega centra Celje 
V avli Razvojnega centra so včeraj odprli razstavo akadem-

skega slikarja, grafika in kiparja Kiarja Meška. Razstava bo 
odprta do 25. februarja. 

Kulturni dom Šoštanj 
V kulturnem domu v Šoštanju je odprta razstava slik likov-

nika Jureta Godca iz Celjskega Aera. Razstava bo odprta do 13. 
februarja. 

V. K. 

Galerija Mozirje 
V Galeriji je odprta razstava o zgodovini denarništva in 

bančništva, ki je posvečena 40 Letnici denarnega zavoda Slo-
venije. 

Pokrajinski muzej Celje 
V Pokrajinskem muzeju na Muzejskem trgu bodo odprli 

danes ob 18. uri razstavo Zena na podobah celjskega muzeja 
Razstavo sestavlja izbor iz deponiranih zbirk. 

V soboto, 18. februarja 
bo ob 20. uri 

GASILSKI PLES 
Zabavali vas bodo: 
- ansambel Vita Mužiniča 
- Celjski žveplometej 
- plesna skupina iz Škofje 

vasi 
Zavod ŠRC Golovec 
organizira vsako soboto 
od 9. do 13. ure, v avl j 
bazena Golovec BOLŠJI 
SEJEM. Vabljeni 



Gordijski vozel ogrevanja v Celju 
To pot Je počilo v stanovanjski soseski v Kajuhovl ulici: ljudje zmrzujejo v stanovanjihI 

Lahko zatrdimo, da problemi ogrevanja v stanovanjskih 
soseskah v Celju niso nič novega, niti posebnega. Zdaj na 
tem, zdaj na drugem koncu mesta ali občine poči jeza 
stanovalcev v stopnišču, posameznih stanovanjih, nad-
stropjih ali blokih, včasih celo v skupini stanovanjskih 
blokov ali kar v celih soseskah. Javnosti so znane peripe-
tije okrog narobe položenih toplovodnih cevi v Novi vasi, 
stalne ogrevalne težave na Hudinji, v »modri laguni«, pa 
rjavi in rdeči... 

Energetska kriza, ki je pri-
nesla predvsem vse dražje 
energetske vire od premoga 
do naftnih derivatov, slaba 
stanovanjska samouprava, 
razdrobljenost ogrevalnega 
sistema v Celju, podedovane 
projektantske in izvajalsko 
gradbene napake in grehi, 
vsak dan višje cene in vse 
dražje življenje, slabo obve-
ščanje in kup nezaupanja 
med stanovalci in samo-
upravno stanovanjsko skup-
nostjo oziroma njeno stro-
kovno službo, pa je neprije-
ten šop netiva, ki probleme 
požene do posameznih vre-
lišč kljub mrzlim radiator-
jem. Do takšnih vrelišč, kjer 
se ni več mogoče pametno 
pogovarjati, kjer prihaja do 
neodgovornih izjav odgovor-
nih in neodgovornih, kjer 
vsak posameznik, organ ali 
inštitucija maha s svojo re-
snico, kjer v celoti zaradi iz-
gubljenega ali zapravljenega 
zaupanja odpade kakršnako-
li možnost pametnega pogo-
vora, kjer se dela politična in 
drugačna škoda. 

Tale uvod je bilo potrebno 
napisati kot iztočnico za tre-
nutno najbolj vročo ogreval-
no temo v Celju. Vročo ob 
mrzlih radiatorjih v stolpni-
cah št. 7, 9 in 11 v Kajuhovi 
ulici v krajevni skupnosti 
Karel Destovnik Kajuh. Du-
hovi v tej stanovanjski sose-
ski so razgreti do vrelišča, 
čeprav upanje za pameten 
pogovor vendarle še obstoja. 

Mrzli raj on Savinji 
Omenjena stanovanjska 

soseska ali del soseske ob 
Kajuhovi ulici sodi prav go-
tovo med najlepše predele 
mesta ob Savinji. Blizu je do 
središča mesta, hkrati pa do-
volj daleč, ob reki, kjer je 
mirno, zrak pa relativno do-
ber. Tudi ob poletni vročini 
ob Savinji stalno pihlja osve-
žilni veter, nasproti čez reko 
so gozdovi, proti vzhodu pa 
se odpira lep pogled na celj-
ski Stari grad. Skratka: oko-
lje je enkratno, česar ne zani-
kajo stanovalci te soseske. 
Ce bi bih bolj pesniško na-
strojeni, bi lahko rekli, pravi 
stanovalski raj in nikakršna 
spalna soseska, betonska 
vas, Bangladeš in podobno. 
Toda zime se ta soseska boji 
že nekaj let, kajti živo srebro 
se v stanovanjih tudi ob 
ogrevanju lastne kurilnice 

(na kurilno olje!) za vse tri 
stolpnice redko dvigne nad 
17 ali 18 stopinj. V torek smo 
obiskali kar nekaj stanovanj 
in si s prezeblimi stanovalci 
ogledovali njihove sobne ter-
mometre: zjutraj je bilo 11 
stopinj Celzija, ob 10. uri sla-
bih 13 stopinj nad ničlo. 

Ta dan so bih stanovalci že 
tretji dan zapored »kaznova-
ni« z mrzlimi radiatorji: po 

njihovem mnenju zato, ker 
jih stanovanjska skupnost 
oziroma njena strokovna 
služba izsiljuje s previsoko 
ceno." 82 dinarjev plačujejo 
za kvadratni meter stano-
vanjske površine, po mnenju 
stanovanjske skupnosti ozi-
roma strokovne službe (dipl. 
komunalni inženir Ivan Pfei-
fer) pa zaradi pomanjkanja 
kurilnega olja, ki se ga v sta-
novanjski strokovni službi 
skupnosti ne upajo naročiti, 
saj se ne uspejo dogovoriti s 
stanovalci o primerni, eko-
nomski ceni. 

Ogrevanje Je treba 
plačali 

Trditev v naslovu ni spor-
na za nobeno stran, vendar 
se je najbrž težko sporazu-
mevati o ceni ob neogreva-
nih ali slabo ogrevanih sta-
novanjih. To je resnica sta-
novalcev ob Kajuhovih 
stolpnicah št. 7, 9 in 11, četu-
di so si nekateri stanovalci-
neplačniki, pravico vzeli v 
svoje roke tako, da so sedaj 
toženci na sodišču zaradi ne-
plačevanja ogrevanja oziro-
ma stanarine. Drugi, redni 
stanovanjski plačniki pa se 
razburjajo, češ da ni moralno 
od stanovanjske skupnosti, 
da tudi neplačnike kalkulira. 
v ceno ogrevanja stanovanj. 
Po njihovem mnenju naj 
dolžne zneske izterjajo pre-
ko sodišča. Toda tudi to je 
resnica, ki ima vsaj dva obra-
za: od kod vzeti denar za te-
koče ogrevanje, ob še nekaj 
dolgovih iz pretekle kurilne 
sezone tako, da je stanovanj-
ski skupnosti v Kajuhovi z 
denarjem, ki se je nabral do 
konca leta 1983, mogoče pla-
čati samo star dolg, nič de-
narja pa ne ostane za nakupe 
v letu 1984 do konca kurilne 
sezone, in pod pogojem, da 
ostanejo še vedno pri ceni 50 
dinarjev za kvadratni meter 
ogrevane stanovanjske povr-
šine. 

Novo leto, nove 
cene 

Tudi to je resnica, ki se pri-
družuje dejstvu, da v Celju 
prav sedaj stanovanjske 
skupnosti s kurilnimi odbori 
sprejemajo nove kalkulacije 
in cene za ogrevanje. Tako je 
od dvajsetih kotlarn 11 kuril-
nih odborov sprejelo nove 

pogodbe in kalkulacije, pet 
le delno, ker želijo še znižati 
stroške in tudi ogrevalno ce-
no na kvadratni meter, štirje 
kurilni odbori pa tega niso 
sprejeli. Razumljivo, da je 
med njimi tudi kurilni odbor 
iz Kajuhove ulice, ki je naj-
prej sicer že pristal na ceno 
66 dinarjev za kvadratni me-
ter, nato pa zaradi slabega 
ogrevanja (pod 18 stopinj 

povprečno) preklical na zbo-
ru stanovalcev in seji kuril-
nega odbora še to ceno ter 
ostal pri ceni 50 dinarjev. Za-
čarani krog je v tem, da pa ta 
cena ne prinese dovolj de-
narja za nakup dragega ku-
rilnega olja. 

Dan, ki naj pomeni 
preobrat 

To je dan, ko smo redakcij-
sko zaključili prispevke za to 
številko Novega tednika. 
Vendar smo ob ugotavljanju 
temperature stanovalcev in 
njihovih stanovanj v Kaju-
hovi ulici v Celju ugotovili 
to, da se stvari poskušajo 
razpletati. Popoldanski tor-
kov sestanek predstavnikov 
izvršnega sveta skupščine 
občine, socialistične zveze, 
družbenopolitičnih organi-
zacij, samoupravne stano-
vanjske skupnosti, krajevne 
skupnosti in stanovalcev iz 
Kajuhove ulice je imel za cilj 
presekati gordijski vozel 
(ne)ogrevanja v Kajuhovi 
ulici in nakazati dolgoročne 
in kratkoročne rešitve ogre-
vanja tudi širše v Celju, 
predvsem pa obširno, odgo-
vorno strokovno in politič-
no, predočiti program sana-
cije, pošteno, četudi boleče, 
dogovoriti višjo, pa sprejem-
ljivo ceno ogrevanja za kva-
dratni meter površine, do ka-
tere bodo morah priti tudi z 
določenim manevriranjem, 
podaljševanjem kurilne se-
zone, ah kako drugače. 

Preživeti to zlmol 
Ta parola je za stanovalce 

v Kajuhovi ulici svojevrstna 
resnica, pa ne ob 11 ah 13 
stopinjah Celzija, ampak 
vsaj ob predpisanih 18 stopi-

njah. Stanovalci niso krivi za 
projektantske in gradbene 
izvajalske grehe, ki so v 
energetsko zlatih in razkoš-
nih časih upoštevali le teda-
nje minimalne izolacijske in 
drugačne normative. 

Izolacijska in instalacijska 
sanacija stolpnic v Kajuhovi 
ulici je na vrsti letos in po 
obljubah iz strokovnih služb 
samoupravne stanovanjske 
skupnosti Celje (po izjavi 
dipl. kon. ing. Ivana Pfeifer-
ja) naj bi bil rezultat takšen, 
da bo ogrevanje prihodnjo 

kurilno sezono vsaj takšno, 
kot je v celjski Novi vasi. 

Hišna oziroma stanovanj-
ska samouprava mora dejan-
sko zaživeti, predvsem v in-
teresu samih stanovalcev, ne 
glede na to, da energetska te-
hnološka plat problemov 
ogrevanja caplja za razvo-
jem, za povrh pa je še obre-
menjena z vso pisano, ener-
getsko zapravljivo prete-
klostjo. 

Med skupnostmi stanoval-
cev, ki imajo škarje in platno 
v svojih rokah, ter samo-
upravno stanovanjsko skup-
nostjo je potrebno postopno 
odpravljati nezaupanje, sani-
rati tudi odnose, ne samo te-
hnološko ekonomsko bazo, 
in ustvarjati bolj korektne 
odnose medsebojnega obve-
ščanja in poštenega polaga-
nja računov. 

Končno postaja naše živ-
ljenje vsak dan dražje, de-
narnice vse lažje, stroški in 
cene vse večje, tudi proble-
mi vse ostrejši. Vse te resni-
ce so prav gotovo nad resni-
cami posameznikov, ljudi ali 
njihovih inštitucij, ne glede 
na njihov samoupravni ali 
strokovni značaj. 

Namesto epiloga 
Namesto epiloga torej: ne 

samo preživeti to zimo. Za-
črtati takšno politiko med-
sebojnih, odgovornih odno-
sov, da bomo mogli prežive-
ti tudi druge zime. 

MITJA UMNIK 

Ivan Pfeifer, Stanovanjska skupnost Celje: »Pravkar 
smo izdelali analizo družbenoekonomskih in tehnoloških 
pogojev pri izvajanju dejavnosti oskrbe s toplovodno 
energijo v Celju, kajti toplovodna energetska oskrba v 
Celju še ni rešena celovito, podedovali pa smo vse napake 
iz prejšnjih obdobij, razdrobljen sistem, cel kup kotlovnic 
in kurišč na različne načine ogrevanja, različne kalkula-
cije, za nameček pa se soočamo z energetsko krizo, ki se 
kaže v pomanjkanju energetskih goriv in njihovi vsak dan 
večji ceni. Stanovanjske skupnosti in njihovi kurilni od-
bori odločajo o obaračunih in kalkulacijah cen, toda takš-
nih, da morajo »priti skozi«: zbrati toliko denarja, kolikor 
ga je potrebno za nakup energetskega goriva! To je neiz-
prosna resnica.« 

Popoldansko torkovo srečanje stanovalcev iz Kajuhove 
ulice s predstavniki samoupravne stanovanjske skupno-
sti, družbenopolitičnih organizacij in krajevne skupnosti 
je bilo vroče, vendar je le izzvenelo v ustvarjalni dogovor. 
Niso sicer določili nove cene (za januar so ostali pri že 
sprejeti, 66 din za kvadratni meter), pač pa so se dogovo-
rili za takojšnjo dobavo kurilnega olja, ki ga bodo stano-
valci seveda plačali. Kako, v kakšnih rokih in podobno, pa 
se bodo s strokovno službo stanovanjske skupnosti dogo-
vorili v tednu dni. 

Strokovna služba stanovanjske skupnosti jim je predlo-
žila vse račune, kot so jih zahtevali na zboru stanovalcev 
in seji kurilnega odbora. V torek jih seveda niso mogli 
dokončno preučiti, zato so si stanovalci iz Kajuhove vzeli 
nekaj dni za premislek, potem pa se bodo odločili, kako 
poravnati dolg, kako in koliko denarja bodo morali za 
ogrevanje združiti (verjetno bo cena okrog 70 dinarjev) da 
bo čim manj boleče za žepe. V stanovanjih je bilo v torek 
zvečer spet toplo, obljubljena sanacija bo končana čez 
poletje, s strokovno službo pa nameravajo stkati tesnejše 
vezi sodelovanja in medsebojnega obveščanja. Prav to 
zadnje pa je verjetno največji dosežek sestanka. In še to: 
od neplačnikov je treba preko sodišča izterjati dolžne 
zneske. 

V stanovanju št. 4 v drugem nadstropju stolpnice št. 11 je termometer tudi v roki kazal 13 
stopinj Celzija 

Triperesna deteljica - stolpnice zmrznjenih stanovalcev ob Kajuhovi ulici v Celju 

Prepoveda 
dihanje 

Nande je bil že do maj 
nasičen z vsakodnevnit 
nos t mi. Družina, služba, 
sestanki, krajevna skupin 
gacije in še marsikaj. »V& 
imam dovolj,« je zaključi 
lepega dne. » Vpisal se bon 
tvo LJUBITELJI PRIROL 
bom zrelaksiral svoje p. 
možgane in povrnil svoji 
mladostniško stanje.« Šel 
stanek omenjenega društ 
vsedel v prvo vrsto. Kar 
ob misli na sprehod po go. 
zi, ob misli na božajoč vet 
slušanje rajsko pojočih pti 

Iz teh blaženih misli gi 
dramil precej uraden glas, 
riš Nande, ravno takšno o< 

ste vi smo še rabili. Naš / 
dela je v resnični nevarni 
radi kadrovske ,suše', saj ti 
mete, nismo realizirali ni 
odstotkov zadanega progra 
načrta. Vi tovariš Nande 
ravnost idealna rešitev i 
društvo.« 

Nande je zazijal od zač 
Sogovornik pa mu ni pui 
uporabiti za glasno razmi 
»Nikar se ne ustrašite! V i 
je malo težavic, ki pa poten 
človek navadi, kar same < 
izginejo. Sicer pa vas ne n 
takoj preveč obremenjevat 
lili vas bomo le za podpret 
ka društva, za predsednika 
sije za statutarna vprašal 
člana izvršnega odbora, za i 
ta pri SIS za varstvo okolji 
člana odbora za SLO.« 

»Čakajte malo,« je poskuš 
varjati Nande. »Funkcij in 
drugje dovolj. V vaše društ\ 
se vpisal izključno zaradi i 
tve, zaradi tega da si naber 
volj moči za premagovanji 
danjih naporov.« 

Sogovornik je ostro pi 
skozi očala in še ostreje odg 
»Tovaši Nande, nikar si ne J 
pozitivnega vtisa, kakršnei 
družba o vaših kvsditetah. 
pač ustvarjeni za akcije in 
tatorstvo. Naravo in sveži z 
prepustite pasivnežem.« 

Nande se je molče vdal v 
usodo. Srečen je bil ob ugot 
da vsaj neizrečenim misl 
more nihče oporekati, ker j 
nihče ne sliši. Razmišljal je 
tivnih in pasivnih osebnos 
razglabljal, kdo sploh ima p 
sejati in kdo lahko žanje... 

AMADEO DC 



| Kako je Jurij Vodovnik med 
i zreškimi šmirarji oživel 

Težko če so kje na slovenskem na tako svojstven način 
razumeli našega kulturnega ministra dr. Matjaža Kmecla, 
kot so ga zreški Pohorci. Za Prešernov dan, za praznik 
slovenske kulture, so se zgrnili Pohorci s prisojnih pobočij 
v Zreče, v pohorsko Velenje v malem in dolincem ter 
svojim »farmanom« na odru kulturnega doma Jurija Vo-
dovnika na deske postavili ter oživili. Prešernu, ki je bil 
učeni sodobnik Jurija Vodovnika, so posvetili zreški pevci 
zdravico, potem pa je zavriskal, zajokal, zapel in zastokal, 
se bogu tožil in drug drugemu norčeval pohorski človek 
ispred sto let, ter Jurij Vodovnik posebej. Če je maloprej 
kanilo biti v dvorani malce sveže, se je otoplilo do sparine, 
ko so se zdrenjali vanjo zdajšnji rojaki pohorskega pevca, 
rimarja, popotnika, tkavca, skomarskega mežnarja, tru-
badurja in naposled ubožnega berača. 

Ni bilo besede o vitkih smrekah, marveč o deskah in 
plohih; ne o bistrih potočkih, pač pa o sladkem vincu za 
krvavo zaslužen cvenk in žvenk, Jurij Vodovnik ni bil ne 
lirik ne romantik. Pel je o ljudeh, jih spravljal v smeh, jim 
ježil kožo z baladnimi opisi resničnih ali v pripovedih 
prinešenih dogodkov. 

Kaj In kako se je 
dogajalo 

Prizorišče sila preprosto: 
dve omizji, eno višje, eno 
nižje. V kotu kmečka peč, 
nekakšna iz desk in jute zlo-
žena reč. Stoli bolj gosposki 
kot kočarski, toda vse to še 
opaziti ni nihče mogel, koli-
kor smo bili vsi zavzeti z do-
gajanjem. To je spet dokaz, 
kako slika ne potrebuje po-
zlačenega okvirja, da nas pri-
tegne. 

Ko so zreški kovači odpeli, 
so oder napolnile ženske in 
možje, fantje, dekleta, deklič 
in fantič. Oblečeni po doma-
če, ker raševina in hodno 
platno sta tudi na Pohorju le 
še pripoved. Pač pa so se 
ženske obule v debele volne-
ne, doma pletene nogavice, 
si nataknile okorne cokle, se 
stisnile v pasu s predpasniki, 
sfrizirane kodre pa skrile 
pod pisane, nazaj zavezane 
rute. Po bič, kakršne so ma-
tere bolj razbile za navijanje 
štrene, je držal svoji kobčič 
volne, ko je pletla. Ženske so 
pri peči luščile koruzo in mo-
ški, kje bi sicer bili moški, če 
ne za mizo, po kateri je kupi-
ca gor in dol šprancirala. 

Ce odmislimo napovedo-
valce inpovezovalce, ki so 
vmes povedali o pesniku ti-
sto, kar mnogi niti pozabiti 
niso mogli, ker nikoli niso o 
tem nič slišali, je dogajanje 
pričaralo »ta veliko« hišo 
kakšnega premožnega grun-
tarja, v kakršno se je ob oh-
cetnih dneh zdegalo tudi po 
petdeset svatov in njihovih 
priveskov. 

Sledili so si dragulji iz za-
kladnice obubožanega po-
horskega pevca. Moški so za 
mizo naslikali življenje po-
horskih kmetov, njihovo 
vsakdanje delo, predvsem 
tusto v gozdovih. S coklami 
in s pestmi so si udarjali od-
sekani ritem. Peli so, kot bi 
pribijali, zategoval po pohor-
sko zlepljene vokale, odse-
kovali zloge iz besed, da se je 
včasih zdelo, kakor bi stope 
phale proso. 
Potem so ženske pri peči in 
na nji otožnor vendar glasno 
in razločno pele o dvanajstih 
dekletih, ki so na Ogrsko slu-
žit šle, pa se jim je na Dravi 
čoln prevrnil, da so se vse, 
razen ene, ki je bržčas dogo 
dek opisala, potopile. Balada 
o križih in težavah, pa hudih 
nevarnostih pohorskih de-
klin, ki so hodile na tuje za 
sezonskimi deli. 

Nekatere pesmi so izme-
njaj e pele ženske, nekatere 

moški. Ženske bolj žalostne, 
moralizirajoče balade, moški 
bolj okrogle, hudomušne 
pripovedne stori je. Mama na 

peči, ki je na pletiljske pent-
ljala zanke je s sinekom za-
pela pesem o strupu, ki jo je 
v eni svojih pridig uporabil 
sloviti Janez Svetokrižki, 
prepesnil pa Jurij Vodovnik 
za svojo rabo, ko je po svojih 
poteh razveseljeval in pouče-
val ljudi. 

Nekaj predstavljenih pe-
smi pa so nastopajoči pre-
brali, med temi je bila silno 
imenitna deklica, ji je stoje 
na peči, v izvirnem pohor-
skem narečju odrecitirala 
hudo zabavno pesem o svinj-
skih kolinah (objavljamo jo, 
ker je ravno tak čas, ko pra-
šičji rod nože požira). 

Pesem, v kateri se Jurij 
Vodovnik hudomušno in ka-
rajoče zgraža nad najbolj 
kvarljivo robo, to je ljudmi, 
k: da so se od njegovih mla-
dih dni hudo na slabo spre-
vrgli, sta v duetu zapeli, mar-
sikaj pokazali, predvsem pa 
srečno brez pozabljivosti 
zvozili vseh 32 osemvrstič-
nih kitic. 

Vmes so jo vrezali domači 
muzikanti (Trio Dečar) in 
malo manj hrupno skupina 
tamburašev. Godec Tona pa 
je deklinam in pobom tudi 
pod petami zakuril. Skoraj 
čisto na repu jo je pricvirnal 
še Kejžar, odbrenkal tisto o 
cvirnu, pobral plaz smeha n 
redal esedo novi dobi. Zre-
čanka Karmen, spodbujena 
ob Vodovniku, je v moder-
nem kantavtorskem napevu 
zapela pesnikovo avtobio-
grafsko »Jaz sem Vodovnik 
Jurij«. 

Ves ta posrečen 'in izviren 
nastop so zaključili pevci 
moškega zbora, zdaj kovači 
brez kladiv in nakoval. Iz 
Vodovnikovih dni, ko je v 
Zrečah kak sajasti kovač ko-
nje koval, takrat ko je slovela 
»industrija« proizvodnje ko-
lomaza za mazanje osi vseh 
sort vozov od platonarjev do 
kolesljev, so zapeli tisto: 

Le na noge, le na noge, 
vsi ti zreški šmirarji, 
žez Poljansko na Pečansko 
črne maže kramarji! 

Če ktiri s Skomra v Zreče 
pride, 
črni šmirar sreča ga: 
»Beštja, boš kaj kupil šmira. 
sedem centov mam še ga?« 

Če pa kakšen purgar pride, 
glih tist šmirar sreča ga. 
Strašen duh od sebe daje, 
kakor da bi kuga bla. 

Zares lepa, izvirna predsta-
va. Bila bi škoda, če bi z njo 
ne popotovali, kot je pesmi 
raznašal Jurij Vodovnik 
sam. 

JURE KRAŠOVEC 
Foto: LT Zreče 

Sodelovali so pri 
oživitvi Jurjevlh rim 

Kot že rečeno pevci in 
pevke z Gorenja nad Zreča-
mi, deklič Jerica in en fan-
tič od pravtam, kakor tudi 
Darja in Bernarda. Trio De-
čar je bobnel in žgolel, bren-
kali so tamburaši, po mo-
derno pa Karmen. Povezo-
vali, pesmi brali pa so Maj-
da, Tanja in Zdravko, ki qa 
kregajo tudi za Ivačiča in ki 
je vse to Vodovnikove ver-
ze, pete in govorjene v 
vrstni red spravil ter vso 
reč, da bi imela glavo in 
rep, skupaj zložil. 

Deklini Darja in Bernarda sta sicer za Vodovnikom dolgo 
pripovedovali o pregrehah sedanjega (tedanjega) časa. Pa 
jima pesem ni kaj prida v srce segla... 

Vesele viže so brenkali tamburaši. Pivske pevce zadaj pa »glej tička« ni zadosti odblizu 
gor vzel. 

Pri peči in na peči pevke, ob mami fantič, stoje Jerca 
pripoveduje Vodovnikovo: o svinjskih kolinah 

Svinjske koline 
Veseli čas prihaja, 
da mati zgodaj vstaja, 
'ma došt'skrbi, velik' trpi, 
da v peč potico vsaja. 

Prešiče so zredili, 
jih bodo skor'lovili, 
pa tud' klobas za pustni čas 
tri sorte naredili. 

Prešiči so debeli, 
'mo skor za njim' leteli, 
okol'oglov, okol'plotov, 
dokler jih bomo vjeli. 

Prešiček š 'roko zija, 
z debelim repom zvija. 
On se boji teh zadnjih dni, 
ko ga tlačil bo Matija. 

Če prešič široko zine, 
za rep ga žiher prime. 
Naj ga drži, če glih vrešči, 
de hitro nož porine. 

Prešiča smo vlovili, 
mu bomo kri spustili, 
v toplico ga položili 
in lepo dol obrili. 

Prešiča smo zaklali, 
na štikelce razdjali, 
stotaužentkrat je boljše tak', 
ko bi ga prodali. 

Meso je nasoljeno, 
je kuhano al' pečeno. 
To drugo bo obešeno, 
de bode prekajeno. 

Klobase so že narejene, 
so ma ter i izročene, 
prežlahtno so pogvircane, 
de bodo skor'pečene. 

Le poj te po mesarje, 
po druge klobasarje, 
de bojo dobre volje tu 
skrbeli si za gnarje. 

Če sosed v hišo pride, 
naj se za mizo vsede, 
naj ve volar, kje je mesar, 
da brž po njega gredo. 

Le vsed 'te se za mizo, 
poklič'te tudi Lizo, 
de žlice bo raztalala, 
ker župa je že blizu. 

Taj pride tudi godec, 
dobil bo svinjski gobec, 
rilec ino rep pojel, , 
bogorek 'mel želodec. 

Mati so tak rekli, 
de mu bojo danko spekli, 
ker pride, ko nam godel bo, 
da se ne bomo stepli. 

Naj sosed glaž nalije, 
na zdravje drugih pije. 
na zdravje vseh sedminarjev, 
te rajne naše svije. 

Naj vsak en glaž popije, 
na zdravje gospodi je, 
ko so zredili tak' lepo, 
de so debele svije. 

Na zdra v je gospodarja, 
hišnega poglavarja, 
no tudi naših sosedov, 
povrh pa še mesarja. 

Klobase zlo dišijo, 
usta se nam pa sušijo, 
nalitezdaj, dajte naprej, 
de krepko moč dobijo. 

Nazadnje bo solata, 
pečena svinjska prata, 
jen debel purman pičen bo, 
dobil sem ga od brata. 

Trenčirajte potico, 
jo dajte pred deklico, 
tudi oni so povabljeni 
na le-to veselico. 

Opravmo, kak se šika. 
naj boter botra vika, 
naj druge ne poniža, 
pol gremo pa nad bika. 

Še bika bomo klali, 
po soseda poslali, 
de bomo bikov'ga mesa 
po vsi soseski dali. 

Mesarji sliši krača, 
ko težko boh obrača, 
Vseh sort klobas mu dali, 
povrhu pa še pogača. 

Mesarju pa hrtiše, 
mu gre od vsake hiše. 
Najšpeha si tud'kaj,drži, 
tako Tomažič piše. 

Svinjarju gre klobasa, 
naj jo z veseljem fasa, 
bo rajši svinje v gore gnal. 
kjer bukovca bo rasla. 

Klobase te rdeče, 
so vsak'mu dopadeče, 
se kuhajo in pečejo, 
kadar se kdo od kod 
privleče. 
Slezeno pes popade, 
njegove so navade, 
če kaj dobi, pa vun leti, 
polaja stare babe. 

Ko babe pripeklajo, 
jim tud' ostanke dajo, 
jen malo župe in mesa, 
ker lepo molit' znajo. 

Godlja se vpisker spravi, 
pred o farje postavi. 
Tako je b lo in tako bo 
po pohorski postavi. 

Po pohorski postavi 
Tomažič tako pravi: 
Kdor nima da t' preseta kla t, 
še z godljo naj pozdra vi. 

Če godlja je kisela, 
jaz nimam z njo veselja, 
kdo druge kose je požrl, 
če godljo naj požira. 

Če s vin je kdaj zbolijo, 
jih vsepoklat'pustijo. 
Takra t tud' o farji pri nas 
lepš' kos mesa dobijo. 



»Za seboj je imel že čeden kos poti. Mimo Štor in Šentlovrenca, potem zadaj za graščino 
na Blagovni...« Graščina na Blagovni 

»Je zvit kakor ovnov ros!« 
Počasi jo vse skupaj utihnilo, meti ljudmi pa se Je 
začela najprej docela neopazno, polom pa vedno bolj In 
bolj spletati velika pripoved o zvitem In pogumnem 
razbojniku Guzaju In njegovi druščini. 

Da bi bila zagata še več-
ja, je prišlo do razdora tu-
di med slovenskimi kul-
turniki in politiki, razdor 
med staroslovenci in mla-
doslo venci. V boj se je 
vrgel z vso silo svojega 
uma in telesa tudi Fran 
Levstik, ki je ostro grajal 
in kazal na slovenski libe-
ralizem, ki ga je označil za 
strahopetnega, oportuni-
stičnega zlasti pa brezna-
čelnega. Boril se je zoper 
nemški pritisk, kazal na 
preštevilne napake slo-
venskh politikov. Nema-
lokrat se je boril z mlini 
na veter. 

1863. leta sta z Vilhar-
jem začela izdajati list Na-
prej, ki je živel le eno leto. 
Pet let pozneje je začel v 
Mariboru izhajati Sloven-
ski narod, ki je pozneje 
vestno beležil vse, kar je 
naš junak, razbojnik Gu-
zaj, počel na Kozjanskem, 
ki so mu takrat rekli (res-
da Nemci) Urvvald. 1869. 
leta je bilo v Ljubljani 
ustanovljeno Delavsko 
izobraževalno društvo. 

Leto pozneje sta prišla na 
slovensko kulturno in po-
litično prizorišče Stritar 
in Levstik, vsak s svojim 

junakom: prvi z literar-
nim Zvonom, drugi s Pa-
vliho. Guzaj bržkone ni 
bral niti enega niti druge-
ga. Kmetstvo tistih dob je 
živelo v marsičem kot 
prej. 1873. leta je začel 
izhajati Slovenec: tudi ta 
se je nekoliko zamudil z 
našim junakom. 

Bilo je seveda še marsi-
kaj v času, ko je Guzaj 
živel svoje vagabundsko, 
roparsko in predvsem ne-
srečno življenje, ki mu je 
ljudstvo dalo v dobršni 
meri romantičen pridih. 
Tega seveda ne bi počelo, 

če ne bi v njegovem liku 
videlo še kaj več od tatu 
in morilca, roparja in 
prevzetneža. A bilo je tla-
čeno, preobdano s težava-
mi, ki jim ni videlo ne 
konca ne kraja in ki jih je 
upal njihov sotrpin tako-

rekoč čez noč spodsekati 
kot teman, orjaški hrast, 
pogumno in brez pred-
sodkov. Morda so mu za-
radi vsega tega, še največ 
zaradi odpora proti go-
sposki, marsikaj tudi od-
pustili, spregledali. 

In tako se je pač zgodi-
lo, da je postal skoraj tako 
slaven kot njegov sodob-
nik in rojak, dr. Gustav 
Ipavec. Primerov, ko si v 
slavi podajata roko 
umnost in temne sile v 
človeku, pač ni malo. 

Če gre večerjat, ga bodo 
gospodje zadržali za sedem let. Rajši se 
odreče večerji, čeprav mu kruli po tre-
buhu. In se je odločil za dokončno. 
Beži, dokler je še čas! Srečo je imel, 
zunaj je! Beži! 

Kaj mu je bilo tega treba. Prokleta 
baba. Nikdar ga ne dobijo. Nikoli več 
na svidenje, gospodje krivični sodniki! 
Za trenutek mu je prišlo sladko in 
močno okrog srca: Svoboden! Na-
jrajši bi bil zavriskal od veselja, zagnal 
klobuk v Voglajno! Vrag, - saj ga sploh 
nima! Hahahaha! Klobuk je pustil v 
zaporu! Naj ga le imajo. Podarim ji ga. 
Naj si ga spravijo za spomin na Guzaja! 

In je zavil s ceste v hosto. 
Odslej bo hosta njegov dom. 
Hosta je pravična, hosta je dobra. 

Zveri in človeku enako daje zavetja. Še 
hitreje je stopil, da se čimprej pogrezne 
v njeno zeleno varstvo. 

Bežal je. 
Kam? 
Sozi gosto bukovje je sonce že moč-

no poševno metalo svoje zlate kolobar-
je po podrastu. Kmalu se bo zvečerilo 
in bo noč. Tem bolje zanj, ga vsaj nihče 
ne bo videl. Tam okrog Šentjurja bi ga 
le lahko kdo spoznal, in ga seveda ta-
koj letel naznanit orožnikom. Saj so 
mu ljudje privoščili, da je bil obsojen, 
vsi so vedeli, da je v Celju zar rt. Nikdar 
jim ni nič žalega sioril! Lv Jtje so hu-
dobni. 

Baba hudičeva je vsega kriva. 
Zdaj bo še on hudoben. Saj so sami 

hoteli! Kaj pa je storil, da se ne sme več 
prikazati med poštene ljudi? Med po-
štene?! Kdo pa je bil kdaj pošten z 
njim ?! Na krivo prisego so ga obsodili, 
njemu pa niso hoteli nič verjeti! 

Hu. - čarovnica prekleta, satan pre-
kleti.. . Kača strupena, škorpijon v člo-

veški podobi... Seme hudičevo... 
Krokodil pobožni... Stenica smrdljiva, 
krastača sluzasta, krava pojava... babi-
lonska ... Cele litanije so bile, med dru-
gim žal tudi precej takega, kar je res 
samo za v hosto in olikan človek nik-
dar ne bi kaj takega zinil in tako grdo 
govoril in se tako nemarno izražal, ra-
zen če bi bil res zelo zelo hud in zelo 
razburjen in zanesljivo čisto sam in ne 
posebno omikan. Nekaj od vsega tega, 
kar je Guzaj ob tej priložnosti rekel, 
sploh ni za na papir, res si ne upam 
čisto vsega napisati, lahko bi me prije-
lo društvo za varstvo živali ali Društvo 
prijateljev mladine, ker je bilo vmes 
nekaj tako nespodobnih izrazov, da za 
nežne otroške duše nikakor in pod no-
benim pogojem ne bi bili primerni, če-
prav včasih otroci precej tega že sami 
znajo. To so bile hude litanije in ker ni 
bilo nikogar drugega pri rokah, da bi 
odgovarjal, si je Guzaj sproti odgovar-
jal kar sam. Na primer, ko je rekel: 
Stenica smrdljiva!, je takoj pristavil: 
Ubil te bom! Ali psi: 
Ali: Čakaj, da te dobim! Vse kosti ti 
bom polomil! Zadavil te bom!, ali 
sploh podoben dober sklep ali vročo 
željo. 

Če bi bila Klančarica, ki ji je bilo vse 
to namenjeno, Guzaja slišala, kaj in ka-
ko govori, bi ga prav gotovo dala advo-
katu češ, za razšaljenje časti ali obreko-
vanje ali nevarno grožnjo ali kar koli, 
to bi že advokat vedel presoditi. 

K sreči pa ga seveda ni slišala. Kveč-
jemu, če se ji je kaj kolcalo, pa ni vede-
la, kdo bi zdajle tako pozno mislil na-
njo in je sirota uboga mislila, da misli 
nanjo čisto kdo drug. 

»Ubil te bom! Ubil te bom!« 

Tako si je Guzaj nekoliko krajšal čas 
in lajšal dušo. Za seboj je imel že čeden 
kos poti. Mimo štor in Šentlovrenca, 
potem zadaj za graščino na Blagovni in 
že je bil pri Lesjaku na Selih. Tu pri 
Lesjaku je križpotje. Ena cesta pelje v 
Šentjur, druga v Dramlje in naprej, 
srednja proti Ponikvi. Po tej bi moral, 
če bi hotel domov k sv. Primožu. 

Zmračilo se je. 
Zdaj v Celju že vedo. In so ga gotovo 

že začeli loviti. 
Guzaj je bil prej kdaj sam orožnik in 

je vedel, kje ga bodo najprej čakali. Ne, 
domov ne sme, takoj bi ga spet imeli. 
Moral bo počakati, da se voda malo 
uleti, da ne bodo več tako sveži. Nič ne 
pomaga. A kam naj gre?! Dolgo mu ni 
prišlo nič na misel, kje bi se mogel 
skriti. Končno se je le domislil. Na 
Košnico gre! Tam je Drobne, ki sta 
svojčas vojake skupaj služila, celo v isti 
kompaniji sta bila. Vsaj prespal bo lah-
ko pri njem, potem se bo pa že naprej 
videlo, kako in kaj. Tu je zdaj sv. Roza-
lija in pod njo Lokarje. V Šentjurju so 
že gorele luči po hišah in se ga je v loku 
izognil. Rifnik. Črnolica. Dolgih mar-
šev je bil vajen, še čutil ni, da že dve 
debeli uri hodi. Samo lačen je bil po-
šteno! V dveh urah bo tam, če je prav 
tema. Do Grasellija na Slivnici eno in 
potem do Košnice še eno. 

O Košnica, ali si si kdaj mislila, kako 
boš nekoč še slavna ? 

Morda bi celo od vas rad kdo tja, da 
jo vidi, da si na licu mesta ogleda sredi-
šče in izhodišče Guzajevih pohodov in 
podvigov in na kraju povesti prizorišče 
njegove revne smrti? Vredno je! Tista 
listnica oziroma zidanica, vsakega pol, 
kjer je Guzaja nazadnje le doletela uso-
da, še dandanes stoji, celo vrata so še 

ista, kot so bila tedaj. V njih se še danes 
vidijo luknje, skozi katere so švigale 
tistega dne krogle ven in noter. Celo 
koš je še tam; ko sem bil nazadnje, so 
bili celo trije, vendar ne verjamem, da 
.bi bil kateri izmed njih prav oni, ki je 
žandar nanj naslonil mrtvo Guzajevo 
truplo, da bi se mu bolje videl obraz. 

Kako se do tja pride, boste najbolj 
zanesljivo zvedeli na avtobusni postaji 
v Celju, kar vprašajte pri okencu, kdaj 
gre avtobus za Podsredo in na kateri 
številki stoji. Radi vam bodo povedali, 
so prav prijazni. Ali pa še vprašati ni 
treba, saj so vsi odhodi tako in tako 
zunaj na tabli. Sprevodniku pa recite 
do Zegra. To je skoraj natanko pol poti 
od Celja do Podsrede. In drobiž pripra-
vite. 

Guzaj pa, smo že rekli, ni imel niti 
ficka v žepu in tudi avtobus takrat še ni 
vozil in avtobusne postaje in table tudi 
še ni bilo. Niti ceste na Žegar ne. To je 
vse naredila šele mladina. 

Pa da se vrnemo h Guzaju. Kar zado-
sti mu je že bilo te ponočne pešhoje, ko 
je slednjič le zagledal slabotno luč v 
Drobnetovi hiši. Prisluhnil je pod 
okencem, gospodar se je pravkar 
spravljal spat. Segel je z roko skozi 
debel železni križ in rahlo potrkal na-
kar je v hiši takoj vse potihnilo in še 
tista borna luč ugasnila. Še enkrat, ma-
lo bolj. Zdaj se je oglasilo od znotraj: 

»Kdo je?« 
»Jaz sem. Guzaj! Od 87. regimenta 

druge kompanije!« 
»TI?! O, kje si se pa ti vzel? Kaj nisi 

-? Pa tako pozno! Počakaj, takoj od-
prem!« 

Trenutek nato je zaropotal zapah na 
vratih. Drobne ga je potisnil v hišo. 

»Kar usedi se, gotovo si truden.« 
Guzaj mu je hotel takoj povedati, ka-

ko in kaj je z njim, pa ga je Drobne kar 
prekinil: 

»Zdaj si gotovo lačen. In žejen tudi, 
mar ne? Majceno potrpi, bom takoj na-
zaj.« 

Guzaj seje usedel na klop pri peči in 
je bil naenkrat zelo truden. Drobne se 
je čez nekaj trenutkov vrnil s suho klo-
baso in brtavskom črnega kruha. 

»Jej!« 
In je še enkrat izginil in prinesel še 

pijače. 
Guzaj je jedel in pil. Drobne se je 

usedel na drugi konec mize in ga gle-
dal. Nič ni rekel. 



Vrtiljak šolskih glasil 
j V naše uredništvo prispe tu 
L tam tudi kakšno šolsko gla-
|lo. Saj veste, to je časopis, ki 

f izdajate v šolah. Letos je v 

vem polletju prišlo 14 glasil 
devetih šol. In zdajle, ko je v 

hoji mapi počitniška suša, je 
tevno pravšnji čas, da jih sku-
Lj malce prelistamo. Kot ve 
»e, sicer praviloma ne objav-
jarno prispevkov iz glasil, ker 
kjco pridno pišete, da še vsega 
istega, kar je namenjeno za 
kašo stran, ni mogoče objaviti. 
[Tokrat pa imamo priložnost, 
|a pogledamo, kaj in kako pi-
kte v svojih časopisih. 
Naša misel, 
OŠ Šentjur 

v glasilu Šentjurskih 
psnovnošolcev pravzaprav ni-
česar ne manjka. Preberemo 
lahko marsikaj o delu in do-
rajanjih v šoli, nekaj je pro-
stih in domišljijskih spisov, 
poskrbljeno pa je tudi za 
(igankarje. Za konec je zbra-
nih še nekaj šal. V glasilu 
pravzaprav pogrešam le risbi-
ce, ki bi popestrile časopis. Ne 
vem, zakaj jih ni - morda tudi 
fcaradi tehničnih težav - saj 
naslovnica dokazuje, da so 
med učenci iz Šentjurja tudi 
odlični risarji. 

Mola pot 
Sem Jožica, učenka tretjega 

razreda, doma iz Botričnice. 
Moja pot iz šole ni dolga. Toda 
največkrat si jo podaljšam sa-
ma. Saj je toliko zanimivih 
fetvari ob poti, da si jih moram 
ogledati. Imam pa tudi nekaj 
prijatelj'c, da gremo skupaj 
pomov. Ker vse rade govori-
lno, se med potjo ustavljamo. 
Tako ima moja pot iz šole do-
fnov vsak dan drugačno dol-
eino. 

JOŽICA MRAZ, 3. a 

Utrinki, OS Ivan 
Kovačlč-Efenka 

S te osnovne šole sta prispe-
li dve glasili. Posebej zanimi-
vo je prvo, saj je posvečeno 
izmenjavi učencev OŠ Ivan 
Kovačič-Efenka z učenci OŠ 
Lesično. V sliki in besedi so 
učenci obeh šol v tem glasilu 
opisali skupna doživetja. 

Pri Andreji 
Tudi letos sem šla v Lesično. 

Pionirji so nas zelo lepo spreje-
li. Jaz sem šla spet k Andreji. 
Avtobus sva zamudili, zato sva 
morali domov peš. Hodili sva 
eno uro in pol. Zelo sva se 
utrudili, saj sva nosili torbici in 
moj kuvček. 

Pri Andreji sem zelo rada. 
Pomagala sem ji gnati krave 
na pašo, šli sva tudi s traktor-
jem in kosilnico po otavič za 
bike, ki se niso pasli. Skupaj 
smo si ogledali steklarno, 
Trebče, Podsreški grad. Teden 
je kar prehitro minil. 

Rada se bom spominjala 
tamkajšnjih sošolk in sošolcev 
in tovarišice Zinke. 

GORDANA GRKINIC, 4. b 

Zimzelen, 
OŠ Lesično 

Kljub skromnim tehničnim 
možnostim, so učenci iz Lesič-
nega izdali zanimivo in pestro 
glasilo. V njem lahko prebere-
mo (skoraj) vse o delu na nji-
hovi šoli pa še Literarne po-
skuse, kot so naslovili svojo 
rubriko. Tudi drobne, nagaji-
ve risbice ne manjkajo. 

Pisateljica 
Rada berem knjige, zato jim 

rečem prijateljice. Kadar mi 

postajne dolgčas, vzamem v ro-
ke knjigo in berem. Popelje 
me v dalj nji svet in občudujem 
njegove lepote. Najraje berem 
pravljice. Ko končam z bra-
njem, knjigo lepo pospravim 
na polico. Potem še dolgo pre-
mišljujem, kako lepo znajo pi-
sati pisatelji. 

Tudi jaz bi nekoč rada pisala 
pravljice za otroke. 

SONJA ZAVRŠEK, 5. r 

Coškove 
modrosti, 
OS Zreče 

Glasilo je sicer precej tan-
ko, a zato vsebinsko nič manj 
bogato. V njem je zbranih kup 
zanimivosti iz šole in doma, 
tudi uganke ne manjkajo pa 
še pravi pravcati strip je Va-
lerija narisala za konec. 

MoJ žulj 
Dobil sem prvo slabo oceno, 

to je bila trojka. Domov sem 
prišel slabe volje. Potem je 
prišla mama in sva šla v sobo. 
Potem me je vprašala mama: 
»Zakaj si dobil tako slabo 
oceno?« 

»Zato, ker nisem znal lepo 
pisati stavkov.« 

Doma sem moral trikrat za 
kazen prepisati. 

IVCI KOROŠEC, 2. a 

Naša misel, 
OS Šempeter 

Prva številka je zajetna, v 
njej pa so zbrani predvsem 
vtisi s poletnih počitnic. 
Ugankarji so tokrat prišli na 
svoj račun, saj so jim name-
njene kar štiri cele strani ra-
zvedrila. Za objavo pa smo 
izbrali anekdoto, zapisano v 
tem časopisu. 

Sončnica, 
PH Šempeter 

Iz Šempetra pa je prispelo 
še eno glasilo, ki ga izdaja 
tamkajšnja pionirska hranil-
nica. Poleg vsega o poslova-
nju in uspehih hranilnice so v 
glasilu zbrali tudi nekaj pri-
spevkov svojih varčevalcev. 

Odmevi, 
OS Store 

Kot pri vseh prejšnjih glasi-
lih moramo tudi pri glasilu 
štorske osnovne šole zapisati, 
da je vsebina sestavljena iz 
kronike dogodkov na šoli, spi-
sov učencev in kotička za ra-
zvedrilo. Posebej lepi v tem 
glasilu so linorezi, s katerimi 
so popestrili časopis. 

Kodrček 
Pri nas doma že od poletja 

domuje štirinožni prijatelj -
psička Sara, ki smo jo kupili v 
Mariboru. 

Njena dlaka je skodrana in 
črna kot najtemnejše saje, zato 
jo brat imenuje kar krt. Oči pa 
so bele kot snežni kristali. Ka-
pica - čopek na glavi - pa je 
lepša. Iz te kapice so na vsako 
stran razpotegnjeni dolgi, vise-
či uhlji, s katerimi bo kmalu 
lahko brisala prah. Kratek re-
pek pa uporabi takrat, kadar 
hoče pokazati, da je vesela. 

Ker je zelo izbirčna, je le pi-
škote, mamine pite, čokolade 
in jabolka. Včasih pa ji zadiši 
še kaj drugega. 

Dopoldan prebije v garaži, ki 
jo zelo razmeče. Privleče cev 
za vodovod, star atijev jopič, 
kotalke, prevrne desko, zgrize 
in obdela pa tudi copate. Spi 
najraje ob steni pri dimniku, 
saj je tam v zimskih časih ve-
dno toplo. 

Njen največji prijatelj pa je 
sosedov maček. Vzljubila ga je 
najbrž zato, ker je tudi on tako 
črn. Z njim se igra vse popol-
dneve, vleče ga po tleh, maček 
pa se nikdar ne brani. Ta psič-
ka nas vsak dan znova razvese-
ljuje, zato je ne bomo nikdar 
prodali. 

POLONA KRAMER, 6. b 

Glas mladih, 
OS Polzela 

Poleg glasila Glas mladih 
so tudi Polzelani izdali glasilo 
pesmi z naslovom Mlade pe-
smi. Glasilo so lepo opremili z 
risbicami, zanimiva pa je tudi 
razdelitev, saj so pesmice raz-

delili po temah. Skupaj s pol-
zelskimi osnovnošolci pa so 
se izkazali tudi delavci polzel-
ske tovarne Garant, saj sta to-

varna in ^ola skupaj izdali 
nadvse zanimivo in lepo gla-
silo. Sicer pa je glasilo Oš Ve-
re Šlander že lani dobilo zvez-
no nagrado za sodelovanje s 
krajem. 

Kapljice, 
OS I. celjske 
čete 

Kapljice so zanimivo in pri-
jetno glasilo. Poleg številnih 
zanimivih prispevkov moram 
posebej pohvaliti predstavi-
tev nekaterih poklicev in 
predstavitev možnosti na-
daljnega šolanja v srednjem 
usmerjenem izobraževanju. 

Vsi varčujemo 
Odrekati se moramo stva-

rem, ki niso pomembne za živ-
ljenje. Jaz vedno načrtujem, za 
kaj bom varčevala, s privarče-
vanim denarjem sem si kupila 
že dosti potrebnih stvari in tu-
di knjige sem naročila pri Zlati 
knjigi. 

ERIKA POLANEC, 7. b 

TV-33 In 
Čenče, 
OS Stranice 

Straničani s svojimi glasili 
dokazujejo, da so res dobri in 
marljivi pisatelji. Čeprav je 
to štirirazredna šola, zberejo 
za vsako številko kopico zani-
mivih, predvsem kratkih pri-
spevkov. Pohvaliti pa moram 
njihovo glasilo Čenče, v kate-
rem so zbrali svoje pesmice. 

Pionirji fotografirajo 
Med tistimi, ki so poslali več fotografij na naš nagradni nate-

čaj, so tudi učenci, ki obiskujejo foto krožek na osnovni šoli v 
Šmartnem v Rožni dolini. Za ta teden smo izbrali posnetek 
Zvezdane Gal, ki prejme nagradni kupon v vrednosti 200 dinar-
jev, kot vsakič doslej ga tudi tokrat podeljuje Fotolik. V njihovi 
prodajalni si bo lahko za to vrednost izbrala fotomaterial ali 
fotografsko storitev. Vsi ostali iz osnovne šole iz Šmartnega pa 
še naprej ostajate v najožjem krogu za izbor fotografije tedna. 

»Dve muci« je naslov posnetka Zvezdane Gal, ki je očitno zelo 
dobro poslušala svojega mentorja, ko jim je pripovedoval o 
motivih in kompoziciji. Dve ljubki bitji ali dve muci sta edini 
stvarci, ki nas morata zanimati ob podobnih snemanjih. In prav 
je, da se »mucam« čim bolj približamo, da pri eni na obrazu 
preberemo njeno živahnost, na drugi pa isto v ljubki glavici in 
krempljih. Ce bi se malo oddaljili s fotoaparatom ali snemali s 
širokokotnim objektivom, bi se nam omenjeno pravilo porušilo, 
deklica sploh ne bi bila več zanimiva, muca bi se v njenih rokah 
izgubila, v kader pa bi dobili tudi nezanimivo okolico. Zvezdani 
je torej posnetek povsem uspel. 

Urednik fotografije 



Hokejski »humor« 
Hokejisti Cinkarne Celje bodo tudi v naslednji sezoni 

nastopali v družbi najboljših, torej v prvi zvezni ligi. To 
jim je uspelo potem, ko so dobili srečanje na Jesenicah 
proti Kranjski gori s kar 12:4. 

To ne bi bilo nič presenetl j ivega, če bi Celjani igrali vse 
prvenstvo tako, kot so zadnja tri, ko so osvajali visoka 
tret ja mesta. Letos pa je vse že kazalo, da bodo Celjani vsaj 
za leto zapustili najboljše. 

Prvenstvo je namreč potekalo tako, da ni dajalo Celja-
nom kaj dosti možnost i za uspeh. Odločilen je bil poraz s 
Kran jsko goro na d o m a č e m drsališču s kar 8:0. Tudi naj-
večji optimisti niso pričakovali čudežev z Jesenic z zad-
njega srečanja, ko se je odločalo, kdo bo izpadel. Partizan 
ali Cinkarna Celje? Kra jnska gora si je zagotovila peto 
mesto, Spar tak zadnje, osmo. Pred zadnj im s rečanjem je 
imel beograjski Part izan točko prednosti , Celjani pa so 
morali na vroča jeseniška tla. Bilo je nekaj takšnih, ki so 
zatrjevali, da bodo to srečanje Celjani dobili. 

In so ga! Prepričljivo. Vendar po vseh prejšnj ih veči-
noma bledih igrah v le tošnjem prvenstvu na domačem in 
t u j em terenu le ostane kanček grenkega pelina. 

Tudi pr ihodnje leto bomo tako v Celju gledali prvoliga-
ški hokej na ledu. U p a m o samo, da se letošnja sezona, ko 
se je bilo t reba reševati tudi s. srečo, ne bo ponovila. V 
Celju je dovolj mladih igralcev (koliko jih iz nerazumljivih 
vzrokov uspešno igra s indikalni hokej, ko v pravi ligi še 
daleč niso dali vse od sebe) in na nj ih je t reba graditi. 
Morda bo v začetku težko, kasneje pa prav gotovo ne. 
Letošnji hokejski humor , žal črno obarvan, pa se naj nikoli 
več ne ponovi. Zlasti v dobro celjskega in ostalega hokeja! 

TONE VRABL 

Olimpijski ogenj tudi v Žalcu 
Pred dva tisoč gledalci na s tadionu v Špor tnem centru so ga nosili nekdanj i odlični atleti 

Savinjske doline Silva Krušič (levo), ob n je j Darko Medvešek, zadaj zakrita Nuša Cede-Perc in 
spredaj Franc Naraks. V pri ložnostnem programu so učenci osnovne šole Peter Sprajc J u r izvedli 
tudi pesem domač inke Mete Rainer, ki je prav za to priložnost napisala »Olimpijski ogenj«: Mi 
mladi bi radi sredi narave razpeli perutnice čez širne planjave in poleteli kot ptice za svojim 
ciljem z izobiljem mladih moči. Mi mladi bi radi lepote in zdravja! Slast zmagoslavja nas vabi 
na plan. Vabi nas zima na sneg, na smuči, drsalke, sani; pomlad nas kliče na zelene griče; 
poletje nas pelje med cvetje; jesen nam ponuja jabolka rdeča, rdeča kot sreča naših lic! Naj se 
olimpijski ogenj prižge z ognjem naših src! Z žarom naših oči! Naj nam ravn£ hrbtenice, glave 
bistri, za klice novih idej, novih dejanj, naj nas budi iz sanj v življenje resnice! Naj nam 
olimpijski ogenj v l iva moči za tekmo z vzhodom in zahodom, naj se ob njem krepi rod za 
rodom,-naj nas požene v rast! In naša grla se bodo odprla za visoko pesem domovini v čast!« 

TV - Foto: EDI MASNEC 

Pod koši 
I. B zvezna liga: čepr j 

so vsi igralci Libele na gi 
s tovanju v Novem Sad 
proti Vojvodini dosegli k< 
še pa je bilo to vseeno pri 
malo za morebi tno zmag< 
Celjani so izgubili s 100:S 
(46:40). Igrali so Govc : 
Gole 26, Ulaga 2, Tovorni 
18, Aničič 9, Mirt 18, Urbi 
nija 2, Klančnik 5, Kahfec 
žič 11. Po poročilih sta bil 
med najboljšimi Gole i; 
Mirt, kar pa je bilo premali 
za kaj več kot dostojen pc 
raz, saj se Vojvodina otep; 
izpada iz družbe »drugih 
najboljših. Zanimivo je, di 
je med četr t im in predzad 
njim, enajs t im, samo štir 
točke razlike. Izstopajo tr 
ekipe na vrhu ter zadnja -
Prvi Partizan. Vse ostale 
vkl jučno z Libelo, pa lahke 
do konca doživijo še marši 
katero nepri je tno presene-
čenje. Libela je na 5. mestu 
z 18. točkami, v naslednjem 
kolu pa igra doma proti 
Slogi, ki je tretja. 

II. zvezna liga ženske: v 
11. kolu so košarkarice Ro-
gaške dosegle doma nad-
vse dragoceno zmago, ko 
so premagale Zadar 66.61 
(36:28). Najbol jše strelke: 
Pa jenk 16 ter Cujež in Pe-
šič po 14. Na lestvici je Ro-
gaška na odličnem 4. me-
stu, v 12. kolu pa gostuje v 
Ljubljani proti predzadnje 
uvrščeni Iliriji, ki so jo lani 
komaj ugnale na domačem 
igrišču z 61:60. 

Republiška moška liga: 
Comet (Slovenske Konjice) 
je tudi po 11. kolu nepre-
magan. Tokrat je ugnal z 
malce težavami Koper 
93:87, med tem ko je Kovi-
nar iz Štor izgubil v Tolmi-
nu 87:74. Vodi Comet brez 
poraza z 22. točkami, Kovi-
nar pa je deseti. TV 

Zaključek 
smučarskih 
tekmovanj na Brezah 

Organizatorji letošnjih smu-
čarskih tekmovanj na Brezah v 
laški občini so se zaradi odjuge 
odločili pohiteti z izvedbo zad-
njega tekmovanja za izbor naj-
boljšega domačega smučarja. 
Zadnje srečanje so pripravili 
strelci iz Male Breze na Šlatin-
skih brdah. Nastopilo je 21 smu-
čarjev zmagal pa je Silvo Prahuta 
pred Danijelom Jeclom in Jože-
tom Plahuto. V skupni uvrstitvi 
po štirih tekmah pa je zmagal že 
drugič Danijel Jecl pred Štefa-
nom Gračnerjem in Jožetom Pla-
huto. Vsi so dobili priznanja 
ZTKO Laško. V posameznih dis-
ciplinah pa so bili najboljši: v sla-
lomu Srečko Kocman, v smuku 
Štefan Gračner in v skokih Silvo 
Plahuta. V štirih tekmah je osvo-
jilo točke kar 28 tekmovalcev. 

VLADO MAROT 

Derbi dobil Kovinar 
V 3. kolu republiške lige v 

streljanju je bil lokalni derbi v 
Štorah, ki so ga dobili strelci 
Kovinarja proti favoritom Ce-
ljanom za 9 krogov! Pri zmago-
valcih je bil najboljši Branko Ma-
lec (373), pri gostih pa z enakim 
številom točk 364 Ervin Seršen 
in Jože Jeram. Zmaga Kovinarja 
je povsem zaslužena, saj se tek-
movalci vestno pripravljajo na 
vsako tekmovanje, medtem ko je 
pri Celjanih čutiti rahel padec v 
zagnanosti po doseganju novih 
uspehov. Na lestvici je Kovinar 
četrti, Celjani pa peti. 

Smučarji na 
Skomarju 

Pred kratkim ustanovljeno 
smučarsko društvo Skomarje v 
celoti uresničuje delovni načrt. 
Ob vlečnici in na smučišču na 
Slemenu je vsak dan zelo živa-
hno. Okoli 20 mladih se je vklju-
čilo v prvo smučarsko šolo, ki jo 
z velikim uspehom vodijo učite-
lji iz Slovenskih Konjic. Pripra-
vili so tudi prvo društveno tek-
movanje v slalomu, kjer se je po-
merilo 63 tekmovalcev. Rezulta-
ti: pionirji do 14 let Tomo Kovše, 
Jani Kralj, Tomaž in Aleš Fluder-
nik, pionirke do 14 let Barbara 

Grum, Janja Kovše, Tanja Orlač-
nik, moški do 40 let Aleš Hus, 
Boštjan Grum, Dušan Hus in 
ženske do 40 let Darinka Orlač-
nik, Mateja Kolenc in Nataša 
Kovše. Pri ženskah in moških 
nad 40 let sta bila najboljša Moj-
ca Kovše in Marjan Stroshack. 
Predsednik društva Martin 
Grum je podelil diplome, najhi-
trejši med pionirji in pionirkami 
pa so dobili zlato, srebrno in bro-
nasto medaljo. 

ALEŠ FLUDERNIK 

Premalo mladih 
To velja za občinsko prven-

stvo z zračno puško, ki so ga 
izvedli na strelišču Grička v Ce-
lju. Zmagovalci: pionirke Saška 
Lamut, pionirji Dejan Žerovnik 
(oba Škofja vas), mladinke Bar-
bara Jager (Celje), mladinci Jovo 
Savič Štore, članice Alenka Ja-

fer Celje in člani Ivan Kočevar 
tore. Med ekipami je ponovno 

zmagal Kovinar Štore, ki je Ce-
ljane tokrat ugnal samo za tri 
kroge. 

Odlična Denis Bola 
iz T. Velenja 

Na strelišču v Ljubljani je bi-
lo republiško prvenstvo v stre-
ljanju s standardnim zračnim 
orožjem v mednarodnem pro-
gramu, kjer so dosegli izreden 
uspeh strelci SD Mrož iz Titove-
ga Velenja. Najuspešnejša je bila 
Denis Bola, ki je osvojila štiri 
prva mesta med članicami in 
mladinkami, dvakrat izboljšala 
republiški rekord ter sodelovala 
tudi pri številnih ekipnih uspe-
hih, kjer sta ji pomagali Močivni-
kova in Oriačnikova. Pohvaliti 
gre še za zmago Štuhca v pištoli 
med člani, SD Tone MeLiva iz 
Slovenskih Konjic za 3. mesto 
moški ekipno pištola in Helenco 
Lavrinc iz Rečice pri Laškem za 
2. mesto med mladinkami s pi-
štolo. 

TJ 

Zoran Veber na 
evropsko prvenstvo 

Zoran Veber, 24, zaposlen v 
Cinkarni Celje, strojni tehnik, 
bo v naslednjih dneh odpotoval 
na evropsko prvenstvo v ZR 
Nemčijo. Kot prvak Jugoslavije 

v lahkotežki kategoriji semi con-
tact do 89 kg in drugi v Jugosla-
viji v isti kategoriji full contact 
bo v ZR Nemčiji nastopil od 15. 
do 19. februarja. Zoran Veber je 
sicer iz Slovenskih Konjic, zdaj 
stanuje v Celju, trener oz. bolje 
povedano prijatelj pa mu je Toni 
Maruša. 

Strelci v Žalcu 
Tudi v 7. kolu občinske lige 

Žalec z zračno puško so bili naj-
uspešnejši strelci Žalca I pred 
Grižami, Preboldom I, Žalcem 
II, Preboldom II itd., med posa-
mezniki pa so slavili Franc Kot-
nik, Rudi Kotnik, Justin 
Smrkolj, Alojz Klovar (vsi Žalec), 
Drago Grešak (Griže) itd. 

Po vseh kolih vodijo strelci 
Žalca pred Preboldom in Griža-
mi, med posamezniki pa F. in 
R. Kotnik ter J. Smrkolj (vsi Ža-
lec). 

8. kolo bo na sporedu v soboto, 
18. februarja ob 15. uri na streli-
šču v Žalcu. 

Za društvene zlate 
puščice 

Na tekmah SD Griže je nasto-
pilo 12 tekmovalcev, normo za 
nastop na občinskem prvenstvu 
so izpolnili - Peter in Jože Turn-
šek, Milan Brilej, Zlatko Poteko 
in Drago Grešak. 

Za SD Žalec je nastopilo 17 
strelcev, normo pa izpolnilo šest 
- Franc Kotnik, Justin Smrkolj, 
Darko Paradiž, Rudi Kotnik, 
Alojz Klovar in Janko Melanšek. 

V soboto, 11. februarja bo ob 
15. uri na strelišču v Žalcu kvali-
fikacijsko tekmovanje za nastop 
na regijskem prvenstvu v vseh 
kategorijah, tekmovali bodo z 
zračno puško, najboljši pa se bo-
do uvrstili na regijsko prvenstvo, 
ki bo 16. februarja na strelišču na 
Gričku v Celju. 

DRAGO GREŠAK 

Smuk v Svetlem 
dolu pod Svetino 

Osnovna organizacija mladi-
ne na Svetini je pripravila v ne-
kaj metrov nižje ležečem prijet-
nem kraju Svetli dol smuk na 
500 m, kjer je med 21 tekmovalci 
zmagal Franc Maj orane pred 
Zdravkom Vrhovškom in Zdrav-
kom Sevškom. 

Ce bo vreme s snegom ugodno 
bodo v nedeljo, 12. februarja na 
istem prostoru pripravili še smu-
čarske skoke na 20 meterski na-
ravni skakalnici s pričetkom ob 
14. uri. 

BRANKO MLAKAR 

Grofiji prvi točki 
V občinski sindikalni hokej-

ski ligi so odigrali 3. kolo. Kovi-
notehna je premagala Zlatarno 
4:3 (strelci za Kovinotehno Ker-
koš, Škrubej 2 in Zorko 1 ter za 
Zlatarno Ograj enšek, Šmerc in 
Oblak), Grofija pa Opekarno 6:3 
(Grofija: Bratec 2, Goršek, Brež-
nik, Lukač in Tenavšek). Lestvi-
ca: Kovinotehna 5 (12:9), Opekar-
na 3 (12:10), Zlatarna 2 (19:4), 

Grofija 2 (8:7), Železarna 0 (0:21). 
Najboljši strelci Zorko, Šmerc, 
Ograjenšek in Košec, vsak po šti-
ri. 4. kolo bo v nedeljo, 12. fe-
bruarja. 

Slepi smučali pod 
Plešlvcem 

Ves prejšnji teden je 17 članov 
Medobčinske organizacije sle-
pih in slabovidnih Celje smuča-
lo pri Poštarskem domu pod 
Plešivcem. Teden smučanja je 
zanje že tradicionalna rekreacija, 
letos so jo organizirali že šestič in 
preizkusili tudi nove pridobitve. 
To je predvsem nova Tomosova 
vlečnica, ki jo je financirala 
ZTKO Celje. 

Stroške prehrane in bivanja so 
pokrili iz svojih žepov, nekaj je 
prispevala železarna Store, za 
enega člana, ki je zaposlen v Tito-
vem Velenju pa Gorenje že tretje 
leto zapored krije vse stroške 
njegove zimske rekreacije. Zal 
gre le za ta svetel primer dobrega 
razumevanja delovne organiza-
cije. 

M. U. 

Pionirjev Topra nI 
bilo 

Na terenih Celjske koče je bi-
lo odprto občinsko prvenstvo v 
veleslalomu za najmlajše smu-
čarje. Tekmovanja se je udeleži-
lo 61 smučarjev iz Štor, Partizana 
Gaberje in Slov. Konjic. Zal pa 
nismo srečali pionirjev smučar-
skega kluba Toper, ki so imeli v 
istem času trening na Golteh. 

Zmagovalci: 
Cicibanke: Kristan (Štore), ci-

cibani: Jovan (Toper), Kranjc in 
Renčelj, oba Štore; mlajše pio-
nirke: Šešler (Partizan Gaberje), 
Kaluža in Stojan (Štore); mlajši 
pionirji: Bomber, S. Križan in 
M. Križan (vsi Štore); starejši 
pionirji: Lipovic, Zore in Kuk 
(vsi Slovenske Konjice); starejše 
pionirke: Šeger, Baraga in Kra-
čun (vse Slov. Konjice). 

Med ekipami je zmagal Parti-
zan Štore. 

Smučarski skoki na 
Gričku 

V počastitev ZOI in prihoda 
olimpijskega ognja so na Gričku 
pripravili skakalne tekme na 
15 m in 30 m skakalnici. Nastopi-
lo je 36 skakalcev iz Celja, Titove-
ga Velenja in Braslovč. Najboljši 
skakalec Mogel iz Braslovč - An-
draža je prejel lep pokal. Rezul-
tati: 

Mlajši cicibani (15 m skakalni-
ca): Turnšek (Toper) 181,6 točke; 
starejši cicibani (30 m) Ažman 
(Braslovče - Andraž) 181,0; mlaj-
ši pionirji: Mogel (Br - An) 192,5, 
starejši pionirji: I. Kovačič (To-
per) 180,5; mladinci: B. Kovačič 
(Toper) 180,2; člani: Cepelnik 
(T. V.) 169,4 točke. 

J. Kuzma 

Zmaga in poraz 
kegljačev 

V 2. kolu republiške kegljaške 
lige so celjski predstavniki do-
segli polovičen uspeh. Moška 
vrsta je nastopila v Kranju in iz-
gubila za 10 kegljev z domačim 
Triglavom - 5132:5122. Ženska 
vrsta je nastopila v Ljubljani in 
premagala samo za šest kegljev 
STC Ljubljana - 2378:2372. Do-
mačinke so vodile že za 86 keg-
ljev, ko so to razliko najprej 
zmanjšale in dodale tri keglje 
prednosti državni reprezentantki 
Tanja Gobec in Tončka Pečov-
nik, preostale tri pa še Jožica Se-
ško in Lojzka Bajde. 

Danes (četrtek) igrajo ženske 
na kegljišču Golovca proti Gradi-
su iz Ljubljane, moški pa se bodo 
z istoimensko ekipo pomerili še-
le v soboto ob 16. uri. 

Garant v play 
otfu? 

Štiri kola pred koncem 
tekmovanja v prvi skupini 
slovenske območne lige so 
košarkarji Garanta iz Pol-
zele še vedno na 3. mestu. 
Ker do konca lige igrajo 
dve tekmi doma, od tega 
tudi z vodilnim Pomur jem, 
imajo še vedno možnosti, 
da osvojijo drugo mesto in 
se tako v play offu borijo za 
vstop v prvo slovensko ko-
šarkarsko ligo. 

V zadnji tekmi so na do-
mačem igrišču z 98:81 pre-
magali zadnjeuvrščeno 
Gornjo Radgono. Z 22 koši 
je bil najboljši strelec tek-
me domačin Turnšek, pri-
ložnost igranja pa so tokrat 
dobili prav vsi igralci, tudi 
mlada Škrabar in Mlakar iz 
ŠŠD Polzela, najboljšega 
moštva s celjskega območ-
nega prvenstva. Mladi, ki 
bodo širše celjsko območje 
zastopali na polf inalnem 
tekmovanju pionirskega 
festivala, so dokazali, da ni-
so nakl jučni prvaki. 

R P 

Mozirski 
karateisti 
vadijo 

Pred tremi meseci so tudi v 
Mozirju ustanovili karate klub 
v katerega se je vpisalo 180 čla 
nov. Sekretar kluba, Roman Su 
panič: »Zanimanja za karate jf 
bilo ob ustanovitvi kluba, res ve 
liko, vendar pa od vpisanega Ste 
vila članov danes vadbo obiskuj« 
le še 25 do 30 članov. Obupali sc 
tisti, ki so mislili, da se bodo bo-
rilnih veščin lahko naučili če! 
noč. Tudi s številom teh, ki sc 
ostali, smo lahko zadovoljni, sa; 
vsi prizadevno trenirajo. Po pri' 
bližno letu dni treninga ali mor-
da že prej bi se tudi mi radi ude 
ležili kakšnega regijskega ali tudi 
republiškega tekmovanja. Pro-
blemov s prostori nimamo, vadi-
mo v OŠ Mozirje, težava je le v 
ceni, ki jo plačujemo za najemni-
no. Dotacij kot novoustanovljeni 
klub nismo imeli, pričakujemo 
pa, da bodo v telesnokulturni 
skupščini letos mislili tudi na 
nas. Zaenkrat nam pomaga de; 
lovna organizacija Elkroj, nekaj 
sredstev pa imamo tudi od člana; 
rine. Strokovno pomoč nam nudi 
tudi karate klub j. Titovega Vele-
nja.« R? Atleti v dvoranah 

V Ljubljani in Celju je bilo izbirno tekmovanje za 
nastop na atletskem troboju Italija, Poljska in Jugosla-
vija v Torinu. 

V reprezentanco sta se uvrstila tudi dva celjska atleta: 
Milan Krajnc, ki je na D u n a j u in v Ljubl jani s palico 
preskočil 460 cm ter dokazal, da je t renutno najboljši v 
Jugoslavij i ter Milan Š imunič v t roskoku, ki je v Celju 
dosegel nov republiški rekord za člane - 16,04 m. Na tek-
movan ju v Celju je bila m e d boljšimi domačinkami tudi 
Greta Hren, ki je osvojila t re t je mesto v skoku v daljavo -
5,73 m. 



NOČNE 
CVETKE 

] g V družini Z. v Pečovni-
'2|cu se pogosto prepirajo, 
i, soboto popoldan pa je bil 
k prepir že hudo resen. Ne 
t- ve se še, kaj je rekia žena 
1- možu, toda temu je preki-
a pelo, pograbil je nož in jo 
n ranil 

# Sonja R. očitno ni bila 
več zadovoljna s svojim 
priležnikom Hajrudinom 
H. V soboto popoldne pa 
se ji je zdel le preveč nad-
ležen: vzela je kuhinjski 
nož in ga ranila v levo 
nadlakt, da je Hajrudin 
moral poiskati zdravnika, 
ki mu je zakrpal rano. 

9 Mumil S. se je prav pri-
jetno zabaval v restavra-
ciji na Hudinji, ko je me-
tal v tla kozarce in pepel-

I nike. Bil pa je tudi dovolj 
f priseben, da jo je pobrisal 
f še pred prihodom milič-
nikov. 

S. S. 

Prva pomoč pri podhladitvah in omrzlinah 
Do podhladitve pride, ko telo odda 

več toplote, kot pa jo proizvede. Loči-
mo pa splošne podhladitve in lokalne 
omrzline. Do splošne podhladitve te-
lesa lahko pride tudi pri temperatu-
rah nad 0 stopinj Celzija pri nena-
dnih vremenskih spremembah in ve-
činoma zaradi psihofizične izčrpano-
sti pri ponesrečencih, ki so takim 
vremenskim spremembam izpostav-
ljeni. Pogosto pride do podhladitve 
tudi pri zasutih snežnih plazovih. 

Ce se hočemo ogniti omrzlinam in 
splošni podhladitvi, moramo pravilno 
oceniti svoje sposobnosti, kondicijo, s 
sabo vzeti dovolj toplo obleko in obu-
tev in poskrbeti za prehrano. Zelo po-
membno je tudi čimboljše nadomešča-
nje izgubljene telesne tekočine, še po-
sebej v visokih gorah, zakaj človek, ki 
je izgubil precej tekočine in je izsušen 
(v gorih človeku včasih manjka obču-
tek žeje), je za nizke zunanje tempera-
ture dosti manj odporen. 

Do splošne podhladitve pride, ko je 
jedro telesa, kjer so vitalni organi, 
ohlajeno na manj kot 35 stopinj Celzi-
ja, na periferiji telesa pa je temperatu-
ra navadno še nižja. Za reševalce je pri 
oceni pomembno, če je podhlajeni pri 
zavesti: če je, potem je njegova telesna 
temperatura verjetno še nad 31 stopinj 
Celzija 

Pri prvi pomoči je najpomembneje, 
da pri podhlajenemu preprečimo na-
daljnjo izgubo toplote. Zato ga najprej 

oblečemo v suho obleko, potem pa 
ovijemo v volnene odeje. Najučinkovi-
tejši je način, ki so ga uvedli Nemci in 
ga zato imenujejo nemški toplotni 
omot: podhlajenemu damo na prsi 
petkrat preganjeno rjuho (tako dobi-
mo 32 slojev), ki jo prej namočimo v 
zelo topli vodi, če je pri roki. Potem ga 
na poseben način zavijemo v štiri ode-
je in alu folijo. S tem najbolje prepreči-
mo nadaljnje izgubljanje telesne toplo-
te in ta se potem v telesu lahko spet 
kopiči. 

Izkušnje kažejo, da je to najbolj 
učinkovit in praktično izvedljiv način, 
da pomagamo podhlajenemu. Hkrati 
pa moramo tudi poskrbeti, da bo dobil 
čimveč tople in močno sladkane teko-
čine. 

Medtem ko do splošne podhladitve 
lahko pride tudi pri temperaturah nad 
0 stopinj Celzija, pa lokalne omrzline 
nastanejo le pri zunanjih temperatu-
rah, ki so nižje od 0 stopinj. Omrzline 
nastanejo na najbolj izpostavljenih de-
lih telesa, ki so tudi najslabše prekr-
vavljeni (prsti na nogah in rokah, sto-
pala, dlani, uhlji, nos, brada, lica, kole-
na, sedalo, spolovilo). 

Pri likalnih omrzlinah ločimo tri 
stopnje. Pri prvi (do nje pride, ko je 
telo oziroma del telesa krajši čas izpo-
stavljen mrazu) postane omrznjen del 
telesa bledikast in neobčutljiv. Ko ga 
ogrejemo, pordeči in lahko tudi malo 
boli, vendar pa kasneje ni posledic. 

Pri drugi stopnji omrzlin je že huje: 
zaradi daljše izpostavljenosti mrazu je 
tkivo že trdo in zmrznjeno. Ko se po-
novno ogreje, pride do močne pordeči-
tve in bolečin. Cez deset do dvajset ur 
se na omrznjenem delu telesa pojavijo 
mehurji. Zdravljenje takšnih omrzlin 
je daljše (ponavadi traja 4 do 6 tednov), 
vendar pa tudi take omrzline običajno 
ne pustijo posledic. Včasih so kasneje 
ti deli telesa bolj občutljivi na mraz in 
temperaturne spremembe. 

Pri tretji stopnji omrzlin pride zaradi 
dolgotrajne izpostavljenosti mrazu do 
trajnih okvar žil in tkivo, ki so ga žile 
prehranjevale, odmre. Pride do tako 
imenovanih gangren in je kasneje po-
trebna kirurška pomoč. 

V začetku še ne vemo, za katero 
stopnjo omrzlin gre, to se pokaže šele 
kasneje. 

Omrzlih delov telesa ne smemo v 
nobenem primeru natirati s snegom 
ali kako drugače masirati. Odstranimo 
lahko le mokre in zmrzle dele obleke, 
če se dajo odstraniti; primrznjene dele 
obleke ne smemo odstranjevati, ker 
iahko odtrgamo dele kože ali tkiva. 
Omrzli del telesa zavarujemo le s to-
plo, volneno obleko. Omrzlih delov te-
lesa tudi ne smemo greti s termoforji 
ali podobno, sicer pa tudi pri omrzli-
nah ravnamo podobno kot pri splošni 
podhladitvi. V obeh primerih pa je po-
trebno poskrbeti za čimhitrejši tran-
sport v bolnišnico. 

Pešci v 
prometu 

Republiški svet za pre-
ventivo in vzgojo v cest-
nem prometu je izdal in 
založil brošuro »Pešci v 
prometu«, ki jo je napi-
sal psiholog dr. Marko 
Polič. 

Brošura, dober vzgojni 
pripomoček občinskim 
svetom za preventivo, šo-
lam, vrtcem, krajevnim 
skupnostim, društvom in 
drugim, sodi v niz aktiv-
nosti, ki so jih v Jugosla-
viji pričeli pred dvema le-
toma z akcijo «Pešci in 
kolesarji v prometu«. Sta-
tistični podatki namreč 
pričajo, da je zelo veliko 
število pešcev udeleženih 
v prometnih nesrečah. 
Samo v letih 1973-1982 je 
na slovenskih cestah v 
prometnih nesrečah umr-
lo 1853 pešcev (kar je 29 
odstotkov vseh mrtvih v 
prometnih nesrečah) 
18.805 pešcev pa se je v 
nesrečah ranilo. Prav zato 
so sveti za preventivo in 
vzgojo v cestnem prome-
tu organizirali vrsto pre-
ventivnih akcij, da bi se 
število prometnih nesreč, 
v katerih so udeleženi 
pešci, zmanjšalo. 

S.S. 

0 delu teritorialnih 
enot premalo vemo 

Delovni ljudje in občani 
go še vedno premalo oziro-
ma preslabo seznanjeni z 
delom občinskih enot teri-
torialnih obramb, so v po-
govoru z novinarji poudar-
ili predstavniki celjskega 
občinskega štaba teritorial-
ne obrambe. 

Prav zaradi slabšega obve-
ščanja je akcija vključevanja 
žensk-obveznic v enote teri-
torialne obrambe, s katero so 
začeli lani, slabše uspela kot 
pa so načrtovali oziroma pri-
čakovali. Zelo slabo so akci-
jo podprle tudi družbenopo-
litične organizacije. Letos bi 
morali to napako popraviti 
in poskrbeti, da bi se čimveč 
žena odločilo za urjenje v 

enotah teritorialne obrambe, 
hkrati pa seveda ne bi smeli 
zanemariti tudi vključevanja 
mladincev in mladink pro-
stovoljk v enote. 

Ena pomembnejših nalog 
enot pa bo tudi varčevanje. 
Ze lani so časovno zmanjšali 
urjenje enot s tem, da je pro-
gram ostal isti, le v manj dni 
so ga strnili. Tako je ostala 
usposobljenost in borbena 
pripravljenost enot enaka, če 
že ne boljša, saj sedaj več ur-
jenja opravijo na terenu. 
Hkrati pa vsa urjenja načrtu-
jejo oziroma izvajajo ob so-
botah in nedeljah, da so izo-
stanki delavcev z dela čim-
manjši. 

SŠ 

Sin zabodel očeta 
Tragično se je končal prepir med 52 letnim Fran-

cem Plavštajnerjem in njegovim sinom - 25 letnim 
Francem Delakordo. Slednji je namreč s kuhinjskim 
nožem zabodel očeta in mu pri tem prizadejal tako 
hudo rano, da je umrl. 

Do tega tragičnega dogodka je prišlo v petek zvečer 
v njunem stanovanju v Iršičevi ulici 4 v Celju. Kot je 
doslej znano, naj bi se Franc Delakorda proti večeru z 
mačeho vinjen vrnil domov (zaradi ugotovitve stopnje 
alkoholiziranosti so mu vzeli kri za preiskavo), kaj 
kmalu pa sta se z očetom sporekla. In to, tako je vsaj 
zaenkrat znano, le zato, ker sin naj ne bi kupil žarnice 
za dnevno sobo. 

Vendar pa se je prepir sprevrgel v zločin: Franc 
Delakorda je namreč med prepirom odšel v kuhinjo in 
vzel kuhinjski nož, se z njim vrnil v dnevno sobo in 
zabodel očeta v prsi nad srcem. Poškodba, ki mu jo je s 
tem prizadel, je bila tako huda, da je oče na kavču 
umrl. 

Preiskovalni sodnik temeljnega sodišča v Celju je za 
Delakordo odredil pripor. 

PROMETNE 
NESREČE 

Na postajališču zbil 
pešakinjo 

Iz smeri Šempetera proti 
Žalcu je vozil z osebnim av-
tomobilom UROŠ KRAGL, 
20, iz Žalca. Pri avtobusnem 
postajališču nasproti bistro-
ja Štorman pa ga je zaneslo 
na desno bankino in na avto-
busno postajališče, kjer je 
zbil pešakinjo MARIJO RO-
MEL, 73, iz Migojnic, ki je 
prihajala nasproti po svoji le-
vi strani. Pešakinjo je odbilo 
na cestišče, kjer je obležala 
huje ranjena - ima rano na 
glavi in pretres možganov. 

Trije poškodovani 
Iz Dramelj je pripeljal na 

»Sloveniko« voznik osebne-
ga avtomobila ZVONE 
STEMBERGER, 57, iz Tito-
vega Velenja in vozil proti 
Celju. Pričel je prehitevati 
tovornjak, pri tem pa ga je 
zanašalo in je zdrknil v de-
sno s ceste ter se zaletel v 
nasip, kjer se je avtomobil, 

na katerem je škode za 
280.000 dinarjev, prevrnil na 
bok. Lažje sO se ranili voznik 
in sopotnika ROMAN KRA-
MER, 28 in HERMINA GLA-
SER, 60, oba iz T. Velenja, ki 
so jim nudili prvo pomoč v 
celjski bolnišnici. 

Zapeljal v potok 
Mimo pokopališča v Vojni-

ku se je proti Smartnemu v 
R. dolini peljal z osebnim av-
tomobilom VLADISI.AV 
GOBEC, 59. iz Razdelja. Tik 
pred mostom preko Hudinje 
pa ga je zaneslo v desno. Za-
radi poledice se je avtomobil 
prevrnil v potok, meter glo-
bok. Gobca so iz vode poteg-
nili mrtvega. 

Zaradi slabe kontrole kopica tatvin v celjski 
bolnišnici 

V prvih dneh tega meseca so miličniki v večernih urah zalotili tatove, ki so iz bolnišnice, 
kjer so zaposleni, odnašali razne prehrambene izdelke, obleke, predpasnike, jedilni pribor, 
Čistilna sredstva, pa tudi razno drugo blago iz kuhinje (zobotrebci, krpe za pomivanje, 
Papirnate serviete itd. 

Se isti večer so miličniki zasegli precej nakradenega blaga, kmalu pa so primer začeli 
raziskovati kriminalisti. Doslej so odkrili že precej nakradenega blaga, vendar pa preiskava 
^ ni končana. Ze dosedaj zbrani dokazi pa pričajo, da so v tej delovni organizaciji imeli 
Pomanjkljivo kontrolo, organizacija dela pa je bila takšna, da je omogočala kazniva dejanja. 

S Š 





RAZPIS 
nagrad »Slavka Šlandra za leto 1984 

Komisija za podelitev nagrad »Slavka Šlandra« pri 
občinski skupščini Celje razpisuje v skladu z 12. 
členom odloka o priznanjih in nagradah občine 
Celje (Ur. list SRS 20/83) 

nagrade »Slavka Šlandra« 
za leto 1984 

Nagrado »Slavka Šlandra« lahko dobi: 
- posameznik 
- skupina posameznikov 
- organizacija združenega dela 
- družbenopolitična organizacija 
- druge samoupravne organizacije 

in skupnosti 
- društvo 

Nagrada Slavka Šlandra se podeljuje za najvišje do-
sežke, izredne stvaritve ali vrhunske uspehe na vseh 
področjih življenja in dela, ki so splošnega pomena 
za občino ali prispevajo h krepitvi njenega ugleda in 
so bili ustvarjeni v zadnjem obdobju pred podelitvijo. 

Nagrado Slavka Šlandra lahko prejme posameznik 
tudi za izredno pomembno življenjsko delo. 

S tem razpisom vabi komisija za nagrado »Slavka 
Šlandra« samoupravne organe in družbenopolitične 
organizacije v organizacijah združenega dela in dru-
gih samoupravnih organizacijah in skupnostih, 
družbenopolitične organizacije, društva in občane, 
da pošljejo predloge za tiste, ki so s svojim izrednim 
delovanjem in ustvarjanjem pripomogli za hitrejši in 
vsesplošen razvoj v svoji delovni sredini in družbe-
nopolit ični skupnosti. 

Komisija bo sprejemala utemeljene predloge za po-
delitev nagrade »Slavka Šlandra« za leto 1984 do 
vključno 15. 4. 1984 na naslov: 
Skupščina občine Celje, Komisija za podelitev na-
grad »Slavka Šlandra«, Trg svobode 9, 63000 Celje. 

Po tem roku komisija vlog ne bo upoštevala. Prosi-
mo vse zainteresirane, da z vso resnostjo sodelujejo 
pri predlaganju za podelitev te nagrade. 

Komisija za nagrade 
»Slavka Šlandra« 

pri skupščini občine 
Celje 

Potep po pacifiškem paradižu Piše 
Slane Zilnik (9) 

Plačaj, kolikor hočeš 
Ko sva se profi večeru naslednjega 

dne ustavila v zalivu, kjer naju je že 
čakal čoln, da naju prepelje na Ofu, 
sem bil priča najzanimivejšemu trgo-
vanju, kar sem jih kdaj videl. V tistem 
času so se namreč ribiči ravnokar vra-
čali z morja in na obali so že čakali 
kupci njihovega ulova. 

T<3da ribiči niso postavljali nikakrš-
nih cen, ne za kilogram rib, ne kako 
drugače. Kupec si je preprosto zbral 
željeno količino rib, jih nanizal na ro-
govilasto vejo in plačal, kolikor se mu 
je kupljeno blago pač zdelo vredno. 
Ribič se je vsakomur samo prijazno 
nasmehnil in se zahvalil z besedico 
»malo«. 

Kot sem zvedel kasneje, ni takšno 
trgovanje na teh odročnih otokih nič 
posebnega. Nasprotno. Tako trgujejo 
še marsikje. Je ostanek neke tradicije 
minulih polinezijskih časov. 
Človeku zastane dih 

S prijateljem, domačinom Mašimo 
sva se izkrcala na otočku Ofu. Srce mi 
je začelo kar hitreje biti, ko sem konč-
no uspel priti tja, kamor sem si vsesko-
zi želel - v kraj, kjer je doma prava 
pacifiška eksotika. 

Ofu je koralni otok sredi lagune, ob-
dane s podvodnimi koralnimi grebeni. 
Okrog in okrog se vleče bela, peščena 
plaža. Tik nad njo pa se upogibajo ko-
šate kokosove palme, katerih odsev se 
zrcali v zelenkasti modrini gladine. 
Sanjsko presenečenje pa doživi človek 
šele takrat, ko se spusti v vodo in po-
taplja nad grebeni živih morskih koral 
in morske trave. Na dnu je temna mor-
ska zvezda, malo stran še večja vijoli-

časte barve, vse naokrog pa polno ma-
lih, tropskih ribic, takšnih barvnih 
kombinacij, kot jih zmore le najboga-
tejša domišljija. 

Na otoku živi približno sto ljudi. V 
zavetju kruhovcev in ogromnih man-
govcev so postavljene koče, zbrane 
okrog lične lesene cerkvice. Idiličen 
videz kvari le hiša, zgrajena iz beton-
ske opeke. Z njo se postavlja domačin, 
ki je bil na delu v Novi Zelandiji. Ve-
ljalo ga je dosti truda in časa, preden je 
v malem čolnu spravil na otok ves 
gradbeni material. V vasi je namreč le 
mala trgovinica, kjer prodajajo sol, 
sladkor, petrolej, cigarete in bombone. 

Moj prijatelj, Masima 
Zdi se mi vredno podrobneje pred-

staviti mojega novega znanca Georga 
Mašimo. Mož je oče osemnajstih otrok 
in nikakor mu ne bi prisodil triinse-
demdeset let, kolikor je trdil, da jih 
ima. Pri svojih sedmih križih je še ve-
dno uspešno šarmiral nasmejane ma-
mice. Kot tonganskemu plemiču mu 
takšne male pregrehe niso bile prepo-
vedane, tako kot navadnim smrtni-
kom. Da, Masima je bil plemič. V do-
mačem okolju je bil podaljšana roka 
kralja in je za vsako stvar, ki se je 
dogajala v vasi bil pristojen dati »svoj 
žegen«. Kot uslužbenec kraljevega 
aparata je dobival mesečno podporo. 

V življenju je počel mnogo stvari. Bil 
je v sestavu angleške vojske pri Sala-
monskih otokih, bil je učitelj, ribič in 
tudi porodničar. 

Posebnega spoštovanja pa je bil de-
ležen zaradi junaštva v njegovi mlado-
sti, o katerem so vaščani pogosto pri-
povedovali tole zgodbo: 

Kot ribič je nekoč s harpuno lovil 
nedaleč stran od obale, ko je začel 
okrog njega plavati lačen morski pes. 
Georgu ni preostalo drugega, kot da je 
s strelicami napadel psa. Ranjena žival 
pa je seveda postala še bolj besna in 
napadalna. Toda Masima se ni ustrašil. 
Oprijel se je telesa smrtno ranjenega 
psa in si tako rešil življenje. 

Majhna nerodnost 
Masima je bil odličen gostitelj. Po-

tem, ko sva se nastanila v njegovi naj-
priljubljenejši, mali, leseni koči, mi je 
želel pripraviti presenečenje. Spekel je 
koralne ribe, skuhal hobotnico z ja-
mom in bananami, za posladek pa pri-
pravil domač kokosov puding. 

Vse je lepo pripravil in prav mojstr-
sko aranžiral. Toda, ko sva se hotela 
lotiti pojedine, je ugotovil, da je v me-
stu pozabil svoje umetne zobe. Ni mu 
preostalo drugega, kot da se je s čol-
nom odpravil ponje. 

Zvečer sva stopila na obisk k vaške-
mu župniku. Ta je živel v prostorni 
leseni hiši, kjer so se zbirali tudi drugi 
Masimovi prijatelji. Posedli smo okrog 
»tanue« - posode s »kavo« in se pogo-
varjali. Nekateri so znali za silo angle-
ško. Trebušasti župnik je poležaval na 
pletenjači in od časa do časa malo za-
dremal. Bil je tipičen primerek člove-
ka, ki živi na račun drugih. Cohal se je 
po trebuhu in se ni dosti zanimal za 
nas, obiskovalce. Posebej ga je zani-
malo, če imajo verniki v Jugoslaviji 
kakšne svoboščine, in če je v komuni-
zmu sploh kaj vernih ljudi. Pravil je, 
da je slišal, da v Rusiji vernike zapira-
jo. Obzorje mu ni segalo dosti dlje od 
rodne Tonge. 











Suic rekorder 
Konec prejšnjega tedna je imel 
Polzelan Bruno Smrekar, član 
RD Šempeter zares pravo ribi-
ško srečo. V Savinji je pri letu-
škem jezu ujel sulca. Njegov 
ulov je bil pravi velikan, kakrš-
nega v tej reki še nihče od čla-
nov šempetrske ribiške družine 
ni ujel. Sulc je meril 1,15 m, te-
htal pa je skoraj 13 kg. 

Kot nam je povedal srečni ri-
bič, je sulca čakal več dni. Kljub 
temu, da je dan za dnem ostajal 
praznih rok, ni odnehal. Njegov 
trud je bil končno bogato popla-
čan. Da bo ohranil spomin na ta 
srečni dan, bo sulca dal prepari-
rati. 

TONE TAVČAR 

Obadji piki 
- Vrana vrani ne izkljuje oči. Človek t 
zmore človeku! 

- Kdor drugemu jamo koplje, sam vanji 
pade, če hitro ne napreduje. 

- V vinu je resnica le, če ga piješ iz last 
nega vinograda. 

- Brez muje se še čevelj ne obuje, zlasti 
ob sedanjih cenah. 

- Roka roko umije, če je dovolj mila ijj 
če teče voda. 

- Ni vse zlato, kar se sveti, četudi je tako 
zapisano v sporazumu. 

OBAD 

Kam z dimom in gnečo? 
Najbrž le malokaterega Celjana pot še ni zanesla v 

Samopostrežno restavracijo NA-NA v Stanetovi ulici. 
In kdor je tam že bil, glede hrane in postrežbe verjetno 
ni imel pomislekov. Pa tudi čistoči v jedilnici ni moč 
oporekati. 

Nemalo pripomb pa lahko slišimo na račun bifeja, ki 
je del restavracije. Marsikoga moti, da bife sega prav 
do vhoda v jedilnico. Od tam se kupi cigaretnega dima 
valijo gostom naravnost pod nos. Opozorila, češ da je 
kajenje v jedilnici prepovedano, so tako skoraj odveč. 

Prav tako lahko gosta mine tek ob pogledu na ste-
klene oči stalnih gostov bifeja, ki prihajajo sem na 
šilček ostrega, ali na pivo in po cele ure slonijo na 
pultih ob vhodu, ter tako ustvarjajo gnečo. Saj ne, da 
bi jim ne privoščili tistega kozarčka, vendar, mar 
uprava ne more storiti ničesar, da bi prostora ločili? S 
tem ne bi le poskrbeli za čistejši zrak v jedilnici, ampak 
bi tudi odstranili nepotrebno gnečo pred vhodom va-
n i a L.K. 

Vučko v Celju presenetil Zlatarno 
Tone Fornezzi-Tof prejšnji petek na 

drsališču v Mestnem parku sploh ni 
bil podoben zajedljivemu in konkret-
nemu slovenskemu humoristu, tem-
več predvsem resnemu možu, ki je kot 
kapetan vodil zdaj že po vsej Sloveniji 
dobro znano »zlato selekcijo«. V njej 
nastopajo nekdanji pa tudi sedanji od-
lični športniki, ki se poleti z nogomet-
no žogo, pozimi pa s ploščkom na ledu 
srečujejo z drugimi ekipami, čisti do-
hodek pa namenjajo zvezi paraplegi-
kov Slovenije za njeno dejavnost. 

Takšno srečanje je bilo tudi v Celju 
na dan, ko smo lahko na istem lede-
nem stadionu pozdravili olimpijski 
ogenj. Kapetan TOF se ni pustil prese-
netiti in je v Celje v bran proti ekipi 
Zlatarne, ki slavi letos 15-letnico igra-

nja hokeja, pripeljal kar »prvo« peter-
ko državnega prvaka Olimpije (Al-
breht, Petač, Jakopič, Aljančič, Puter-
le itd.) ter jo okrepil z nekdanjim odlič-
nim umetnostnim drsalcem Klemen-
cem, zdaj profesionalnim kolesarjem 
Polončičem (bolj je spreten na kolesu), 
telovadcem Brodnikom, nogometa-
šem Oblakom, košarkarjem Bassi-
nom, zadnji trenutek je »priskočil« še 
Bogdan Norčič, vse skupaj pa je »za-
belila« številka 16 - Jože Trobec, v 
zadnjih štirih letih vse bolj znan zaradi 
maskote VUCKA, ki je maskota olim-
pijskih iger. 

Takšni ekipi se je zoperstavilo moš-
tvo Zlatarne z nekdaj tudi odličnimi, 
še zdaj pa mladimi hokejisti Cinkarne. 
Rezultat: 6:4 za goste. Domačini so pač 
bili »prijaznejši« do gostov. 

ia ograjo 
drsališča 

• Plošček na začetku tekme 
je med igralce obeh moštev 
vrgel direktor Zlatarne Ce-
lje, Stane Seničar. Brez 
drsalk! 
• Dve tretjini je odsodil Al-
bert Kerkoš, mednarodni 
hokejski sodnik, ki je pri 60 
letih na ledu še vedno zelo 
živahen. Sam pa je sodil tudi 
na zimskih olimpijskih igrah 
v Innsbrucku v Avstriji leta 
1964. 

• Pozorni organizatorji, čla-
ni hokejske sekcije Zlatarne 
Celje, so pripravili več priz-
nanj: za 36 svojih nekdanjih 
in sedanjih članov, za udele-
ženca olimpijskih iger Ama-
lijo Belaj-Arbeiter in Alberta 
Kerkoša ter za gostujočo eki-
po, še posebej pa seveda tudi 
za Toneta Fornezzija-Tofa, ki 
že vrsto let uspešno vodi ak-
cijo za pomoč paraplegikom 
Slovenije. 
• Po tekmi je Jože Trobec 
za bralce Novega tednika na-
risal svojega in zdaj našega 
Vučka 
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Janez Zrnec - Pristriženi dinar 

Olimpijsko geslo že zdavnaj izrečeno, 
da važno je le sodelovati, 
v temle primeru povsem je zgrešeno. 
Tipu ob meni bolj važno je spati! 


